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LYSEKILS STADSFULLMÄKTIGES  
HANDLINGAR  
1923 
 
Lysekilspostens Tryckeri 1924 
 
 
1923 Lysekils N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 4 januari 1923. 
 
§ 1. 
Såsom stadsfullmäktiges ordförande under 1922 hade herr kontraktsprosten Fritz Lüsch 
utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och med slutet av år 
1926: 
 
1) Fabrikören Elis Luckey. 
2) Förvaltaren John Sterner. 
3) Fabrikören Aug. Mattsson. 
4) Grosshandlaren O. G. Löfving. 
5) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
6. Riksdagsmannen, redaktören Axel Ljungberg. 
7) Ombudsmannen C. G. Tinggren. 
8) Fabrikören Gust. Karlsson. 
9) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
10) Fabrikören Rich. Björsell. 
11) Handlanden S. P. Ekblad. 
12) Disponenten Ludvig Andersson. 
13) Mekanikern Otto Olsson. 
14) Gjutaren Karl Källén. 
15) Fru Anna Berger. 
16) Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
17) Lotsförmannen Gustaf Wallin. 
18) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
19) Vaktmästaren Jakob Pettersson. 
20) Handlanden E. W. Olsson. 
21) Fotografen John Westling. 
22) Handlanden Fritz Olsson. 
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23) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
24) Musikdirektören Karl Sandström. 
 
§ 3. 
Upprop förrättades, varvid de i § 2 här ovan nämnda stadsfullmäktige voro närvarande med 
undantag av herr Ehnberg, för vilken förfall anmälts. 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 4. 
Under ordförandeskap av herr kontraktsprosten Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande för året. 
 
Herr Sterner, understödd av herr Ljungberg, föredrog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr kontraktsprosten Fritz Lüsch 
omvaldes till ordförande för innevarande år. 
 
Herr Lüsch tackade för det honom å nyo visade förtroendet, som kommit honom till del 
genom detta val och önskade samtliga stadsfullmäktige välkomna till ett nytt arbetsår, härvid 
särskilt vändande sig till de nyvalda ledamöterna, ej mindre än tio, av vilka tre förut varit 
stadsfullmäktigeledamöter, därav två här i staden och en på annan ort. 
 
Talaren yttrade vidare, att stadsfullmäktigevalet fordrar mycket av dem, som däri vilja taga 
verksam del, och att det fordras kraftig vilja att sätta sig in i de många olika frågorna, som 
förekomma vid stadsfullmäktiges förhandlingar, och att mycken tid därför ofta måste 
användas samt uttalade till sist förhoppningen, att denna vilja måtte finnas hos de nyvalda och 
visa sig leva kvar hos de förutvarande ledamöterna såsom hittills. 
 
§ 5. 
Härefter skred man till val av vice ordförande för året. 
 
Herr Mattsson föreslog förvaltaren herr John Sterner. 
 
Herr Brännberg föreslog riksdagsmannen, redaktören herr Axel Ljungberg. 
 
Då tvenne förslag sålunda förelågo, företogs detta val med slutna sedlar och utföll så att herr 
Sterner valdes med 12 röster, medan 10 röster tillföllo herr Ljungberg och 1 röst 
ombudsmannen herr C. G. Tinggren. 
 
Herr Sterner tackade för det förtroende som genom detta val visats honom och uttalade, att 
uppdraget ej vore svårt att handhava, då man hade en sådan ordförande som den nuvarande. 
 
§ 6. 
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Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Evald I. Andersson och 
Karl Sandström. 
 
§ 7. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 8. 
Val efter de med 1922 års slut utgångna ledamöterna och suppleanterna i valkommittén skulle 
nu företagas för innevarande år. 
 
Herr Sterner yttrade, att samtliga trenne grupper i stadsfullmäktige borde inom valkommittén 
företrädas och föredrog för högern omval av herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch och 
disponenten Ludvig Andersson som ledamöter med fabrikören herr Elis Luckey som 
suppleant samt för kommunala samlingspartiet nyval av herrar fabrikören Rich. Björsell och 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg såsom respektive ledamot och suppleant. 
 
Herr Ljungberg föreslog för socialdemokratiska gruppen omval såsom ledamöter av herrar 
riksdagsmannen Carl Brännberg och handlanden S. P. Ekblad och nyvald såsom suppleant av 
vaktmästaren herr Jakob Pettersson. 
 
Valet, som företogs med acklamation, utföll enligt de ovan nämnda förslagen. 
 
Till ordförande i denna kommitté valdes enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 9. 
Drätselkammaren anmälde, att den omvalt förvaltaren herr John Sterner och nyvalt 
riksdagsmannen, redaktören Axel Ljungberg till respektive ordförande och vice ordförande 
för innevarande år, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 10. 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälde, att den omvalt herrar 
kontraktsprosten Fritz Lüsch och fabrikören Aug. Mattsson till respektive ordförande och vice 
ordförande för detta år. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat. 
FRITZ LÜSCH. 
EVALD ANDERSSON. 
KARL SANDSTRÖM. 
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Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 31 januari 1923 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1923 Lysekils N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 8 februari 1923. 
 
§ 11. 
Upprop förrättades, varvid herrar Ljungberg, Brännberg och Björsell voro frånvarande med 
anmälda förfall, de båda förstnämnda på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 12. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 13. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar John Westling och Fritz 
Olsson. 
 
§ 14. 
Herr ordföranden hälsade den nyvalde ledamoten, herr Aug. Ehnberg, som vid årets första 
sammanträde med stadsfullmäktige var frånvarande, välkommen till stadsfullmäktiges 
förhandlingar och uttalade förhoppningen, att herr Ehnbergs intresse för det kommunala 
arbetet måtte lända till gagn för detsamma. 
 
§ 15. 
Från folkskolestyrelsen anmäldes, att till dess respektive ordförande och vice ordförande för 
år 1923 omvalts herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch och rektorn Sigfrid Sandström, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 16. 
Hälsovårdsnämnden anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar borgmästaren Axel 
Sundberg och doktorn Axel Nilsson till respektive ordförande och vice ordförande. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
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§ 17. 
Hamnstyrelsen anmälde, att den till vice ordförande för detta nyvalt ombudsmannen herr C. 
G. Tinggren, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 18. 
Från polisnämnden förelåg anmälan om, att till dess respektive ordförande och vice 
ordförande för år 1923 omvalts herrar borgmästaren Axel Sundberg och brandchefen Emil 
Löfberg, och lades anmälningen till handlingarna. 
 
§ 19. 
Brandstyrelsen anmälde, att den för innevarande år till ordförande omvalt fabrikören herr aug. 
Mattsson och till vice ordförande nyvalt entreprenören herr C. W. Granberg, och lades denna 
anmälan till handlingarna. 
 
§ 20. 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse anmälde, att den för år 1923 till ordförande omvalt 
herr kontraktsprosten Fritz Lüsch och till vice ordförande nyvalt riksdagsmannen, redaktören 
herr Axel Ljungberg, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 21. 
Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år omvalt herrar borgmästaren Axel Sundberg 
och byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
anmälningen till handlingarna. 
 
§ 22. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 97 i stadsfullmäktiges protokoll för den 10 
augusti 1922 senast behandlade ärendet rörande påbyggnad av gamla folkskolehuset eller 
eventuellt reparation av dess yttertak jämte den i samband med detta ärende vid ovannämnda 
tillfälle på förslag av herr ordföranden upptagna grågan, det gamla förslaget om ändring av f. 
d. samskolebyggnaden för erhållande av lokaler till kommunala mellanskolan. 
 
Från folkskolestyrelsen, till vilken såväl huvudärendet som frågan om f. d. 
samskolebyggnadens ändring remitterats, förelåg nu följande yttrande: 
 
”Utdrag av protokoll, fört vid folkskolestyrelsen i Lysekil sammanträde den 1 februari 1923. 
 
§ 6. Det till folkskolestyrelsen vid deras sammanträde den 10 sistlidne augusti för yttrande 
ånyo remitterade förslaget om påbyggnad av gamla folkskolehuset eller eventuellt reparation 
av dess yttertak och i samband därmed det gamla förslaget om ändring av f. d. 
samskolebyggnaden för erhållande av lokaler till kommunala mellanskolan förelåg jämte 
hithörande handlingar. 
 
Folkskolestyrelsen beslöt efter överläggning, utan meningsskiljaktligheter, följande:  
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1) Att avslå förslaget om påbyggnad. 
 
2) Att likaledes för sin del avstyrka förslaget om ändring av f. d. samskolebyggnaden för 
inrymmande av kommunala mellanskolan, enär utrymmet i klassrummen, räknat t. o. m. efter 
minimimått, bleve otillräckligt. 
 
3) Att enligt av byggmästare Wallén upprättat kostnadsförslag, vilket skulle föreligga vid ett 
kommande sammanträde, vidtaga nödiga reparationer av gamla folkskolehusets yttertak, 
fönster och värmeledning, möjligen avsedd även för det bredvid liggande södra 
småskolehuset, samt värmeelement och trappa, och ansåg styrelsen, att kostnaderna för 
samtliga nu nämnda arbetens utförande böra bestridas av skolbyggnadskassans fonderade 
medel. 
 
4) Att vid kommande sammanträde besluta om lämpligaste användningen av f. d. 
samskolebyggnaden. 
 
Rätt utdraget av protokollet betygar ex officio. 
 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Herr ordföranden, understödd av herr vice ordföranden, yrkade bifall till det enligt 
folkskolestyrelsens yttrande föreliggande förslaget. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta yrkande. 
 
Herr ordföranden meddelade, att det vid ett senare stadsfullmäktigesammanträde skulle 
föreligga kostnadsförslag å nämnda reparationer, efter vilket förslag lägsta anbud för 
ifrågavarande arbetens utförande skulle infordras. 
 
§ 23. 
Det under § 114 i stadsfullmäktiges protokoll för den 10 augusti 1922 behandlade ärendet, av 
länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län genom magistraten begärt yttrande över 
skolkommissionens betänkande över grunder för en ny läroverksorganisation, återupptogs till 
behandling, och hade herr ordföranden i stadsfullmäktige upprättat följande förslag till dylikt 
yttrande: 
 
”Stadsfullmäktige få efter tagen del av Skolkommissionens betänkande I:1 och 2 samt efter att 
i ärendet hava hört folkskolestyrelsen och styrelsen för Kommunala Mellanskolan avgiva 
följande yttrande, varvid hänsyn allenast tagits till i detta samhälle existerande skolformer, 
näml. folkskola A. typ och Kom. Mellanskolan. 
 
Då önskemålet om folkskolan som bottenskola är förverkligat i Lysekil och med Samskolans 
förvandling till kom. mellanskola, som flera år varit i verksamhet, föreligger tillräckligt 
material för att bilda sig ett någorlunda tillförlitligt omdöme om betänkandet i denna del. 
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Erfarenheten har visat, att de med flit och läshuvud någorlunda begåvade lärljungarna av båda 
könen utan större svårighet båda kunna bestå i inträdningsprövningen till kom. Mellanskolan 
och med heder genomgå densamma och att alltså ur den synpunkt inga oövervinnliga händer 
behöva möta för ett slopande av läroverkens nedersta klasser. 
 
En annan fråga är återigen vad som vinnes därmed. 
 
En sexårig folkskola, som vid sin kunskapsmeddelse snarare tar sikte på begåvningen under 
än över medelmåttan, kommer mot sin vilja att vänja de mera begåvade vid lättja i skolarbetet. 
Det bortskämmande av studiebegåvningarna i gymnasium, varom kommissionen i annat 
sammanhang talar stränga och sanna ord och vartill den söker orsaken däri, att de icke behöva 
arbeta allvarligare för att drägligt reda sig fram till studentexamen, är redan för handen i 
folkskolan med dess nuvarande arbetssätt. 
 
Det föreskrivna kunskapsmåttet efter genomgången 6 klass i folkskolan bör av den mera 
begåvade kunna inhämtas på vida kortare tid än 6 år. 
 
Huru då övervinna denna olägenhet i folkskolans arbetssätt, som för dem, som ännu fortsätta 
sina studier, har med sig ett års tidsförlust? Kommissionen anvisar tvenne utvägar: att 
överhoppa någon klass i folkskolan och s. k. hjälpklasser. 
 
Den förra kan säkerligen med framgång anlitas och har anlitats här men kräver ekonomiska 
uppoffringar, som alla, som vilja, säkerligen icke komma ut med. även den senare utvägen 
kräver utgifter, ehuru från kommunens sida, som många skattetyngda skoldistrikt komma att 
draga sig för, och detta så mycket hellre, som det i de flesta fall kanske är fliten och icke 
begåvningen, som behövde upphjälpas. 
 
Som totalomdöme måste det sägas, att kommissionen i synnerhet i fråga om de lägre 
skolformerna idealiserar förhållanden i strid mot verkligheten för att komma dit den vill. Den 
förutsätter en sv. Folkets stora och allmänna bildningstorst och att en mängd av verkliga 
studiebegåvningar, synnerligast på landsbygden, i följd av dåliga skolförhållanden icke 
komma till sin rätt. 
 
Då man något känner svårigheterna att kvarhålla barnen i folkskolan ut mot dessa deras och 
föräldrarnas samstämmiga önskan, merendels av ekonomiska skäl, verkliga eller föregivna, 
och att klasscirkulationen i Sverige via studievägen är ovanligt stor i jämförelse med många 
andra land, måste sådana antaganden stämplas som övertro. 
 
En annan idealisering kommissionen gör sig skyldig till är den, att den med underskattning av 
hemarbetet medelst läxor och skriftliga uppgifter synes förmena, att kunskapen förvärvas 
företrädesvis under skoltimmarna. Det hittills enligt den nya undervisningsplanen inhämtade 
kunskapsmåttet i exempelvis kristendomskunskap visar raka motsatsen och är ingalunda 



Kerstin Jungebro 1923 Lysekils stadsfullmäktige 
 

© Kerstin Jungebro Sida 8 
 

kvalitativt bättre än det förutvarande, såsom kommissionen påstår, utan tvärtom sämre, hur 
man än ser det. 
 
Det finns ingen annan kungsväg till kunskapen än flit och arbete. 
 
Redan folkskolan måste lära sina lärljungar det ekonomiserande av mänsklig arbetskraft, som 
kommissionen talar om. 
 
Det synes stadsfullmäktige, som om den nya undervisningsplanen för folkskolan, som 
flerstädes helt nyss börjat tillämpas, bort få prövas en längre tid och folkskolans praktiska 
påbyggnader enligt riksdagsbeslutet 1918 åtminstone bort få träda i verksamhet, innan denna 
genomgripande reform av det sv. Undervisningsväsendet ifrågasättes. 
 
Med dessa kritiska anmärkningar hava stadsfullmäktige ingalunda velat underkänna 
folkskolan som bottenskola utan blott velat framhäva vissa betänkligheter både mot reformens 
alltför hastiga genomförande och mot den snäva och avvisande hållning kommissionen intagit 
mot enskilda skolor på nederstadiet. 
 
Vi hålla nämligen före, att ett lands undervisningsväsende främjas genom tävlan skolorna 
emellan och att ett hårdhänt reglementerande mer skadar än gagnar. 
 
Vid omarbetning av kommittébetänkandet bör tillses: 
 
Att omorganisationen icke måtte leda till förlängning av studietiden och att därvid bör 
undersökas, huruvida realskolan må göras 5 klassig och bygga på folkskolans 4 årsklass, utan 
minskning i språkundervisningen, att med engelskan som begynnelsespråk, fordringarna i det 
tyska skriftliga provet i realskoleexamen måtte något nedsättas till förmån för engelskan, att 
godkänna betyg i nämnda examen må gälla utan särskild tentamen för inträde i gymnasiet, 
enär den s. k. gallringen då redan torde hava försiggått, att läroverkslärarens utbildning 
bibehålles på sin nuvarande vetenskapliga nivå.” 
 
Sedan detta förslag lästs, beslöto stadsfullmäktige, på yrkande av herr vice ordföranden, 
understödd av herr Luckey, enhälligt antaga detta förslag att såsom stadsfullmäktiges eget 
yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 24. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 30 november 1922 under § 171 i 
protokollet att till magistraten för dess yttrande remittera brandstyrelsens skrivelse om 
införande av nytt system för brandlarm. 
 
Från magistraten förelåg vid dagens sammanträde följande yttrande i ärendet: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Sedan stadsfullmäktige den 30 sistlidne november beslutat begära magistratens yttrande 
angående ett av brandstyrelsen framställt förslag därom att enär dem klämtning i 
kyrkklockorna, som nu äger rum, då stadens värnpliktiga brandkår inkallas till tjänstgöring, 
visat sig icke vara effektiv, klämtningen måtte utbytas mot tutning i handlur, så får 
magistraten dels överlämna från stadsfiskalen infordrat yttrande i ärendet, dels och för egen 
del anföra följande. 
 
I likhet med brandstyrelsen anser magistraten att brandsignalerna kunna verkställas genom 
polisen endast i fall att brandtelefon anordnas till samtliga poliskonstaplar. De patrullerande 
konstaplarna kunna icke användas härför dels av den anledning att någon poliskonstapel icke 
är ute efter klockan 5 på natten, dels ock emedan endast två konstaplar patrullera den övriga 
tiden och tre man anses behövliga för ändamålet. De patrullerande konstaplarna behövas 
dessutom på brandplatsen för biträde vid ordningens upprätthållande. 
 
Vad beträffar alternativ I, så lider detta, på sätt stadsfiskalen framhållit, av den svagheten, att 
det är beroende på de vid eldsvådan tillstädsekomnes välvilliga tillmötesgående, om någon av 
dem skall kunna beordras för ifrågavarande tjänstgöring, samt på huruvida för tjänstgöringen 
lämpliga personer äro tillstädes vid början av eldsvådan. Att i enlighet med stadsfiskalens 
förslag få till stånd ett ordningsstadgande, som föreskriver skyldighet att åtlyda brandchefens 
order i detta fall, vid äventyr av bötesstraff, lärer icke kunna gå för sig beträffande personer, 
som icke tillhöra den värnpliktiga brandkåren. 
 
Det av brandstyrelsen föreslagna Alt. II anser magistraten vara det ojämförligt bästa, enär 
detta avser anställande av särskilda ”lurningen” och äro i besittning av den vigör, som 
erfordras för ett skyndsamt verkställande av densamma. Dessa personer skulle vid 
eldsvådetillfällena uppringas samtidigt med den fasta brandkåren och infinna sig vid 
eldhärden för erhållande av besked från brandchefen, huruvida brandlarm skall givas eller 
icke. 
 
Magistraten bestyrker alltså alternativ II i brandstyrelsens framställning. 
 
Rådhuset i Lysekil den 15 jan. 1923. 
 
På Magistratens vägnar: 
 
AXEL SUNDBERG.” 
 
 
Efter att detta yttrande lästs, yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen följande 
talare: 
 
Herr Mattsson redogjorde för orsaken till frågans uppkomst i brandstyrelsen och framhöll, att 
stadens visserligen har en värnpliktig brandkår, vilken dock sällan behöver utkallas, då den 
fasta brandkåren oftast brukar reda sig utan den värnpliktigas hjälp, men det kunde ju inträffa 
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en så stor eldsvåda, att det kräves den värnpliktiga kårens utkallande, och då vore signal 
genom lurning säkerligen effektivare än klämtning från kyrktornet, då denna sistnämnda 
brandsignal ej vid alla tillfällen höres över hela staden. Förr i tiden hade ju brandsignal givit 
medelst lurning, men detta system hade avskaffats, icke därför att det var ineffektivt, utan 
därför att nattvakterna, som utfört lurningen, indragits. 
 
Föreslog antagande av alt. I i brandstyrelsens föreliggande förslag såsom varande lämpligare 
än det av magistraten förordade alt. II i samma förslag, då det icke kunde anses nödigt att få 
en så stor utgift för ändamålet, som sistnämnda alternativ upptager, och det vore ju lätt att, om 
så befinnes vara behövligt, ändra brandordningen sålunda, att skyldighet föreskrives för 
medlemmar av den värnpliktiga brandkåren att på anmaning av brandchefen verkställa 
brandlarm med lurning, dock kunde ju en mindre ersättning av exempelvis tio kronor lämnas 
till var och en, som utför en sådan luring. 
 
Herr borgmästaren Sundberg klarlade den ställning magistraten intagit till frågan och ansåg, 
att den av herr Mattsson nämnda ändringen av brandordningen med lätthet kunde vidtagas, för 
den händelse stadsfullmäktige antoge alternativ I i brandstyrelsen förslag. 
 
Herr Luckey, understödd av herr vice ordföranden, ansåg klämtningen vara den effektivaste 
brandsignalen. 
 
Herrar Tinggren och Ekblad hyste däremot den uppfattningen, att lurningen hade stora 
företräden framför klämtningen. 
 
Herr Ludv. Anderson förordade klämtningens bibehållande, men dylikt alarm borde ske 
kraftigare och omväxlande med ringning. 
 
Herr borgmästaren Sundberg föreslog, för att herr Mattssons förslag måtte bliva i tillfälle att 
prövas, och på det att icke ett beslut, som i praktiken ej skulle visa sig tillfredsställande, nu 
måtte fattas, följande: 
 
Att stadsfullmäktige icke i dag avskaffa det hittills tillämpade systemet för brandlarm genom 
klämtning från kyrktornet, men anmoda brandchefen att vid första eldsvåda, som inom 
samhället inträffar, icke genast låta omväxlande klämta och ringa från kyrktornet, utan 
använda lurar för brandlarm och att detta alarm utföres enligt alternativ I i brandstyrelsens 
föreliggande förslag, brandchefen obetaget att, om detta sistnämnda alarmsystem ej skulle 
visa sig medföra åsyftad verkan, låta vid samma tillfälle fortsätta brandalarmeringen från 
kyrktornet. 
 
Herr ordföranden föreslog ärendets bordläggning, och att stadsfullmäktige måtte bifalla det av 
herr borgmästaren Sundberg framlagda förslaget för prövning av detsammas lämplighet, 
innan vidare beslut i ärendet fattas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet därmed. 
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§ 25. 
Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten begärt 
stadsfullmäktiges yttrande över betänkande angående omorganisation av polisväsendet i riket, 
dels över förslag till dylik omorganisation. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till polisnämnden, för att denna 
måtte bliva i tillfälle att lämna förslag till dylikt yttrande, och förelåg vid dagens sammanträde 
sådant förslag av följande lydelse: 
 
”P. M. 
 
Enligt det föreloggande förslaget bidrager staten till kostnaden för polisväsendet med en 
fjärdedel av minimilönen, som beträffande Lysekil, är satt till kr. 2.388, och med 1/6 av 
avgifterna för polismännens pensionering. 
 
Staten bidrager sålunda till varje poliskonstapels avlöning med kr. 597, vilket, då den 
föreslagna minimilönen överstiger den här gällande med 188 kronor, skulle göra en besparing 
för staden å 400 kronor för varje poliskonstapel. 
 
Härjämte inbesparas stadsfiskalens lön som nu utgår med 2.700 kronor. Enligt förslaget skola 
nämligen stadsfiskalerna bliva stadsanställda och följaktligen helt avlönas av staten. 
Stadsfiskalens lön regleras därvid till 4.250 kronor. under något kortare övergångstid får 
emellertid staden fortfarande själv avlöna stadsfiskalen, men åtnjuter därvid bidrag av staten 
med en fjärdedel av lönen. 
 
Besparingen för staden torde således komma att uppgå till sammanlagt omkring 5.000 kronor. 
 
Såsom en fördel bör även räknas att förslaget genomför pensionering av polispersonalen med 
bidrag av statsmedel. Beträffande stadsfiskalen får staden icke någon utgift, enär han kommer 
att likställas med civila befattningshavare i stadens tjänst. Poliskonstapels årliga 
pensionsavgift beräknas till 252 kronor, därav belöper på kommunen 126, på 
befattningshavaren själv 84 kronor och på staten 42 kronor. 
 
Poliskonstapel är skyldig att avgå vid 55 år, men hans tjänstetid kan, efter ansökan av 
vederbörande  kommun, i särskilda fall av Konungens Befallningshavande utsträckas däröver 
ett år i sänder. 
 
Hel pension erhålles efter 25 tjänsteår med 1.716 kr. om året. 
 
Beträffande vid den nya organisationens genomförande befinliga polismän, för vilkas 
pensionering ännu icke blivit sörjt, kunna dessa intagas att uti ifrågavarande pensionskassa 
(folkskollärarnas pensionskassa) mot erläggande av retroaktiv engångsavgift. Av dessa 
engångsavgifter betalar staden hälften, befattningshavaren 1/3 och staten 1/6. I den mån 
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engångsavgifterna anses betungande, medgives det, att dessa kunna beträffande staden få 
fördelas på ett lämpligt antal år, högst 30. Det kan härigenom hända att årlig amortering av 
engångsavgift äger rum även efter det pensionen börjat utbetalas. 
 
Beträffande organisationen i övrigt bör här framhållas att skötseln av polisväsendet är avsett 
att helt övertagas av staten. För att kunna klargöra vad detta innebär, erinras om att 
polisväsendet redan nu står under statens kontroll, enär Konungens Befallningshavande är 
högsta polismyndighet i länet. Under Konungens Befallningshavande utövar i städerna 
magistraten skötseln av och tillsyn å polisväsendet. Magistraten har även att tillsammans med 
stadsfullmäktige, såsom anslagsbeviljande, ordna stadens polisväsende; och något ingripande 
från Konungens Befallningshavandes sida kan icke förekomma annat än om det undantagsvis 
skulle hända att någon stad lämnar så knappt anslag, stt dess polisväsende därigenom 
uppenbarligen försummas. 
 
Enligt det föreliggande förslaget skall magistratens befattning med polisväsendet upphöra och 
överflyttas å en tjänsteman hos Konungens Befallningshavande, landsfogden, som förestår 
hela länets polis. Det blir således med landsfogden i stället för magistraten stadsfullmäktige få 
samarbeta i och för bestämmande av de anslag som erfordas för stadens polisväsande. Alla 
beslut, som fattas av stadsfullmäktige beträffande polispersonalens antal, utrustning eller 
avlöning eller annan fråga, som berör polisväsendets organisation skola underställas 
Konungens Befallningshavandes prövning. Finner Konungens Befallningshavande att staten 
icke fullgör sin skyldighet ifråga om polisväsendet, skall Konungens Befallningshavande hos 
staden göra framställning om rättelse; och vidtages icke av Konungens Befallningshavande 
äskad åtgärd äger Konungens Befallningshavandes förelägga vite. Under landsfogden utövas 
befälet direkt av stadsfiskalen. En nyhet i förslaget är att landsfogden, om så prövas nödigt för 
uppehållande av ordningen å någon särskild plats i länet, äger tillfälligtvis dirigera poliskåren 
till tjänstgöring utom staden.  
 
Såsom en följd av att poliskåren sålunda är ställd under landsfogden som högsta befäl under 
Konungens Befallningshavande, är föreskrivet att det är Konungens Befallningshavande, och 
således icke, som nu, magistraten som antager och entledigar polispersonalen. 
 
 
Beträffande sättet för personalens anställande föreslås att denna antages till vidare, dock så att 
ordinarie polisman icke skall kunna från tjänsten skiljas annat än på grund av fel och 
försummelse i tjänsten, mindre gott uppförande eller olämplighet för tjänsten. Extra polisman 
kan avskedas när som helst, dock att, om extra polisman varit anställd i mer än två år, sådant 
skiljande ej får äga rum annat än för fel och försummelse o. d. samt när tjänst indrages eller 
skall ändras. Det är Konungens Befallningshavare som beslutar i alla sådana frågor. 
 
Då polisman gör sig skyldig till förseelse, varå strängare disciplinstraff bör tillämpas, avgöres 
denna fråga av en för hela länet avsedd polisnämnd, som nestår av en av Kungl. Maj:t utsedd 
person, som är ordinarie domare och skall vara ordförande, samt två av landstinget utsedda 
personer, av vilka en skall vara lagfaren. 
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Då det gäller att fälla omdöme om förslaget i fråga om dess tillämpning på mindre städer som 
Lysekil, inställer sig spontant den reflexionen, att staten dock bjuder alldeles för litet som 
ersättning för vad städerna skulle få avstå från, om förslaget genomfördes. Det gäller ju här 
ingenting mindre än att städerna i visst avssende skola avstå från den sedan urminnes tider 
bestående och senast genom gällande kommunallagstiftning dem tillförsäkrade rätten att 
själva bestämma angående sina egna ordnings- och hushållsangelägenheter. Ty såsom ett 
sådant avstående måste det otvivelaktigt betraktas, om städerna gå med på att beslut, som 
fattas av stadsfullmäktige i polisfrågor, icke få taga åt sig gällande kraft förr än länsstyelsen 
godkänt dem, samt att länsstyrelsen skall kunna framtvinga beslut, som röra sådana 
angelägenheter, genom föreläggande av vite. Vidare är det anmärkningsvärt att den av stadens 
innevånare valda magistraten fråntages all ledning av polisväsendet, vilken i stället lägges i 
händerna på stadsfiskalen såsom varande ensam polischef på platsen, under kontroll av den 
hos Länsstyrelsen anställde landsfogden. Uti frågor rörande stadens polisväsende skulle 
således, enligt förslaget, Länsstyrelsen uppenbarligen icke komma att rådgöra sig med 
magistraten, utan med stadsfiskalen. Under sådana förhållanden torde med skäl kunna befaras 
att synpunkter, som från den kommunala förvaltningens sida måste framhållas såsom 
berättigade, icke alltid skulle, såsom hittills skett, komma att vinna den förståelse hos den 
beslutande ämbetsmyndigheten, som de förtjäna. Såsom exempel kan erinras om den 
kombination, som i många mindre städer äger rum ifråga om polisbevakning och 
brandvaktstjänstgöring och som, därest en ämbetsmyndighet bleve allena bestämmande, nog 
komme att upphöra, med påföljd att särskild brandbevakning finge med ökade kostnader 
anställas. 
 
Det torde förövrigt icke utan skäl kunna befaras, att kostnaderna för polisväsendet i städerna, 
om det ställes under statens omedelbara ledning, kommer att genom tillämpningen av mera 
byråkratiska metoder ganska snart bliva väsentligt högre än kostnaderna enligt den nu 
gällande regimen, varigenom fördelen av statens bidrag till kostnaderna bortelimineras. 
 
Bestämmelserna om att stadens poliskår skall kunna av befälet kommenderas till tjänstgöring 
å annan ort, där behov av förstärkning föreligger, böra icke heller stå emotsagda. Det kan 
visserligen invändas att detta gäller enstaka fall. Men i en mindre stad måste odtast av 
kostnadsskäl poliskårens numerär så inskränkas att det endast kan anställas nätt och jämt vad 
som är nödvändigt för ordningens upprätthållande i det egna samhället. I den mån något 
tillfälle en eller flere konstaplar dirigeras till annan ort, måste alltså rubbningar uppstå, som 
vålla obehag och olägenheter. Det är icke säkert att den i Göteborg residerande landsfogden 
har förståelse härför. 
 
Då man betänker att det bidrag till underhåll av stadens hela polisväsende, däri inbegripet ej 
blott avlöningar, utan även beklädnad, förbrukningsartiklar samt lokaler för poliskontor, 
arrest- och rannsakningshäkte, som enligt förslaget skall lämnas av staten, uppgår till blott 
omkring 5.000 kronor om året jämte ett mycket litet bidrag till pensioneringen, så kan man 
med skäl säga, att ett tillstyrkande av förslaget skulle kunna betraktas som liktydigt med att 
sälja sin förstfödslorätt för en grynvälling. Denna liknelse gäller särskilt då man tänker på att 
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förslaget i sig innebär ett partiellt nedbrytande av den kommunala självstyrelsens princip, vars 
tillämpning visat sig vara av det största värde för vårt lands kommunalförvaltning. 
 
En omständighet, som vid bedömande av den föreliggande frågan är av största vikt att lägga 
märke till, är att det behov av en ny organisation av polisväsendet, som otvivelaktigt 
föreligger, kan sägas så gott som uteslutande gälla landsbygden. Städerna hava i allmänhet 
gjort vad som skäligen kan anses på dem ankomma; och det kan ucke rättvisligen påstås att 
någon försummelse i detta avseende ligger dem till last. Tvärt om torde förtjänsten om 
polisväsendets utveckling och framåtskridande i vårt land intill nuvarande tid vara uteslutande 
att tillskriva städerna, i synnerhet naturligtvis de större och medelstora. Staten har härutinnan 
uträttat mycket litet, vilket ju otvetydigt framgår av det allmänt erkända behovet på 
landsbygden, där staten hitintills haft omvårdnaden om polisväsendet i motsats mot i städerna, 
där i allmänhet ingenting gjorts från statens sida. under de tjugu år, som Lysekil varit stad, har 
endast vid ett tillfälle biträde erhållits från statens sida eller år 1908, då i följd av här rådande 
osäkra förhållanden en polisstyrka från Göteborg dirigerades hit kostnadsfritt genom 
Konungens Befallningshavandes försorg. Från stadens sida har däremot vid åtskilliga tillfällen 
kostnadsfritt ställts polispersonal till förfogande för efterspanande av brottslingar från andra 
orter utom staden. Och under åtskilliga år har stadens polispersonal kostnadsfritt bitr. m. 
uppeh. Av ordningen i den närmast staden liggande landsbygden på grund av särskilda av 
Konungens Befallningshavandes för dem utfärdade förordnanden. 
 
Det vill i anledning av vad sålunda anförts synas som om den omorganisation av 
polisväsendet, som ansetts böra äga rum, bort lämna städernas polisväsende oberört såsom 
varande på det hela taget tillfredsställande ordnat. Å andra sidan kan det ju icke bestridas att 
ett enhetligt ordnande av polisväsendet i hela riket genom statens övertagande av hela 
ledningen skulle medföra vissa fördelar. Men om statsmakterna anse att detta bör ske, så 
måste staten ifråga om sina uppoffringar för ändamålet sträcka sig i avsevärd mån längre än 
som kommit till synes i det föreliggande förslaget, om städerna rättvisligen skola kunna 
tvingas att avstå från den befogenhet med avssende å ifrågavarande förvaltning, som nu 
tillkommer dem. 
 
I fråga om förslagets detaljer skulle åtskilligt vara att erinra, som emellertid i följd av det 
avståndstagande från förslagets huvudprinciper, som i det föregående kommit till synes, torde 
vara överflödigt att närmare gå in på. Dock bör det framhållas att någon anledning icke kan 
anses föreligga att frigöra magistraterna från varje slags befattning med polisen. 
Magistraternas medverkan torde nämligen vara särskilt nödvändig vid ett stadsövertagande 
såsom egnad att utöva en medlande uppgift mellan, å ena sidan, länsstyrelsen och å andra 
sidan kommunalförvaltningen. 
 
Det förtjänar även att anmärkas att pensionsåldern för poliskonstapeln, 55 år, är för låg och 
synes böra utsträckas till 60 år, med rätt dock för befattningshavare att på grund av 
uppkommen otjänlighet för tjänsten åtnjuta tidigare pensionering.” 
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Sedan detta förslag lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på förslag av herr ordföranden, 
som framhöll förslagets förtjänstfulla avfattning, att antaga detsamma att såsom 
stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas, vadan stadsfullmäktige sålunda beslutit 
avstyrka förslaget om nämnda omorganisation upphöjande till lag. 
 
§ 26. 
Från Statens arbetslöshetskommission förelåg skrivelse rörande till staden erbjuden fri 
stenleverans för Landsvägsgatans stensättning jämte följande skrivelse i ärendet från 
drätselkammaren: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 31 januari 
1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Mattsson 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 20. Den 29 november 1922 tillskrev drätselkammaren Statens arbetslöshetskommission med 
anhållan att med en fjärdedel under vartdera av åren 1923, 1924, 1925 och 1926 få utföra 
arbetet med Landsvägsgatans stensättning, vartill staten skulle fritt leverera den behövliga 
gatstenen.  
 
Från nämnda kommission hade svar anlänt, vilket nu förelåg, och varav framgick, att 
kommissionen ej kunde tillmötesgå så lång utsträckning av arbetstiden, men medivit arbetets 
utsträckande under åren 1923 och 1924, och att staden finge ändra kontraktsförslaget sålunda,, 
att stenmassorna nedsättas till de kvantiteter staden behöver för ändamålet under sistnämnda 
tid. 
 
Stadsingenjören hade upprättat förslag å bemälda arbete, vilket förslag även förelåg.  
 
Efter en stunds diskussion beslöt drätselkammaren att med ärendet ingå till stadsfullmäktige 
och där tillstyrka följande: 
 
Att staden emottager ungefär hälften av den ursprungligen sålunda erbjudna fria 
stenleveransen och skulle värdet av denna nedsatta stenkvatitet uppgå till cirka 25.000:- kr., 
och att drätselkammaren måtte bemyndigas att underteckna kontrakt för denna leverans. 
 
Att stenen användes för Landsvägsgatans stensättning från slutet av Kungsgatan till närheten 
av Hällegårds stenhuggeri, och att Landsvägsgatan utlägges i enlighet med det av 
stadsingenjören upprättade förslaget, vilket även innefattar att trottoar med 3 m. bredd skall 
utläggas mellan Kungsgatans slut och Södra Kvarngatans utmynnande i Landsvägsgatan. 
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Att ovannämnda gatuarbeten utföras såsom nödhjälpsarbeten under åren 1923 och 1924 för en 
kostnad av cirka 35.000:- kr., vartill kommer en kostnad av cirka 3.000:- för stenfrakt, således 
tillsammans cirka 38.000:- kr. 
 
För ändamålet skulle således för vartdera av åren 1923 och 1924 behövas omkring 19.000:- 
kr., och beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige, att för i år därför tafes i anspråk det belopp 
av 10.000:- kr., som är upptaget i årets utgifts- och inkomststat för eventuella gatu- eller andra 
arbeten, och att resten, 9.000:-, anvisas att utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i 
årets utgifts- och inkomststat, samt beträffande utgifter för samma arbete under år 1924, att 
19.000:- kr. upptages i sistnämnda års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Tillika beslöt drätselkammaren föreslå, att stadsfullmäktige ingå till byggnadsnämnden med 
begäran, att åtgärder vidtages för den ändring av stadsplanen, som kan vara erforderlig för 
vinnande av behövlig rätning av Landsvägsgatan vid handlanden Carl Johanssons fastighet. 
 
Dessutom beslöt kammaren uppdraga åt herr Mattsson att underhandla med handlanden he 
Carl Johansson om ordnandet av tomtförhållandena mellan honom och staden. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, vidtog diskussionen, varunder följande talare yttrade sig: 
 
Herr vice ordföranden: Att saken äntligen efter långa underhandlingar fortskridit dithän, att 
den nu föreligger för stadsfullmäktiges behandling, och att drätselkammaren från början sagt 
ifrån till vederbörande statsmyndighet, att kammaren ej vill hos stadsfullmäktige begära ett så 
stort belopp som 62.000 kronor på en gång, vilket var den summa, som erfordrades i 
arbetskostnader för Landsvägsgatans stensättning, om staden skulle hava emottagit den 
ursprungligen erbjudna storleken av stenleveransen. 
 
Nämna kommission hade emellertid efter påverkan från de båda riksdagsmännen i staden 
ingått på att lämna staden medgivande att låta ifrågavarande arbete utföras under åren 1923 
och 1924, och finge staden då för att kunna bestrida arbetskostnaderna nedsatt de 
ursprungligen utlovade kvantiteterna sten sålunda, att från Statens stencentral fritt leverans 
4.500 kvadratmeter, storgatsten, 3.000 kvadratmeter. Smågatsten, 8 x 10, och 600 lm. S. k. 
liggsten, vilka partier tillsammans skulle representera ett värde enligt i Lysekil gällande pris 
av 25.420 kronor, mycket lågt räknat. 
 
Stenen finge dock endast användas för Landsvägsgatan. 
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Visserligen kan det förefalla att dessa arbeten tillskynda staden en mycket stor utgift, men de 
komma dock att i jämförelsevis stor utsträckning kunna bereda sysselsättning åt arbetslösa. 
Dessutom får man ock taga hänsyn till, att om Landsvägsgatan nu blir så väl iordningställd, så 
kommer den att under 25 á 30 år framåt kräva litet eller intet underhåll. Det kostnadsförslag 
som upprättades år 1921 för gatans makadamisering slutade på ett belopp av 13.000 kr., och 
om detta arbete utförts, hade man nog årligen sedan fått en underhållskostnad av cirka 1.000 
kronor. 
 
Det vore nog ej klokt att nu avvisa den från staten således erbjudna hjälpen, synnerligen som 
staten ställt sig synnerligen välvillig gentemot vårt samhälle med hänsyn till understödjande 
av nödhjälpsarbeten.  
 
Arbetet med uppförande av pir i norra hamnen är ju ock ett för staden betydelsefullt arbete, 
och man får hoppas, att även detta arbete måtte kunna medelst hjälp av statsmedel, dock bör 
denna fråga ej sammankopplas med den föreliggande. Villkoret för landstingsbidrag till 
nämnda arbete är ju att detsamma påbörjas före den 1 instundande mars, en sak som man dock 
nu ej kunde hoppas på. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens föreliggande förslag i ärendet, och att stadsfullmäktige 
måtte hos landstingets förvaltningsutskotts finansavdelning hemställa, att den del, 6.500 
kronor, av det till Lysekils stad beviljade landstingsanslaget för uppförande av hamnpir eller 
vågbrytare i norra hamnen må få, om ifrågavarande arbete ej kommer att kunna påbörjas så 
tidigt som för den 1 instundande mars, användas som bidrag till nödhjälpsarbeten för 
Landsvägsgatans stensättning. 
 
Herr Ekblad fann det nog vara bra att få bemälda gata stensatt, men påvisade att många lika 
nödvändiga gatuarbeten få stå tillbaka av att staden saknar pengar att bestrida kostnaderna 
med. 
 
Som ett starkt skäl för att bevilja medel för Landsvägsgatans stensättning har det ju 
framhållits, att staden få så mycket sten gratis till arbetet, men frågan är ock, om man för ett 
kommande år ej blir tvungen höja uttaxeringen, då arbetskonflikter med därav följande 
mindre skatteintäkter kunna väntas uppstå, och man måste med tanke på dylika eventualiteter 
vara försiktig och söka undvika utgifter, som ej äro ofrånkomliga. 
 
Ansåg att man kunnat nöja sig med att makadamisera gatan, och med den sedan år från år 
skötes, så behövdes det ej att företaga det nu planerade, omfattande och dyrbara arbetet och 
framhöll, att de påtänkta arbetena i norra hamnen vore, åtminstone från stadsekonomisk 
synpunkt betraktat, vida viktigare än ifrågavarande gatuarbete. 
 
Talaren hade dock inte särskilt yrkande i ärendet. 
 
Herr Luckey talade för bifall till drätselkammarens förslag i ärendet. 
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Herr Tinggren påpekade, att drätselkammaren noga övervägt saken, innan den med tillstyrkan 
om arbetets utförande överlämnats till stadsfullmäktige, och att kammaren säkerligen ej skulle 
hava förordat ett så dyrbart arbetes utförande, om staten ej velat lämna ett så kraftigt bidrag. 
 
Det tråkiga härvidlag vore ju, att man för ändamålet måste använda medel, vilka så ytterst väl 
hade behövts till bestridande av kostnaderna för andra synnerligen behövliga gatuarbeten. 
 
Ville, i likhet med herr vice ordföranden, påpeka, att makadamisering av gatan, även om den 
för tillfället hade blivit en jämförelsevis lindrig utgift, i längden skulle, genom det dryga 
årliga underhållet, ställa sig ekonomiskt ofördelaktigt. 
 
Herr Källén delade den uppfattningen att det icke vore tilltalande, att det planerade arbetet 
med Landsvägsgatan komme att medföra den verkan, att medel undandrogos för andra gator, 
som tarva förbättring, och att det skulle verka mycket nedslående, om man för år 1924 höja 
uttaxeringen, men likväl kunde man ej stå till svars för att vägra bifall till drätselkammarens 
föreliggande framställning, ty om arbetslösheten i samhället skulle tilltaga, så behöves så 
nödvändigt något tillgängligt arbete att sysselsätta de arbetslösa vid. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla 
drätselkammarens förslag i ärendet med det av herr vice ordföranden yrkade tillägget rörande 
användningen av ovannämnda landstingsanslag. Detta beslut innefattade ock sådan 
framställning till byggnadsnämnden rörande ändring av stadsplanen såsom ovan nämnts. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 27. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 31 januari 
1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bobik, Tinggren och Mattsson 
samt stadsingenjören Lundgen. 
 
Vid protokollet, undertecknad, sekreterare. 
 
§ 24. Genom föredragen skrivelse anhöll sjökaptenen Ivar Strandberg, att hans tomt till huset 
n:o 8 vid Färgaregatan måtte regleras genom att han mot en del av nämnda tomt, vilken del 
innehåller en areal av cirka 31 kvadratmeter, finge tillbyta sig en staden tillhörig tomtdel av 
cirka 67 kvadratmeter, vilken dock är mindre än förstnämnda del, varför sökanden ej ville 
erlägga någon mellanavgift. 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren hade upprättat förslag till dylik reglering enligt 
föreliggande skiss. 



Kerstin Jungebro 1923 Lysekils stadsfullmäktige 
 

© Kerstin Jungebro Sida 19 
 

 
Byggnadsnämnden, dit herr ordföranden i drätselkammaren remitterat skrivelsen, hade enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 22 dennes beslutit tillstyrka dylikt byte med den å 
skissen senare angivna ändringen av regleringslinjen. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan om 
bifall till sökandens framställning, dock med iakttagande av byggnadsnämndens anvisning 
rörande regleringslinjen. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr vice ordförande, att bifalla 
ifrågavarande framställning. 
 
§ 28. 
Nedanstående skrivelse hade från drätselkammaren inkommit. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 31 januari 
1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Mattsson 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 25. Herr C. A. Nilsson, Fiskebäck, Lyse, anhöll genom föreliggande skrivelse att få köpa ett 
markstycke å cirka 9 kvadratmeter. Att tilläggas n:o 87 i enlighet med ansökningen bifogad 
kartkopia. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att till sökanden få 
försälja ifrågavarande markstycke för ett pris av tio (10) kronor per kvadratmeter. 
 
Mot detta beslut reserverade sig herr Bovik, då han yrkat avslag å framställningen, emedan 
han ansåg, att staden ej borde avhända sig bemälda markstycke, som i en framtid kunde 
behövas för trottoarens breddande. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
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   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att drätselkammaren ansett sig kunna tillstyrka denna 
försäljning, då en vägren i detta fall skulle hindra ett lämpligt bebyggande av tomten. 
 
Herr borgmästaren Sundberg ansåg ock, att denna försäljning bör ske, då tomten efter dylik 
försäljning kommer att bliva i överensstämmelse med den fastställda stadsplanen. 
 
Herr Luckey hyste dock betänkligheter mot att göra denna försäljning.  
 
Herr Mattsson fann, att försäljning härvidlag bör ske, helst som staden för åtskilliga år sedan 
erbjudit herr Axel Beronius att få köpa detta markstycke. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla 
drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
§ 29. 
Från magistraten meddelades till stadsfullmäktige följande kungörelse i avskrift: 
 
”KUNGÖRELSE. 
 
Med stöd av 16 § i lagen; den 30 maj 1919 om begränsning av tiden för idkande av handel 
och viss annan rörelse samt Kungl. Maj:ts kungörelse den 26 mars 1920 angående befogenhet 
för Socialstyrelsen att tills vidare meddela viss eftergift från tillämpningen av nämnda lag har 
Kungl. Socialstyrelsen genom beslut denna dag funnit för gott medgiva, att i Lysekil under 
tiden från och med den 1 oktober till och med den 31 mars handelsidkare tills vidare må, i den 
mån så finnes av trängande behov påkallat för att förse fiskare med livsmedel eller andra för 
fisket behövliga varor, bedriva handel utan hinder av de inskränkningar, som äro stadgade i 
förut omnämnda lag. 
 
Handelsidkare, som begagnar sig av här meddelade eftergift, åligger tillse, att icle därigenom 
arbetstiden för hos honom anställt biträde oskäligt förlänges. Skulle handelsidkare göra sig 
skyldig till missbruk av eftergiften, utsätter han sig för, förutom straffpåföljd, att eftergiften, i 
vad honom angår, kommer att återkallas. 
 
Stockholm den 27 januari 1923. 
 
KUNGL. SOCIALSTYRELSEN. 
 
Rätt avskrivet, betygar 
    Ex officio 
    AXEL SUNDBERG.” 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
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§ 30. 
Genom föreliggande skrivelse meddelades till stadsfullmäktiges kännedom Kungl. Maj:ts 
förordnande om att de avgifter, som utgå enligt den av Kungl. Maj:t genom brev den 22 juli 
1916 fastställda taxan å hamnavgifter i Lysekil, må tills vidare intill utgången av år 1923 
höjas med 20 %. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 31. 
Från herr Brännberg hade följande motion inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Många gånger hava flera av stadsfullmäktiges ledamöter uttalat önskan, att stadsfullmäktiges 
sammanträdestid måtte framflyttas till kl. 6 e. m.  
 
Detta önskemål har särskilt varit på tal, sedan lagen om åtta timmars arbetstid blev 
genomförd. I regel pågå arbetena i verkstäder och på arbetsplatser till kl. 5 e. m., samma torde 
ock förhållandet vara å kontoren, och då en begäran om ledighet ofta för mången är förenat 
med obehag och minskning i arbetsinkomsten, synes det mig starkast skäl föreligga för en 
ändring uti berörda sak. 
 
I detta sammanhang skulle jag även vilja framföra förslag om, att stadsfullmäktige måtte på 
sitt första sammanträde för året bestämma dagen för årets sammanträden. 
 
Detta tillvägagångssätt tillämpas av många städer, och har jag gjort mig underrättad om, att ett 
dylikt förfarande i arbetssättet endast haft goda verkningar. 
 
Klart är att frågor finnas, som kräva snabb behandling, och att ordföranden då har full rätt att 
kalla till extra sammanträde, men detta bör dock mera till undantagen. 
 
Det syns därför, som om ett sammanträde i månaden skulle vara tillräckligt, förutom 
månaderna juli och augusti då de kunna inställas. 
 
Någon ytterligare motivering i dessa saker torde vara överflödig, utam hemställer jag 
vördsamt, att stadsfullmäktige ville besluta. 
 
Dels att stadsfullmäktige ville framflytta sina sammanträden till kl. 6 e. m., dels bestämma 
dag för sammanträdenas hållande under året, exempelvis första torsdagen i varje månad med 
undantag för månaderna juli och augusti, dock vare det ordföranden obetaget att sammankalla 
till extra sammanträde, då frågor, som kräva snabb behandling föreligga. 
 
Lysekil den 30 januari 1923. 
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C. BRÄNNBERG.” 
 
Sedan motionen lästs, yttrade herr ordföranden, att han för sin del ej hade något emot att 
ansluta sig till motionens första del, varemot han fanns motionens senare dels antagande 
synnerligen olämpligt, då det för honom bleve nästan omöjligt att ständigt kunna stå till 
förfogande såsom ordförande, och att tiden för stadsfullmäktigessammanträdesnas hållande 
även är mycket beroende av huru långt drätselkammaren hunnit med utredningar och dylikt. 
 
Herr Tinggren ville dock ansluta sig till motionens första del och yrkade ärendets 
bordläggning.  
 
Herr Källén anslöt sig till herr Tinggrens ståndpunkt i saken. 
 
Herr Mattsson yrkade avslag i motionen. 
 
Herr Otto Olsson framhöll, att kl. 6 på e. m. för dessa sammanträden vore lämpligare än kl. 5. 
 
Herr Ekblad tillstyrkte antagandet av motionens första del, dock med det tillägg, att då herr 
ordföranden finner föredragningslistan innehålla så många ärenden, att sammanträdet kan 
anses kräva särdeles lång tid, detsamma då må utlysas att hållas en timme tidigare. 
 
Herr vice ordföranden yttrade, att han helst såge hela motionen avslagen. 
 
Herr ordföranden föreslog, att man idag borde besluta bordlägga motionen, och att nästa 
stadsfullmäktigesammanträde försöksvis utsättas till kl. 6 e. m., dock skulle förhandlingarna 
då börja precis på utsatt tid. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 32. 
En förteckning över vid 1922 års oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige förelåg enligt Bilaga 
N:o 14, 1922. 
 
Denna bilaga hade före detta sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Åtskilliga upplysningar lämnades med hänsyn till de i förteckningen upptagna frågorna, men 
ärendet föranledde dock ej till någon diskussion. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
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JOH. WESTLING. 
FRITZ G. OLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 22 februari 1923 kl. 2 e. m. betygas. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1923 Lysekils N:r 3. 
Stadsfullmäktiges handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 22 mars 1923. 
 
§ 33. 
Innan dagens förhandlingar börjades, överlämnade herr ordföranden såsom gåva till staden en 
valurna att användas vid stadsfullmäktiges sammanträden och kyrkostämmorna, vilken är av 
driven koppar och bärande stadens vapen i emalj samt flrsedd med följandeinskription: 
 
”Fritz Lüsch, princeps consilli plebis in urbe Lysekil, hane sitellam anno Dominii MCMXXIII 
urbi donsvit.” 
 
(Fritz Lüsch, fullmäktiges i staden Lysekil ordförande, skänkte staden denna urna anno 
Donimii MDMXXIII.) 
 
Herr ordföranden erinrade om, att den 1 nästa april Lysekil varit stad i tjugo år, under vilken 
tid en mycket enkel urna använts i stadsfullmäktige, varför han nu ville överlämna denna urna 
med uttalandet av den önskan, att ur denna liksom ur den äldre måtte framgå klocka beslut. 
 
Herr vice ordföranden hembar till givaren stadsfullmäktiges tack för gåvan och uttalade den 
förhoppningen, att, varje gång urnan användes vid val, i densamma måtte nedläggas röster, 
som bära bevis om kommunalrepresentanternas klarsynthet. 
 
§ 34. 
Utdrag av magistratens protokoll för den 21 dennes föredrogs, och framgick därav, att efter 
skedd sammanräkning för utseende av ledamot i stadsfullmäktige efter fru Anna Berger, som 
genom till stadsfullmäktige ställd av herr ordföranden i stadsfullmäktige till magistraten 
överlämnad skrivelse avsagt sig uppdraget, skolkökslärarinnan fröken Ingrid Wallentin 
befunnits komma fru Berger närmast i röstetal och sålunda förklarats vald till stadsfullmäktig 
för tiden till och med den 31 december 1926. 
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Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
Herr ordföranden uttalade stadsfullmäktiges tack till fru Berger för den stora intresse hon visat 
för kommunala angelägenheter den tid hon tillhört stadsfullmäktige och beklagade, att hon på 
grund av känd anledning ej längre önskade tillhöra denna representation. 
 
§ 35. 
Upprop förrättades, varvid herrar Löfving, Ljungberg och Brännberg samt fröken Wallentin 
voro frånvarande med anmälda förfall, herrar Ljungberg och Brännberg på grund av 
riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr Borgmästare Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 36. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 37. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar E. W. Olsson och Jakob 
Pettersson. 
 
§ 38. 
Val förelågo till de kommunala befattningar som blivit lediga efter avlidne bankdirektören 
herr Ragnar Berger, och hade valkommittén upprättat förslag till dessa befattningars 
återbesättande. 
 
Valen, som nu företogos utföllo i enlighet med valkommitténs föreliggande förslag sålunda: 
 
Ledamot i kommunala mellanskolans styrelse t. o. m 1926: Herr borgmästaren Axel 
Sundberg. 
 
Ledamot i kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för år 1923: Herr borgmästaren 
Axel Sundberg. 
 
Ledamot i handels- och sjöfartsnämnden t. o. m. 1924: Disponenten herr Ludvig Andersson. 
 
Ledamot i kommittén för länets sjukupptagningsanstalt härstädes, obest. Tid: 
Hälsovårdstillsyningsmannen herr Aug. Berger. 
 
Suppleant för gode män för tillsyn över förmyndarskap t. o. m. 1924: Handlanden herr Fritz 
Olsson.  
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Stadens ombud vid bolagsstämmor år 1923 med Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
Riksdagsmannen, redaktören herr Axel Ljungberg och till hans suppleant fabrikören herr 
August Mattsson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor år 1923 med Lysekils Nya Badhus AB: Herr 
kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
 
Ledamot i kommittén för införande av adressnummer i staden: Hälsovårdstillsyningsmannen 
herr Aug. Ehnberg. 
 
Ledamot i kommittén för Slättens införlivning: Herr borgmästaren Axel Sundberg. 
 
§ 39. 
Genom föreliggande skrivelse avsade sig fru Anna Berger ledamotskapet i 
fattigvårdsstyrelsen från och med februari månads utgång. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna avsägelsen. 
 
I enlighet med från valkommittén inkommet förslag valdes i fru Bergers ställe lärarinnan 
fröken Hulda Andersson för tiden t. o. m. 1926 års utgång. 
 
Då fröken Andersson hittills varit suppleant i nämnda styrelse hade valkommittén som ny 
dylik suppleant för tiden t. o. m. 1926 års utgång föreslagit fru Clara Ljunggren, och utföll 
detta val i enlighet härmed. 
 
§ 40. 
Kommunala Mellanskolans styrelse anmälde, att den för år 1923 till ordförande omvalt 
bankdirektören herr Ragnar Berger och till vice ordförande nyvalt fabrikören herr Elis 
Luckey. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 41. 
Parkstyrelsen anmälde att till dess respektive ordförande och vice ordförande för innevarande 
år omvalts herrar byggmästaren Rob. Christensson och frisören G. A. Löfgren, och lades 
anmälningen till handlingarna. 
 
§ 42. 
Genom föredragen skrivelse anhöll Drätselkammaren om bemyndigande att få för ett pris av 
tio (10) kronor per kvadratmeter. Försälja tomten n:o 33 inom kvarteret ”Bundsen” till fru 
Mina Christensson, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 
335 kvadratmeter. 
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Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka denna försäljning i enlighet med det förslag 
nämnda kartskiss upptager. 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till denna framställning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta yrkande. 
 
§ 43. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att få till 
muraremästaren herr Klas Zetterström försälja nyutlagd tomt inom kvarteret ”Uranus” för ett 
pris av sex (6) kronor och 50 öre per kvadratmeter, vilken tomt i enlighet med skrivelsen 
bifogad kartskiss innehåller en areal av cirka 430 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka dylik försäljning i enlighet med det förslag 
nämnda kartskiss innefattar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr vice ordföranden, att bifalla 
drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
§ 44. 
Följande skrivelse från drätselkammaren rörande tomtförsäljning m. m. förelåg: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens sammanträde den 28 februari 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren och Mattsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 36. F. Mästerlotsen herr Fritz Hörman, anhöll genom föreliggande skrivelse dels att få 
friköpa ett område betecknat med A enligt ansökningen bifogad kartskiss, vilket område 
innehåller en areal av cirka 285 kvadratmeter, avsett att tillsammans med förut inköpt område 
bilda tomten n:o 1 inom kvarteret ”Svalan”, dels att staden måtte köpa ett sökanden tillhörigt 
område, vilket enligt nämnda kartskiss är betecknat med B och innehåller en areal av cirka 57 
kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden, dit herr ordföranden i drätselkammaren remitterat ansökningen, hade 
beslutit att tillstyrka dels ifrågavarande försäljning till sökanden, dels att staden köper 
bemälda markstycke av sökanden, allt i enlighet med förslagen enligt berörda skiss.  
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande dels att få 
göra nämnda försäljning till herr Hörman för ett pris av åtta (8) kronor och 50 öre per 
kvadratmeter. Dels att av herr Hörman få köpa ovannämnda markområde å cirka 57 
kvadratmeter för samma pris per kvadratmeter. Som å det till försäljning till herr Hörman nu 
ifrågasatta området. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Hörman meddelade samtidigt i skrivelse, att han ej ville betala mer än högst 6 kronor per 
kvadratmeter för nämnda tomt. 
 
Dessutom berörde herr Hörman i samma skrivelse frågan om arrende av ett markstycke intill 
ovannämnda område, under framhållande av, att han ej kunde arrendera det endast tills vidare 
med 6 månaders uppsägning, såsom drätselkammaren beslutit enligt sitt protokoll för den 28 
sistlidne februari för en tid av tio år. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, under yrkande om bifall till drätselkammarens föreliggande 
förslag i ärendet, att man inom kammaren varit fullt enig om lämpligheten av det enligt 
kammarens skrivelse föreslagna tomtpriset, och att staden icke kunde binda sig vid att 
bestämma arrendetiden för ovannämnda område, som enligt den fastställda stadsplanen är 
utlagt till allmän plats, annorlunda än drätselkammaren beslutit. 
 
Herrar Luckey och Wallin ansågo och det av drätselkammaren föreslagna tomtpriset lämpligt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande förslag i ärendet 
så ock att avslå herr Hörmans begäran om utsträckt arrende tid för nämnda område. 
 
§ 45. 
Med anledning av till drätselkammaren från stadsfullmäktige lämnat uppdrag rörande 
granskning och omarbetning av den för stads- och hamningenjören gällande instruktionen 
med tillhörande taxa förelåg från drätselkammaren en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 15 mars 
1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren, Mattsson och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 44. I enlighet med stadsfullmäktiges beslut får drätselkammaren härmed överlämna och 
tillstyrka förslag till instruktion och taxa att gälla den 1 april 1923 för stads och 
hamningenjören i Lysekil. 
 
Vid genomläsandet av nu gällande ”instruktion” har drätselkammaren funnit densamma helt 
tillfyllest i befintligt skick att fortfarande kunna gälla. 
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Vad däremot ”taxan” beträffar, så grundar den sig på de blygsamma förhållanden, som rådde 
år 1905. 
 
Kammaren har därför med ledning av stadsfullmäktiges beslut av den 14 november 1918, § 
185 i protokollet, funnit skäligt att avgifter för mätning av tomter m. m. enligt ovan åberopade 
beslut bibehållas, och skulle dessa då bliva i enlighet med vad som bifogade ändrade förslag 
utvisar. 
 
Ökningen kan i detta fall anses berättigad. 
 
Punkten 9 i taxan utgår såsom varande obehövlig. 
 
Punkt 10, som i nya taxan blir punkt 9, bör hava följande tillägg: 
 
”Användes vid dylikt tillfälle någon av staden avlönad personal för handräckning, skall 
inkomsten härför efter varje förrättning av stadsingenjören redovisas till stadskassan.” 
 
I övrigt har drätselkammaren intet att i saken erinra utöver det att ifrågavarande instruktion 
och taxa tryckes och för en ringa kostnad tillhandahålles allmänheten, samt att lämpligt antal 
exemplar sändes till olika myndigheter och nämnder för nödig kännedom och tillämpning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr borgmästaren Sundberg föredrag ärendets remiss till byggnadsnämnden, då det kunde 
anses lämpligt, att denna myndighet finge yttra sig i saken, om komplettering av föredraget 
möjligen tarvades. 
 
Herr vice ordföranden understödde detta förslag under uttalande av önskemålet, att 
byggnadsnämnden måtte avgiva yttrande i ärendet så snart, att det kan behandlas vid 
stadsfullmäktiges nästa sammanträde. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla remissförslaget. 
 
§ 46. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 15 mars 
1923. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren, Mattsson och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet, undertecknad sekreterare. 
 
§ 39. Då stadsfullmäktige vid sitt sammanträde den 30 juli 1918, § 125 i protokollet, medger 
Lysekils Mek. Verkstads rätt att få inköpa ett område av stadens mark mellan kyrkågården 
och Kålholmarna, så skedde detta med villkor så lydande: 
 
”och under förutsättning att Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag använder marken för det i 
ansökningshandlingen uppgivna ändamålet, vilket förhållande bör anses vara styrkt med 
uppvisande av kontrakt angående dockanläggning.” 
 
Då emellertid nu snart fem år äro gångna utan att något åtgjorts i saken, och allt talar för att ej 
heller något kommer att åtgärdas för realiserandet av projektet i fråga, så kan det ej vara 
förenligt med stadens intressen att i fortsättningen hava markområdet, vilket när som helst kan 
behövas för andra ändamål, bundet. 
 
Drätselkammaren hemställer därför, att stadsfullmäktige, på grund av vad ovan nämts, måtte 
besluta att upphäva sitt beslut av nämnda dato, evad det rör ifrågavarande markområde. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till framställningen på grund av i skrivelsen anförda skäl. 
 
Dessa yrkande beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 47. 
Från magistraten förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet hos magistraten i Lysekil den 12 mars 1923. 
 
§ 22. Sedan till magistraten inkommit en framställning från drätselkammaren angående vissa 
ändringar uti de för staden gällande ordningsföreskrifterna för utövande av yrkesmässig slakt 
m. m., av länsstyrelsen fastställda den 29 mars 1906, så hade detta årende remitterats till 
stadens hälsovårdsnämnd för avgivande av yttrande. 
 
Härefter hade nämnden till magistraten inkommit med det infordrade yttrandet, som 
innefattades i § 16 av nämndens protokoll för den 1 mars 1923. 
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Sedan yttrandet blivit läst antecknades, att nämnden föreslagit, att 8 och 9 §§ uti 
ifrågavarande ordningsföreskrifter skulle utgå och ersättas med följande bestämmelser:  
 
”§ 8. Undersökning av köttvaror för utrönande av huruvida de äro till människoföda tjänliga 
verkställes å stadens besiktningsbyrå mot avgifter, som fastställas av Hälsovårdsnämnden. 
 
§ 9. 1:o) Köttvaror få icke å stadens torg eller annan allmän plats försäljas annat än i 
ostyckade hela, halva eller fjärdels djurkroppar. 
 
2:o) Vid torgföring och försäljning av varor, som i mom. 1 sägs, skola dessa vara fullständigt 
skyddade dels mot damm och smuts genom rena skynken av vitt linne eller bomullstyg samt 
dels mot solhetta och nederbörd genom pressenningar eller dylikt. Varorna få icke, då de 
salubjudes, placeras på marken. 
 
3:o) Forsling av köttvaror bör helst ske i snygga, för ändamålet inredda slutna oljemålade 
fordon eller i täckta kärl lätta att rengöra; i annat fall skola de under forslingen vara skyddade 
på sött i mom. 2 sägs. Varorna får ej läggas tillsammans med hudar, inälvor, huvud och fötter 
av slaktade djur m. m. och få ej ligga på underlag av hö, halm, trasmattor, hästtäcken eller 
dyligt. 
 
4:o) Dragkärror och tråg, som av slaktare och köttvaruhandlare användes vid varornas 
kringförande, skola vara målade i ljus oljefärg och varorna på lämpligt sätt övertäckta”. 
 
Efter föredragning härav beslöts, att magistraten skulle föreslå stadsfullmäktige att antaga 
nämnda ändringar och söka länsstyrelsens fastställelse å desamma. Som ovan. 
 
På magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Härjämte förelåg utdrag av hälsovårdsnämndens protokoll för den 1 dennes innefattande dels 
den från drätselkammaren gjorda hemställan till magistraten om sådan omarbetning av för 
kötthandeln på stadens torg gällande föreskrifter, att köttvagnarna måtte kunna anskaffas, så 
och drätselkammarens meddelande om att den ej efter den 31 dennes tillåter att bemälda 
vagnar, då de ej användas för torghandel, placeras på någon staden tillhörig mark, dels 
hälsovårdsnämndens beslut i ärendet med magistratens ovannämnda skrivelse. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Ehnberg: Då samhället nu fått en saluhall utan att därför hava gjort någon som helst 
ekonomisk uppoffring, böra stadens myndigheter göra allt vad de kunna för att komma ifrån 
att kött behöver styckas och säljas från vagnar på torget. Yrkade bifall till magistratens 
föreliggande förslag. 
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Herr vice ordföranden ansåg det ur många synpunkter önskvärt, om köttvagnarna kunde 
komma bort från salutorget, vilket nu i följd av saluhallens inrättande läte sig göra, och 
understödde herr Ekbergs yrkande samt yrkade även bifall till drätselkammarens förslag 
rörande förbud mot placering av nämnda vagnar på staden tillhörig mark de tider, då de ej 
användas för torghandel. 
 
Herr Tinggren understödde så väl herr Ehnbergs som herr vice ordförandens yrkanden.  
 
Herr Ekblad framhöll, att vederbörande myndigheter måtte tillse, att även torghandeln med 
ost och korv, vilken några av stadens handlare bedriva på salutorget, även måtte förbjudas. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste om, att ifrågavarande ordningsföreskrifter även 
innefatta charkuterivaror. 
 
Herr Luckey bragte på tal den försäljning av fisk på stadens gator och allmänna platser, vilken 
kan anses synnerligen olämplig och uttalade förvåning över att denna försäljning fine bedrivas 
på sådant sätt. Understödde i övrigt de i ärendet gjorda yrkandena. 
 
Herr borgmästare Sundberg meddelade frågan om dylik fiskförsäljning varit föremål för 
behandling såväl av hälsovårdsnämnden som av magistraten, men man hade dock låtit saken 
bero på grund av hänsyn till att det vore fattigt folk, som för sitt uppehälles skull dreve denna 
handel. 
 
Herr Tinggren fann dessa öppna fiskaffärer mindre behagliga, men man kunde dock ej med 
fog påstå dem vara från hygienisk synpunkt skadliga. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige bifalla de sålunda föreslagna ändringarna 
av ifrågavarande ordningsföreskrifter samt att genom magistraten söka Kongungens 
befallningshavandes i länet fastställelse å densamma. 
 
§ 48. 
Elektricitetsverkets styrelse hade till stadsfullmäktige överlämnat en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils Stads 
Elektricitetsverk den 17 januari 1923. 
 
Närvarande: Herrar Lüsch, Löfgren, Wickberg, Johansson och Mattsson samt stadsingenjören 
Lundgren. 
 
Då ärendena under §§ 6 och 7 behandlades, var maskinmästaren Pehrsson närvarande. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 8. Från stadsfullmäktige förelåg följande skrivelse: 
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”Vid sitt sammanträde den 14 december 1922 beslöto stadsfullmäktige i samband med 
behandlingen av utgiftsförslaget för brandväsendet att det i nämnda förslag upptagna 
beloppet, kr. 100:-, som ersättning till elektricitetsverkets maskinister för uppeldning av 
ångsprutorna, icke skulle utbetalas utan vidare, varför detta belopp i utgifts- och 
inkomststaten upptogs som förslagsanslag, vars utbetalande skulle bero på prövning av 
elektricitetsverkets styrelse. I överensstämmelse med ovannämnda beslut betygas 
 
AXEL HOLMQVIST. 
Stadsfullm. Sekr. 
 
Lysekil den 11 januari 1923.” 
 
Styrelsen beslöt för sin del avstyrka utbetalandet av ovannämnda ersättning, och ålades 
verkets maskinister att vid inträffad eldsvåda som förut ombesörja uppeldningen av 
ångsprutorna. 
 
Som ovan 
IVAR HYLLENGREN 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygas: 
  IVAR HYLLENGREN. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Tinggren ansåg, att det varit önskvärt veta huru brandstyrelsen ställer sig i denna sak. 
 
Herr ordföranden uppmanade herr Mattsson att såsom ordförande i brandstyrelsen yttra sig i 
ärendet. 
 
Herr Mattsson meddelade, att verkmästaren Pehrsson under flera års tid utfört ifrågavarande 
arbete utan någon ersättning, men att brandstyrelsen senare tillerkänt maskinisterna Sterner 
och Pettersson dylik ersättning. 
 
Herr Otto Olsson ansåg, att man ej kunde begära, att elektricitetsverkets maskinister skulle 
utföra detta arbete utan särskild ersättning och yrkade, att ifrågavarande anslag, 100:- kronor, 
måtte för ändamålet utbetalas. 
 
Herr Ekblad, som delade denna uppfattning, understödde yrkandet. 
 
Herr vice ordföranden erinrade om den opposition det väckt, att stadsingenjören erhållit extra 
betalning för vissa göromål, och att den personal, som är av staden anställd, bör utan särskild 
ersättning utföra sådana arbeten, som skäligen kunna densamma åläggas och yrkade med 
anledning härtill bifall till elektricitetsverkets styrelse föreliggande förslag i ärendet. 
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Herr Ehnberg hyste även den uppfattningen, att stadens befattningshavare icke böra göra 
svårigheter för att utan extra betalning utföra sådana arbeten, som rimligen av dem kunna 
begäras. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning att bifalla styrelsen för elektricitetsverkets 
föreliggande framställning i ärendet. 
 
§ 49. 
Års- och revisionsberättelserna för år 1921 över Lysekils föreläsningsförenings räkenskaper 
och förvaltning förelågo, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att för sin del, i enlighet med 
revisorernas tillstyrkan, bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 50. 
Revisionsberättelse över parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1922 förelåg, och 
beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
Härjämte förelåg från nämnda styrelse en skrivelse med begäran, att styrelsen för stiftelsen 
”Maria Murrays minne” måtte vid sina sammanträden kalla den av parkstyrelsens ledamöter, 
som handhaver skötseln av stadens planteringar, nämligen trädgårdsmästaren herr Axel 
Lindebäck, då i så fall enhetlighet kunde ernås i fråga om beslut angående eventuella 
planteringar samt reducering av kostnaderna härför. 
 
Denna framställning beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
I samband med denna framställning framhöll herr vice ordföranden, riktande sig till 
parkstyrelsens vice ordförande herr Löfgren, som vid sammanträdet såsom referent var 
närvarande, att parkstyrelsen i enlighet med sin instruktion bör till drätselkammaren före den 
1 november årligen inkomma med begäran om det anslag, som för påföljande år är 
erforderligt för underhåll av stadens planteringar, och framhöll tillika att parkstyrelsen bör 
tillse att även andra planteringar än stadsparken tillgodoses, härvidlag särskilt påpekande 
planteringarna i Kyrkvik. 
 
§ 51. 
Från nykterhetsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Författningsenligt får nykterhetsnämnden i Lysekil meddela att nämnden under år 1922 endast 
haft ett fall av alkoholmissbruk att behandla men därvid icke funnit anledning till internering. 
 
I övrigt har nämnden behandlat åtgärder för att söka erhålla bättre förhållanden beträffande 
utskänkning och utlämning till avhämtning inom staden av maltdrycker. 
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Lysekil den 15 mars 1923. 
 
Å nykterhetsnämndens vägnar: 
EMIL LÖFBERG”. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 52. 
Från Lysekils Nya Badhus Aktiebolag hade genom magistraten en så lydande skrivelse 
inkommit. 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Under de tre sista åren har Lysekils Nya Badhusaktiebolags rörelse gått med mycket stor 
förlust, som huvudsakligast berott på de svårigheter, som vållats av den stora världskrisen. 
Bland dessa svårigheter må särskilt nämnas den livliga frekvensen av utländska badorter, som 
möjliggjorts gen den låga utländska valutan. 
 
Bolaget har härigenom kommit i den ställningen, att det för rörelsens fortsatta bedrivande är 
oundgängligen nödigt att anskaffa nytt kapital. 
 
I följd härav har på extra bolagsstämma den 29 sistlidne januari beslutats att öka bolagets till 
152.000 kronor uppgående aktiekapital genom utsläppande av nya aktier med företrädesrätt 
till belopp av högst 100.000 kronor. 
 
Då bolagets styrelse nu skall bringa detta beslut till verkställighet, har bolaget uppenbarligen 
att, i och för erhållande av aktieteckning, i främsta rummet vända sig till sådana enskilde 
personer eller institutioner, som äro intresserade av att badortsrörelsen härstädes uppehålles. 
 
Ett sådant intresse och därtill ett mycket livligt sådant måste utan tvivel förutsättas hos 
Lysekils stad. 
 
Under de gångna åren har tillfölje badortsrörelsen avsevärda inkomster tillförts stadens 
innevånare, särskilt köpmännen och fastighetsägare i de delar av staden, där badgästuthyrning 
förekommer. 
 
Som en särskilt stor vinst av badortsrörelsen kan också räknas att staden fått sitt badväsende 
ordnat utan den ringaste kostnad för staden. I andra samhällen av Lysekils storlek samt även i 
mindre samhällen har, där det ej skett på frivillighetens väg, genom hälsovårdsmyndigheterna 
framtvingats inrättningar för tillhandahållande av varm- och kallbad, och hava kommunerna 
därvid fått ikläda sig mycket stora kostnader. Envart ett varmbadhus här i staden skulle 
alldeles säkert icke kunna komma till stånd utan en uppoffring av minst 100.000 kronor, en 
utgift som besparas så lände badbolaget fortsätter sin rörelse. 
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Till nu antydda fördelar kommer den intellektuella behållning, som kommer stadens 
innevånare till del genom beröringen med de många, som vill besöka badorten. 
 
Under sådana förhållanden skulle ett nedläggande av badortsrörelsen utan tvivel komma att 
medföra en avsevärd tillbakagång för samhället och dess innebyggare. 
 
Styrelsen vågar i anledning härav ifrågasätta en mera avsevärd aktieteckning från stadens sida 
och tror jag därvid kunna utlova att, om staden skulle besluta sig för en sådan, bereda plats i 
styrelsen för någon stadens representant. 
 
Fördelen därav att staden blir mera intresserad av bolaget och dess skötsel än som hittills varit 
fallet, ligger i öppen dag. I mindre städer, där en större badortsrörelse drives, borde staden t. 
o. m. vara ägare av badorten, något som är mycket vanligt utomlands och ju även bör 
förekomma hoss oss såsom i Varberg och Södertelje. 
 
Det är att beklaga, att under Lysekils badanstalts tidigare skeden något vidare samarbete 
emellan samhället, som sådant, och badorten icke ägt rum. Detta förhållande torde nog böra 
tillskrifvas fel från bägge parternas sida. 
 
Om emellertid staden, som redan är delägare i bolaget genom den Murrayska donationen, nu 
ökar sitt inflytande genom teckning av nya aktier och erhåller del i ledningen av bolagets 
skötsel, kommer helt visst förhållandet att bliva annorlunda. Genom en samverkan mellan 
staden och bolaget skall detta sistnämnda vinna den styrka, som erfordras för att kunna driva 
och utveckla sin rörelse till gagn för samhället och dess innevånare.  
 
Styrelsen har för avsikt att genom en del nya anordningar och ett avsevärt nedsättande av 
priserna på inskrivningsavgifter, bad och rum samt billigare måltidsinackordering å 
badrestauranten söka till badorten draga en bredare publik än som tidigare sökt sig hit; och 
kommer i fråga om reklamen icke något att försummas. 
 
Det är att hoppas att den stora ström av främlingar, som väntas hemma att besöka 
jubileumsutställningen i Göteborg under instundande sommar, även skall komma västkustens 
badorter till del samt att dessa besök skola bliva fruktbärande ifråga om badortens frekvens i 
framtiden. 
 
På grund av vad sålunda anförts, får Styrelsen, med översändande av en avskrift av styrelsens 
förvaltningsberättelse för år 1921 och bolagsstämmoprotokollet den 20 jan. 1923, härmed 
hemställa. 
 
Att stadsfullmäktige måtte besluta att av de preferensaktier i Lysekils Nya Badhusaktiebolag, 
som enligt bolagsstämmans beslut den 20 jan. 1923 skola utsläppas, teckna ett belopp av 20-
25.000 kr. 
 
Lysekil den 10 mars 1923. 
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För Lysekils Nya Badhusaktiebolag. 
AXEL SUNDBERG. MAGNUS RADHE.”  
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den uppkomna 
diskussionen. 
 
Herr ordföranden framhöll, att drätselkammaren ej behandlat frågan, varför beslut i dag ej kan 
fattas, men att det dock vore önskligt höra stadsfullmäktiges mening, innan drätselkammaren 
upptoge frågan till behandling. 
 
Herr vice ordföranden: Skäl finnas såväl för som emot dylik aktieteckning från stadens sida, 
och man kan icke frångå att badhusbolagets rörelse tillfört staden penningar. Frågan är dock 
rätt ömtålig på grund av stadens ansträngda ekonomi. 
 
Herr Tinggren: Att företaget har en viss betydelse för samhället kan ej bestridas, men 
ledningen av detsamma bör läggas på annat sätt än hittills. 
 
Framhöll, att staden redan offrat mycket för badorten och förebrådde bolaget för bristande 
klartänkthet och organisationsförmåga, samt att anordningarna vid detsamma varit sådana, att 
det icke vunnit någon popularitet från stadsbefolkningens sida. 
 
Herr Mattsson hade fått det intrycket vid genomgåendet av tablån för badhusbolagets 
ekonomiska ställning att den eventuella hjälp staden kunde bisträcka med i form av 
aktieteckning ej hade mycket att betyda med hänsyn till att hjälpa bolaget. 
 
Herr Ekblad delade denna uppfattning. 
 
Herr ordföranden framhöll, att om staden skulle teckna aktier i badhusbolaget borde det ske 
under villkor, att staden återfinge det område vid Rosviksgatan, vilket tillhör badhusbolaget. 
Föreslog ärendets remiss till drätselkammaren.  
 
Herr borgmästaren Sundberg: På senaste tiden har man måst tänka på samhället med 
bekymmer, ty det visar tydlig tillbaka gång år för år. detta gäller ej så mycket invånareantalet, 
vilket på senare tid betydligt sjunkit, som fast mera rörelsen i staden, ty på alla områden, utom 
konservindustrin, är det stagnation. Stenindustrin ligger nästan nere, inom verkstadrörelsen är 
driften betydligt inskränkt, och ingen vet hur det i framtiden kan gå med denna rörelse. 
Handeln med skärgården hotar att alltmera avtaga. Skulle nu även badortens verksamhet 
nedläggas, skulle det betyda en ytterligare tillbakagång för staden. Badhusbolagets ledning 
har nog ej alltid uppträtt som den bort mot stadens invånare, men detta är en kvarleva sedan 
äldre tid, och dessa förhållanden hava nog ändrats till det bättre under de senaste åren. 
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Badortens tillvaro har säkerligen sin stora betydelse för staden, och om det nuvarande 
badhusbolaget skulle nödgas upphöra och ett nytt sådant bildas, kunde det hända, att detta nya 
bolag finge intressen, som vore främmande för samhällets. 
 
Herr Otto Olsson betonade, att det vore härvidlag ej endast gällde en stor utgift för staden utan 
ock, var man skulle skaffa medel därtill. 
 
Herr Luckey fann frågan mycket kinkig, och att det ej bleve lätt för drätselkammaren att taga 
ställning till densamma. 
 
Herr Björsell anslöt sig till det av herr ordföranden framkastade förslaget beträffande nämnda 
villkor, då ifrågavarande område i en framtid kunde bliva värdefullt för staden.  
 
Herr Ehnberg ansåg att staden omöjligen hade råd att i detta fall teckna så stort belopp som 
25.000:- kronor, varför sådan teckning, om den är ofrånkomlig, borde begränsas till 10.000:- 
kronor. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
drätselkammaren. 
 
§ 53. 
Genom magistraten hade länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län begärt stadsfullmäktiges 
yttrande över skolkommissionens betänkande V med organisatoriska och ekonomiska 
utredningar. 
 
Herr ordföranden meddelade, att detta betänkande bland annat innefattade, att staten helt 
skulle bekosta lärarlönerna och ej som nu endast delvis, och lärljungarna terminsavgifter 
skulle försvinna, men att varje ort, här staden, hade fortfarande skyldighet att tillhandahålla 
skollokaler. 
 
Stadsfullmäktige beslöto uppdraga åt herr ordföranden att upprätta förslag till dylikt yttrande. 
 
§ 54. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över framställning av styrelsen för Sveriges allmänna sjöfartsförening angående 
hamnavgifts- och grundpenningväsendet. 
 
På förslag av herr Ludvig Andersson beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
hamnstyrelsen. 
 
§ 55. 
Till stadsfullmäktige hade för yttrandes avgivande överlämnats en nu föredragen, så lydande 
skrivelse: 
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”Till Kongungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län, 
     Göteborg, 
 
Undertecknad får vördsamt hemställa det Konungens Befallningshavande måtte meddela 
tillstånd, att tiden för den utskänkning av brännvin, beviljats av Systemaktiebolaget i Lysekil 
att utövas inom badhusområdet i staden Lysekil under tiden från och med den 1 juni till och 
med den 15 september 1923 måtte utsträckas till kl. 12 på natten inom serveringslokalerna de 
dagar, då badsällskapet anordnar soaréer eller andra festliga samkväm. 
 
Magistraten och stadsfullmäktige i Lysekil yttrande över ansökningen bifogas. 
 
Lysekil den 17 mars 1923. 
  CARL GUSTAF SPANNERT.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt av herr vice ordföranden att tillstyrka bifall till denna 
ansökan. 
 
§ 56. 
Från herrar Aug. Ehnberg, E. W. Olsson, John Westling och Rich. Björsell förelåg göljande 
motion: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Enär tre av de inom Lysekil beviljade personliga rättigheter för servering av öl och porter utgå 
med september månad innevarande år, och som denna rörelse i alltför övervägande del av 
dessa innehavare handhafts på sätt, som synes uteslutande bottna i att skaffa sig största 
möjliga ekonomiska vinst av sin servering, utan att taga vederbörlig hänsyn till lagens 
andemening till förebyggande av, att den allmänna folknykterheten äventyras, vilket 
förhållande nu enligt vår mening i stället bidrager till ökad onykterhet med ty åtföljande 
verkningar, för vilka så väl den enskilde individen som samhället i större eller mindre grad får 
bära följderna. 
 
För att i någon mån minska dessa verkningar, samt att största möjliga hänsyn blir tagen till 
lagens föreskrifter för hävdande av den bästa möjliga folknykterheten i samhället, vilja 
undertecknade härmed föreslå, att stadsfullmäktige måtte besluta i´:  
 
Att från och med den 1 oktober detta år endast två rättigheter för servering av öl och porter, 
klass II, tillstyrkas att få äga rum i Lysekil, därav en bör finnas i närheten av stora salutorget 
och den andra vid Gamla Strandgatan, helst i närheten av Konsulliden. 
 
Att låta utreda möjligheten av om staden själv kan få innehava dessa rättigheter och bedriva 
denna rörelse samt, om hinder härför ej möter, besluta om att staden själv söker dessa 
rättigheter för att därigenom kunna dels tillföra stadens kassa en ej oväsentlig inkomst och 
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dels tillförsäkra sig om, att lagens föreskrifter för denna rörelse så noggrant som möjligt 
efterlevas. 
 
Lysekil den 23 februari 1923. 
 
AUG. EHNBERG. E. W. OLSSON. 
JOHN WESTLING. RICH. BJÖRSELL.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Ekblad yrkade motionens remiss till nykterhetsnämnden. 
 
Herr vice ordföranden yrkade, att motionen måtte remitteras även till Systemaktiebolagets 
styrelse och drätselkammaren, samt att hemställan måtte göras till magistraten att yttra sig i 
saken. 
 
Herr Elmberg framhöll, att de nuvarande pilsnerdricksserveringarna icke skötas som sig 
borde, och att dessa serveringar äro inrymda i olämpliga lokaler. 
 
Herr ordföranden yttrade, att motionens syfte skulle vinnas genom tillsättande av en 
inspektör, som övervakade dessa serveringar, så att där allt ginge lagligt till. Ansåg ock 
lämpligt remittera motionen till härvarande lokalstyrelse för Landsföreningen för 
folknykterhet utan förbud. 
 
Herrar Tinggren och Ekblad ansågo motionens senare del föga lämplig för genomförande. 
 
Herr Karlson framhöll, att det icke vore för mycket med de nuvarande serveringarna i fråga, 
och att en eller annan indrages, så kunde det hända, att de kvarvarande serveringarna blevo 
mera talrikt besökta än vad som ur ordningssynpunkt vore önskligt. 
 
Herr Björsell påvisade, att de flesta av dessa serveringslokaler voro underhaltiga, och att 
tidens framsteg medfört att även på dylika lokaler böra ställas större krav än fordom. 
 
Herr Luckey kunde ej finna det vara berättigat påstå, att dessa serveringar sköttes så illa och 
hava så dåliga lokaler, och att man måste medgiva, att förhållandena i förevarande fall 
betydligt förbättrades. Ansåg det bättre med ordnande serveringar än att det drickes utomhus. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige bifalla de föreliggande förslagen dels om 
remiss om hemställan till magistraten att yttra sig i saken. 
 
§ 57. 
Till förnyad behandling upptogs det av stadsfullmäktige den 8 sistlidne februari under § 31 i 
protokollet bordlagda ärendet, herr Brännbergs motion om ändrad tid på dagen för 
stadsfullmäktiges sammanträden och om bestämda tider för desammas hållande. 
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Herr Mattsson yrkade avslag å hela motionen. 
 
Herr Källén yrkade bifall till motionens första del. 
 
Herr vice ordföranden och Luckey understödde avslagsyrkandet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan framflyttande av ifrågavarande sammanträden till kl. 6 e. m. och å andra 
sidan bibehållande av den nuvarande tiden för densamma förklarat den förstnämnda frågan 
vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande 
godkända voteringsproposition: 
 
Den, som vill bifalla framflyttandet av ifrågavarande sammanträden till kl. 6 e. m. röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bibehålla den nuvarande tiden för dessa 
sammanträden. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr ordföranden ej deltog, röstade herrar 
Tinggren, Ekblad, Orro Olsson, Källén, Alexandersson, Ehnberg, Pettersson, E. W. Olsson, 
Westling och Evald I. Andersson ja, men herrar vice ordföranden, Luckey, Mattsson, Karlson, 
Björsell, Ludvig Andersson, Wallin, Fritz Olsson och Sandström nej. 
 
Med 10 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att framflytta tiden för 
stadsfullmäktiges sammanträden till kl. 6 e. m.  
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige utan votering att avslå motionens senare del. 
 
§ 58. 
Till Stadsfullmäktiges kännedom meddelas genom föredragen skrivelse, att Konungens 
Befallningshavande i länet fastställt av stadsfullmäktige antagna ordningsföreskrifter 
beträffande dels velocipedåkning inom staden, dels beträffande trafiken å Rosviksgatan från 
Rosvikstorg till Strandhotellen. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 59. 
Göteborgs stad inbjöd genom föreliggande skrivelse Lysekils stad att utse en representant att 
närvara vid jubileumshögtidligheterna i Göteborg den 8 instundande maj.  
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Stadsfullmäktige beslöto att till dylik representant utse sin ordförande, herr kontraktsprosten 
Fritz Lüsch, och till hans suppleant stadsfullmäktiges vice ordförande, direktören herr John 
Sterner. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
E. W. OLSSON. 
JAKOB PETTERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 26 april kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
1923  Lysekils N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 25 april 1923. 
 
§ 60. 
Upprop förrättades, varvid herrar Karlson, Björsell och Ludvig Andersson voro frånvarande 
med anmälda förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 61. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 62.  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Wallin och Ehnberg. 
 
§ 63. 
Herr ordföranden hälsade den nyvalde ledamoten fröken Ingrid Wallentin, välkommen till 
stadsfullmäktiges förhandlingar. 
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§ 64. 
Herr ordföranden meddelade, att han i följd av att Lysekil nu varit stad i tjugo år gått i 
författning om att anskaffa porträtt av de förutvarande trenne ordförandena i stadsfullmäktige, 
vilka porträtt skola uppsättas i stadsfullmäktiges sessionssal. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna ifrågavarande åtgärd. 
 
Även meddelade herr ordföranden, att Bohusläns städer skulle förena sig om att anskaffa och 
till Göteborgs stad vid dess jubileumshögtidlighet den 8 instundande maj överlämna en textad 
adress, och skulle Lysekils stad bidraga med ett mindre belopp för ändamålet, och beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt att godkänna detta deltagande och den därmed förknippade 
utgiften. 
 
§ 65. 
Den 22 nästlidne mars under § 52 i protokollet beslöto stadsfullmäktige att till 
drätselkammaren för dess yttrande remittera framställning från Lysekils Nya Badhus 
Aktiebolag om att staden måtte teckna preferensaktier i badhusbolaget. 
 
Med anledning härav förelåg följande skrivelse från drätselkammaren. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 21 april 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren, Mattsson och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 56. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 22 nästlidne mars att till 
drätselkammaren för dess yttrande remittera Lysekils Nya Badhus Aktiebolags framställning 
om att staden måtte teckna preferensaktier i badhusaktiebolaget. 
 
Efter en stunds överläggning beslöt drätselkammaren att till stadsfullmäktige avgiva följande 
yttrande i ärendet. 
 
Ehuruväl drätselkammaren gärna erkänner att Lysekils Badhusbolags rörelse har en för 
samhället i många avseenden viss betydelse, och att en nedläggning av denna rörelse från 
många synpunkter sett vore att beklaga, så har drätselkammaren dock vid behandling av 
ärendet ej kunnat finna att bolaget med den skuldbörda dess räkenskaper utvisa skulle kunna 
få något varaktigt gagn av en nyteckning av aktier på så sätt bolaget nu tänkt sig.  
 
Det förefaller drätselkammaren som om en rekonstruktion av bolaget är ofrånkomlig. 
Grunderna varpå detta skall ske tillhör det ej drätselkammaren att yttra sig om, men när en 
rekonstruktion skett, och företagets ekonomiska bärkraft därigenom stabiliserats, då anser 
drätselkammaren, att staden, därest dess finanser det medgiva, eventuellt bör träda emellan 
med teckning av aktier i företaget. Beloppets storlek kan i så fall mycket komma att bero på 
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det tillmötesgående bolaget kommer att visa gentemot stadens önskemål att för stadens 
hamnområde få återförvärva den strandremsa med vattenrätt, som bolaget äger, och som är 
belägen mellan Curmanska villan och båthamnen utmed Rosviksgatan. 
 
På grund av vad ovan anförts måste drätselkammaren beklagligtvis för närvarande yrka avslag 
på framställningen om att staden nu måtte teckna aktier i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan denna skrivelse ästs, yttrade herr Brännberg, att motiveringen i drätselkammarens 
yttrande icke måtte ingå i det beslut stadsfullmäktige i dag komma att i ärendet fatta, så att 
man ej gåve något som helst löfte på förhand om framtida dylik aktieteckning. 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att drätselkammarens förslag ej innebure något för 
stadsfullmäktige bindande i sagda fall och yrkade bifall till förslaget. 
 
Herr Ljungberg förklarade sig beredd ingå för konsekvenserna av bigall till drätselkammarens 
uttalande i saken och understödde herr vice ordförandens yrkande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 66. 
Genom magistraten hade länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län begärt stadsfullmäktiges 
yttrande över skolkommissionens betänkande V med organisatoriska och ekonomiska 
utredningar, och beslöto stadsfullmäktige vid sitt sammanträde den 22 nästlidne mars under § 
53 i protokollet uppdraga år herr ordföranden i stadsfullmäktige att upprätta förslag till dylikt 
yttrande, vilket nu förelåg och var av följande lydelse: 
 
Av skolkommissionens betänkande V med organisatoriska och ekomoniska utredningar, som 
Lysekils stadsfullmäktige anmodats avgiva utlåtande över, framgår, att kommissionen såsom 
läroverksorter upptagit samtliga orter, å vilka den 31 dec. 1921 funnos allmänna läroverk, 
kommunala mellanskolor och statsunderstödda privatläroverk, och att i enlighet härmed 
föreslagits upprättandet i Lysekil av en statens samrealskola i stället för nuvarande skolform, 
vilket innebär ett förstatligande såväl i fråga om organisation, lärares tillsättning som i fråga 
om deras avlöning. 
 
Såväl mot principen som dess tillämpning härstädes hava stadsfullmäktige ingenting att 
invända. 
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I fråga om den ekonomiska utredningen har merkostnaden för reformens genomförande 
endast angivits för statens del, men icke för kommunernas, vilket givetvis ställer sig betydligt 
svårare. 
 
Då emellertid Lysekil tillhör de städer, som sedan några år tillbaka genomfört reformen om 
folkskolan som bottenskola med en därå byggd kommunal mellanskola och alltså ingen 
ökning av elevantalet i folkskolan och därav följande krav på mer utrymme i folkskolan 
genom indragning av läroverkens lägre klasser här för att emotse, torde stadens merkostnader 
för reformens genomförande bliva oväsentligt högre än nu. 
 
Detta dock under den förutsättningen, att läroverksstyrelsen icke tillåtes ställa otillbörligt 
höga krav på statssamrealskolornas lokaler utan i görligaste mån anpassa dem efter 
kommunernas bärkraft. 
 
Visserligen upphör kommunens hittillsvarande skyldighet att delvis bestrida lärarelönerna, 
som helt skola gäldas av staten, men på samma gång komma också terminsavgifterna att 
försvinna och därmed en betydande post från inkomstsidan, vadan minus sannolikt blir något 
högre än plus. Men detta betyder i fråga om utgifter betydligt mindre än stegrade anspråk på 
undervisningslokalernas beskaffenhet. Under förutsättning, att dessa krav hållas inom rimliga 
gränser, hava i Lysekils stadsfullmäktige, som endast yttrat sig ur lokal synpunkt, ingenting 
att använda mot denna del av Skolkommissionens betänkande. 
 
Sedan detta förslag lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt antaga detta förslag att såsom 
stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 67. 
Under § 54 i protokollet för den 22 nästlidne mars beslöto stadsfullmäktige att till 
hamnstyrelsen remittera ärendet rörande av Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län genom 
magistraten infordrat yttrande från stadsfullmäktige över framställning av styrelsen för 
Sveriges allmänna sjöfartsförening angående hamnavgifts- och grundpenningväsendet, och 
förelåg vid dagens sammanträde följande skrivelse med anledning av denna remiss: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 19 april 1923. 
 
Närvarande: herrar Tinggren, Ekblad, Nyblom och stadsingenjören Lundgren samt vid 
protokollet undertecknad, ordförande. 
 
§ 9. Hamnavgifts- och grundpenningväsendet i riket; 
 
Efter att hafva tagit del av Sveriges Redareförenings cirkulär angående hamnavgifts- och 
grundpenningväsendet i riket, får hamnstyrelsen häröver anföra följande: 
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Utan tvivel vore det till fördel, icke minst för Redareföreningen, om ett mera enhetligt system 
beträffande hamnavgifter i landet kunna komma till stånd, men det torde näppeligen kunna 
låta sig göra, att hamnavgifterna aldrig böra över- men väl i väsentlig mån understiga 
hamnarnas årliga kostnader för driften och räntan å för hamnanläggningarna upplånade 
medel, ty uppenbart ställa sig dessa kostnader, oavsett respektive hamnars större eller mindre 
sjöfart, väsentligt olika. 
 
Även om redareföreningen må anse sig äga fog för sin begäran, att hamnavgifterna icke få 
överstiga eller användas till andra ändamål än hamnens anläggnings- och driftkostnader, 
måste man bestämt bestrida, att avgifterna må sänkas så, att brist uppstår, vilket enligt 
Redareföreningens förmenande bör på grund av kommunens fördelar av hamnen täckas av 
kommunens medel. 
 
Även bör påpekas, att grundpenningavgift icke förekommer i Lysekil, samt att Lysekils 
hamntaxa, som gäller t. o. m. 1925, icke undergått någon förändring sedan år 1910.  
 
För övrigt vill hamnstyrelsen hänvisa till och instämma i Svenska Hamnförbundets skrivelse 
till Kungl. Kommerskollegium av den 28 mars 1923. 
 
Som ovan 
LUDVIG ANDERSSON. 
 
Rätt utdraget betygar 
 LUDVIG ANDERSSON.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt antaga det i densamma gjorda 
uttalandet att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 68. 
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 22 nästlidne mars förelågo till behandling under § 56 
i protokollet motion av herrar Aug. Ehnberg, E. W. Olsson, John Westling och Rich. Björsell 
om dels att från och med den 1 oktober detta år endast tvänne rättigheter för servering av 
pilsnerdricka tillstyrkas i Lysekil, dels att utreda möjligheten av att staden själv kan få 
innehava dessa rättigheter, och beslöto stadsfullmäktige vid nämnda sammanträde att 
remittera motionen till nykterhetsnämnden, Systembolagets styrelse, härvarande lokalstyrelse 
för Landsföreningen för folknykterhet utan förbud och drätselkammaren, samt att hemställan 
måtte göras till magistraten att yttra sig i saken. 
 
Med anledning härav förelågo vid dagens sammanträde följande yttranden i ärendet: 
 
”Utdrag av protokoll, hållet med nykterhetsnämnden i Lysekil den 16 april 1923. 
 
Närvarande: herrar Ehnberg, Lüsch, Olsson, Elmqvist, Pettersson, Andersson, fröken 
Andersson och undertecknad, ordförande. 
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§ 44. Herrar Ehnbergs, Olssons m. fl. motion om försäljning av maltdrycker, som av 
stadsfullmäktige remitterades för yttrande, företogs ånyo till behandling, och beslöts att 
beträffande motionens första del om ölrättigheternas antal avstyrka motionen. Beslutet 
fattades efter votering med 4 röster (ordförandens utslagsröst) mot 4.  
 
Beträffande motionens andra del: utredning av ölhandelns kommunalisering beslöts utan 
votering avstyrka denna utredning. 
 
Motiveringen för avstyrkandet är följande: 
 
1. att pilsnerdricka till avhämtning från stadens bryggeri och förtäring snart sagt var som helst 
i det fria, i händelse motionen oförändrad kunde bifallas, fortfarande som hittills skulle äga 
rum; 
 
2. att inga olägenheter av den nuvarande anordningen från dessa utskänkningar hittills 
veterligen påtalats från ordningsmaktens sida; 
 
3. att inkomsterna därav, som särskilt 1919 vore avsevärt stora att döma av skattelängderna, 
sedan dess oavbrutet sjunkit; 
 
4. att i städer, där i avsikt att befordra sedlighet, ordning och anständigt uppförande på 
ölutskänkningslokaler maltdryckesaffärer bolagsmässigt ordnas, där nettovinsten minus 5 % 
utdelning till aktieägare anslås till välgörande ändamål, enskilda ölutskänkningsrättigheter 
dock i stor utsträckning behållits allteftersom de förutvarande innehavare leva och sköta 
rättigheterna utan anmärkning, och att ett motsatt förfarande härstädes skulle vara olämpligt 
och obilligt; 
 
5. att det skulle se egendomligt ut och vara samhället föga värdigt att i ekonomiskt avseende 
göras oberoende av inkomsten på maltdrycker samtidigt med kommunernas gradvisa 
frigörelse från inkomsten av rusdrycker; 
 
6. att de förespeglande inkomsterna av en kommunaliserad maltdrycketsutskänkning, som 
visserligen icke kan äga rum utan ett enskilt bolag som mellanhand, snart skulle finnas endast 
på pappret, enär all kommunal- och statsdrift i administrativt hänseende blir vida drygare och 
ger mindre behållning än den enskilda driften; 
 
7. att kommunalisering, om den nödvändigtvis skall försökas inom komsumtionsbranschen, 
borde börja med nödvändighetsvaror, däri maltdrycker ej borde utan vidare kunna inräknas, 
för att nyttan skulle kunna åberopas som sakskäl, om också inkomsterna skulle lämna 
åtskilligt övrigt att önska. 
 
På grund härav anser sig nämnden böra avstyrka bifall till motionen, såväl i dess nuvarande 
skick, vilket väl torde vara omöjligt, som på indirekt väg. Om minskning i de nuvarande 
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ölrättigheterna anses önskvärt, varom delade medningar råda, uttalar sig nämnden för, att de 
successivt indragas, allteftersom de nuvarande innehavarne avflytta eller av annat välgrundat 
skäl icke kunna komma i fråga vid en förnyelse, och slutligen för, att nuvarande rättigheter 
effektivt övervakas och eventuella förseelser emot lg och god ordning med eftertryck beivras. 
 
Vice ordföranden herr Ehnberg reserverade sig mot ifrågavarande beslut. 
 
Som ovan. 
EMIL LÖFBERG. 
 
Justeras: 
E. W. OLSSON. 
AUG. EHNBERG. 
JAKOB PETTERSSON. 
JOHAN ELMQVIST. 
HULDA ANDERSSON. 
EVALD ANDERSSON. 
FRITS LÜSCH. 
 
Rätt avskrivet betyga: 
 A. J. NORDMARK. 
 GURLI KARLSSON. 
 
”Utdrag av protokoll vid sammanträde med styrelsen för Systemaktiebolaget i Lysekil den 20 
april 1923. 
 
§ 1. Det under § 3 i protokollet för den 11 april 1923 antecknade ärendet upptogs till 
behandling. 
 
Styrelsen, som för sin del ansåg, att frågan i sin helhet var en stadens egen angelägenhet, ville 
endast nämna, att Systembolaget enligt beviljad oktroj hade tvenne ölrättigheter, den ena med 
utskänkning även av vin, intill 1924 års slut, varav dock endast en begagnas, samt att bolaget 
nog i fortsättningen kommer att ansöka om tvenne dylika rättigheter, vilka äro nödvändiga, 
därest starköl framdeles kommer att bliva tillgängligt. 
 
Som ovan 
JOHN STERNER. 
 
Rätt utdraget betygar 
 JOGN STERNER”. 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Sedan styrelsen för härvarande lokalavdelning av L. F. U. F. tagit del av herrar Ehnbergs, E. 
W. Olssons, John Westlings och Rich. Björsells motion om förändrad ordning för 
utskänkning av maltdrycker inom staden, angående vilken motion föreningen L. F. U. F:s 
utlåtande infordrats genom remiss från stadsfullmäktige, få undertecknade för sin del avstyrka 
bifall till densamma av följande skäl: 
 
1. att förtäring av pilsnerdricka efter avhämtning från stadens bryggeri fortfarande för den 
händelse motionen oförändrad bifölles, som hittills skulle kunna äga rum var som helst i det 
fria utan all kontroll: 
 
2, att ingen olägenhet av den nuvarande anordningen å befintliga utskänkningsställen hittills 
veterligen förekommit; 
 
3. att åtminstone en av de nuvarande innehavarna av dylika rättigheter med all sannolikhet 
skulle fr sin utkomst falla fattigvården till last; 
 
4. att inkomsterna av rättigheterna visat oavbruten nedgång; 
 
5. att de i motionen förespeglade inkomsterna av en kommunaliserad maltdrycksutskänkning, 
vilken icke torde kunna äga rum förutan ett privat bolag som mellanhand, säkerligen skulle 
visa sig tarva ytterst kraftig reduktion: 
 
6. att enligt uppgift från auktorativt håll, folkhälsan utsärres för betydligt större våda genom 
överdriven kaffedrickning, ett känt surogat för malt- och spritdrycker, än genom förtärandet 
av en god och sund maltdryck. 
 
På grund av dessa synpunkter anser sig lokalstyrelsen icke kunna tillstyrka bifall till 
motionen, men uttrycker den förhoppningen, att allt göres för arr dessa utskänkningslokaler 
genom vederbörande myndighets åtgörande hållas i ett snyggt och inbjudande skick samt att 
de noggrant övervakas och eventuella förseelser mot ordningsstadgan kraftigt beivras. 
 
Lysekil den 23 april 1923. 
 
Å lokalföreningenss för L. F. U. F. styrelses vägnar: 
GÖSTA BOEMAN. AUG. MATTSSON. 
GUST. A. LÖFGREN. ALFR. ANDERSSON. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 21 april 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren, Mattsson och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 57. Vid sitt sammanträde den 22 nästlidne mars beslöto stadsfullmäktige att begära 
drätselkammarens yttrande över motion av herrar Aug. Ehnberg, E. W. Olsson, John Westling 
och Richard Björsell om dels att från och med den 1 oktober detta år endast två rättigheter för 
servering av pilsnerdricka måtte tillstyrkas i Lysekil, dels att utreda möjligheterna av att 
staden själv kan få innehava dessa rättigheter. 
 
Efter noga tagen del av yttranden i ärendet från nykterhetsnämnden och systemaktiebolagets 
styrelse beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i ärendet: 
 
Att stadsfullmäktige måtte hos Konungens Befallningshavare i länet tillstyrka bifall till Maria 
Fredrika Rundbergs ansökan om dylik servering under ett års tid, räknat från den 1 nästa 
oktober, men att däremot Bernh. Hedbergs enahanda ansökan måtte avstyrkas. 
 
Mot detta beslut reserverade sig herr Bovik, då han yrkat, att drätselkammaren måtte hos 
stadsfullmäktige uttala sig till förmån för bibehållandet även av Bernh. Hedbergs 
pilsnerdricksservering för samma tid. 
 
Beträffande motionens senare del ville drätselkammaren förorda, att stadsfullmäktige 
uppdraga åt motionärerna i fråga att göra sådan utredning, som kan anses erforderlig innan 
stadsfullmäktige fatta beslut i ärendet, samt att denna del av motionen bordlägges i avvaktan 
på dylik utrednings resultat. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Son ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST.” 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan magistratens yttrande begärts i anledning av en utav Aug. Ehnberg m. fl. väckt motion 
ang. dels inskränkning av antalet rättigheter till utskänkning av pilsnerdricka från nuvarande 
antalet fyra till två samt dels att utskänkningen av pilsnerdricka inom staden måtte övertagas 
och drivas genom de kommunala myndigheternas försorg, så får Magistraten i detta ärende 
anföra följande. 
 
Vad angår motionens första del, så har Magistraten inhämtat att en av de nuvarande fyra 
rättighetsinnehavarna, fru E. Dorthé, icke sökt förnyelse av sin rättighet samt att denna 
rättighet sålunda bortfaller från och med den 1 nästa oktober. Återstår således tre rättigheter, 
förutom den av systemaktiebolaget utövade utskänkningen. Magistraten har den 
uppfattningen, som för övrigt grundas på erfarenhet från det år, då i följd av försummelse från 
vederbörandes sida att söka nya rättigheter, ett mindre antal utskänkningsställen funnos inom 
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staden, att en ytterligare minskning av rättigheternas antal icke skulle vara till fördel ifråga om 
den allmänna ordningen. Tilloppet till de återstående utskänkningslokalerna skulle nämligen 
bli för stort och olika element sammanföras i samma lokal i större mån än nu sker, med 
påföljd att oordningar kunna befaras oftare än nu är fallet. 
 
Välkomnande andra delen av motionen, framgår av gällande förordning om försäljning av 
pilsnerdricka, att rättighet till utskänkning icke kan förvärvas annat än av enskild person. 
Stadens kommunala myndighet, såsom sådan, kan alltså icke innehava sådan rättighet, utan 
måste, om utskänkningen skall kommunaliseras, skaffa sig s. k. bulvaner, som söka 
rättigheterna och utöva dem såsom föreståndare med driftskapital, som tillsläppes av 
kommunen genom aktieteckning i något för ändamålet bildat bolag. 
 
Magistraten får på det livligaste avstyrka en sådan anordning. Ett sådant bolag blir nämligen 
en synnerligen tunggrodd inrättning, som drager avsevärda administrationskostnader, och 
bolaget blir därjämte i alltför hög grad beroende av sina föreståndare, som ju personligen hava 
rättigheterna. 
 
Lysekil den 24 april 1923. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Efter det att dessa yttranden lästs, gjordes följande uttalanden och yrkanden i ärendet: 
 
Herr vice ordföranden: Att drätselkammaren velat tillmötesgå motionärernas önskan med 
hänsyn till minskning av antalet dylika serveringar. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens majoritetsförslag i ärendet. 
 
Herr Luckey understödde detta yrkande, evad det rörde motionens senare del, men yrkade 
bifall till herr Boviks inom drätselkammaren avgivna reservation till förmån för bibehållande 
även av Bernh. Hedbergs pilsnerdricksservering för samma tid, som drätselkammaren 
föreslagit för Maria Fredrika Rundbergs enahanda servering. 
 
Herr Ehnberg uttalade motionärens tack för det vänliga beaktande drätselkammaren visat 
rörande motionens första del och understödde herr Sterners yrkande med den ändringaen i 
detsamma, att en kommitté och ej motionärerna får i uppdrag att utreda frågan om bemälda 
serveringars kommunalisering. 
 
Herr ordföranden ansåg vidare utredning i saken överflödig, då magistratens föreliggande 
yttrande i ärendet innehåller tillräcklig sådan utredning. 
 
Yrkade därför avslag å motionens senare del men bifall till dess första i enlighet med 
drätselkammarens förslag, dock med iakttagande av den ändringen att Maria Fredrika 
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Rundbergs ansökan måtte tillstyrkas att avse ifrågavarande rättigheters erhållande för en tid 
av två år, genom vilken åtgärd vunnes fördelen av att de båda enskilda dylika rättigheterna, 
som skulle komma att finnas i staden utlöpa samtidigt, eller den 30 september 1925. 
 
Herr Ljungberg anslöt sig till detta förslag. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av dessa fyra olika yrkanden förklarat sitt eget yrkande vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordgöranden därpå för huvudvoteringen uppställt det sistnämnda yrkandet såsom 
ja-förslag och därefter för att utröna nej-förslag i samma votering framställt proposition på 
bifall till vartdera av de trenne övriga yrkandena, förklarade han herr vice ordförandens 
yrkande vara med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes; 
 
”Den, som i denna votering vill bifalla mitt yrkande, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr vice ordförandens yrkande”, Vid 
härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Luckey, Löfving, Ljungberg, 
Brännberg, Ekblad, Källén, Alexandersson, Wallin, Ehnberg, Pettersson, E. W. Olsson, 
Westling, Fritz Olsson, Evald Andersson, Karl Sandström, fröken Ingrid Wallentin och herr 
ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Mattsson, Tinggren och Otto Olsson nej. 
 
Med 17 röster mot 4 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla propositionen innefattande 
herr ordförandens yrkande i ärendet. 
 
§ 69. 
Genom föredragen skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att för ett pris av fyra 
(4) kronor per kvadratmeter få till smeden herr Albert Andersson försälja en nyutlagd tomt 
inom kvarteret ”Drotten”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av 
cirka 420 kvadratmeter. 
 
Som villkor för denna försäljning hade drätselkammaren föreslagit, att smedja ej får å tomten 
uppföras. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka denn försäljning i enlighet med det förslag 
nämnda skiss upptager. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla drätselkammarens ifrågavarande framställning med 
iakttagande av det av drätselkammaren föreslagna villkoret. 
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§ 70. 
Under § 22 i protokollet för den sistlidne februari beslöto stadsfullmäktige på förslag av 
folkskolestyrelsen, bland annat att avslå förslaget om påbyggnad av gamla folkskolehuset och 
ändring av f. d. samskolebyggnaden för erhållande av lokaler till kommunala mellanskolan. 
 
Däremot beslöto stadsfullmäktige, även i enlighet med nämnda styrelses förslag, att företaga 
reparationer av gamla folkskolehusets yttertak, fönster och värmeledning m. m. samt att vid 
ett kommande sammanträde besluta om lämpligaste användningen av f. d. 
samskolebyggnaden, och skulle kostnaderna för nämnda reparetioners utförande bestridas av 
skolbyggnadskassans fonderade medel. 
 
Vid dagens sammanträde föreslog herr ordföranden, att stadsfullmäktige måtte bemyndiga 
folkskolestyrelsen att, för en kostnad inom ramen av fonderade lånemedel, få för folkskolans 
behov låta omändra f. d. samskolebyggnaden och uppföra gymnastikbyggnad inom kvarteret 
”flaggberget”. 
 
Efter dylik ändring skulle f. d. gamla samskolebyggnaden komma att innehålla fyra lärosalar. 
 
Byggnadsnämnden hade behandlat frågorna såväl om nämnda ändring som om uppförande av 
gymnastikbyggnad samt godkänt de nu föreliggande ritningarna till dessa arbeten. 
 
Herr ordföranden meddelade, att folkskolestyrelsen skulle på basis av det blivande beslutet i 
saken infordra entreprenadanbud, och att gymnastikdirektör Aurell vid förfrågan förklarat, att 
måtten på bemälda gymnastikbyggnad motsvara de anspråk vederbörande myndighet ställa på 
sådan byggnad. 
 
Herr Ljungberg understödde herr ordförandens förslag under framhållande av det trängande 
behovet för staden att snarast möjligt få ifrågavarande lokaler tillgängliga för undervisningen. 
 
Uttalade önskemålet att gymnastikbyggnaden måtte, om så är möjligt göras något bredare än 
vad ritningen visar, så ock att vid ändringen av f. d. samskolebyggnaden ytterligare en 
trappgång anbringas i byggnaden. 
 
Erinrade om att folkskolan vid köp av nyssnämnda byggnad övertog en skuld å 9.000 kronor 
till Kungl. och Hvitfeldska stipendieinrättningen, vilket belopp egentligen borde gäldas av de 
för folkskolan fonderade lånemedlen. Men ansåg det dock troligt, att skolan även framdeles 
finge häfta för denna skuld till nämnda inrättning. 
 
Herr ordföranden upplyste om, att folkskolan, utom de fonderade medlen, har ett   sparat 
belopp å cirka 6.000 kronor för åren 1922 och 1923, vilken summa kunde användas för 
byggnadsändamål, om man vore tvungen inbetala sagda skuldbelopp. 
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Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att lämna det 
sålunda begärda bemyndigandet. 
 
Evad det beträffar ändringen av gamla samskolebyggnaden för folkskolans behov, står det nu 
fattade beslutet i nära överensstämmelse med stadsfullmäktiges beslut av den 20 maj 1920, § 
60 i protokollet. 
 
§ 71. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökningar om rätt till utskänkning av pilsnerdricka inom Lysekils stad under 
nästkommande trenne försäljningsår, räknat från och med den 1 oktober detta år, från 
nedannämnda personer, nämligen: 
 
1) Maria Fredrika Rundberg i huset n:o 24 vid Kungsgatan, 
2) Bernhard Hedberg i sitt hus n:o 45 vid Gamla Strandgatan, 
3) Källarmästaren Gustaf Johansson i Park Hotell med adress Rosviksgatan n:o 3. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för en tid av två år, räknat från och med den 1 
nästkommande oktober, tillstyrka bifall till Maria Fredrika Rundbergs ansökan, då personen i 
fråga är lämplig att omhänderhava dylik servering, och då denna servering är av behovet 
påkallad. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att denna utskänkning icke må äga rum å 
sön- och helgdagar samt efter kl. 5 e. m. å dag före sön- och helgdag och efter kl. 7 e. m. å 
övriga dagar i veckan. 
 
Beträffande tiden, som av stadsfullmäktige föreslagits för denna rättighets beviljande, två i 
stället för begärda tre år, motiverade stadsfullmäktige detta med önskemålet, att de av 
stadsfullmäktige sålunda tillstyrkta rättigheterna i staden måtte utlöpa samtidigt, eller den 30 
september 1925. 
 
Med hänsyn till ovannämnda Bernhard Hedbergs och Gustaf Johanssons enahanda 
ansökningar beslöto stadsfullmäktige utan votering att avstyrka beviljandet av desamma, då 
dessa serveringar äro obehövliga, emedan de dylika enskilda serveringar som komma att 
finnas inom staden från och med den 1 instundande oktober tillräckligt motsvara det behov 
som kan förefinnas. 
 
§ 72. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökan från herr Patrik Johansson att från hans handelslokal i huset n:o 20 vid 
Kungsgatan i Lysekil få försälja pilsnerdricka till avhämtning. 
 
Härjämte förelåg en skrivelse till stadsfullmäktige från sökanden, vilken skrivelse i huvudsak 
innehöll följande: 
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Att sådan försäljning till utom staden boende icke kommer att ske i mindre parti än 6 flaskor. 
 
Att ansökningen innefattar att få med järnväg och båtar avsända pilsnerdricka. 
 
Att försäljning av ifrågavarande dryck inom staden kommer att ske endast på rekvisition till 
hemmen och att sådan dryck absolut inte kommer att från försäljningsstället utlämnas till 
personer, som äro bosatta inom staden, vadan det är uteslutet att beviljandet av ifrågavarande 
rättigheter kommer att föranleda de obehaget att åstadkomma någon som helst 
”friluftsservering”, samt att det skall bliva sökandens strävan att sköta denna försäljning på 
sådant sätt, att ingen som helst anledning skall förekomma att ur ordningssynpunkt sett 
anmärka på densamma. 
 
Herr vice ordföranden, understödd av herr Tinggren, yrkade, att stadsfullmäktige måtte 
tillstyrka bifall till ansökningen, då inga som helst skäl förefinnas för avstyrkan,  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att tillstyrka bifall till denna ansökan, och motiverade 
stadsfullmäktige detta sitt beslut med att dylik försäljning är av behovet påkallad, och att 
sökanden är lämplig omhänderhava densamma. 
 
§ 73. 
Revisionsberättelse över Lysekils skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1922 
föredrags, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan, bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade.  
 
§ 74. 
Följande skrivelse förelåg: 
 
”Utdrag ur protokoll, för vid Göteborgs och Bohus läns landstings förvaltningsutskotts 
sjukvårdsavdelnings sammanträde i Göteborg den 28 februari 1923. 
 
§ 11. Förelåg utdrag ur stadsfullmäktiges i Lysekil protokoll den 14 december 1922, vari 
ifrågasattes att staden måtte befrias från hyresbidrag till upptagningsanstalten i Lysekil, eller, 
om så ej kunnat ske, åtgärder vidtagas att jämväl kringliggande kommuner komma att lämna 
hyresbidrag. 
 
Framställningen ansågs icke för närvarande kunna föranleda till någon utskottets åtgärd. 
 
--- 
 
Som ovan 
N. W. TORSTENSSON. 
 
Justerat: 
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KARL RASMUSSEN. 
AXEL V. JOHANSSON.  
JOHN BARK. 
 
Rätt utdraget styrker i tjänsten 
  N. W, TORSTENSSON.” 
 
På förslag av herr Brännberg, understödd av herr vice ordföranden, beslöto stadsfullmäktige 
enhälligt anmoda stadens representanter i landstinget att till detsamma ingå med motion om 
dylik befrielse för staden. 
 
§ 75. 
Till stadsfullmäktiges kännedom meddelades genom föredragen skrivelse, att Konungend 
Befallningshavande i länet fastställt av stadsfullmäktige antagna ordningsföreskrifter rörande 
anbringande av skyltar m. m. inom staden. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 76. 
Med anledning av den instundande bolagsstämman med Lysekils Järnvägsaktiebolag 
hemställde herr ordföranden, att stadsfullmäktige måtte uttala sig om sättet för behandling av 
frågan rörande instruktioner till stadens ombud vid dylika stämmor, då det från landsbygdens 
representanter vid dessa stämmor ständigt försports klagomål mot att nämnda ombud varit 
bundet vid de direktiv stadsfullmäktige vid offentligt sammanträde uppställt, och vilka 
direktiv på grund av sammanträdets offentlighet varit allmänheten bekanta långt före varje 
sådan bolagsstämma. 
 
Herr ordföranden framhöll, att man kunde undvika åtskilligt klander i detta fall, om beslut 
härvidlag ej genom tidningspressen eller på annat sätt bleve bragt till offentligheten och 
föreslog med anledning härav. Att frågan om dessa instruktioner behandlas av 
drätselkammaren förstärkt med stadens ifrågavarande ombud, om detta ej är 
drätselkammareledamot, samt en av stadsfullmäktige bland desamma vald ledamot. 
 
Herr Ljungberg understödde detta förslag och ansåg, att stadsfullmäktiges ordförande borde i 
detta fall utgöra stadsfullmäktiges representant i drätselkammaren. 
 
Herrar vice ordföranden och Luckey understödde herr ordförandens förslag med det av herr 
Ljungberg föreslagna tillägget. 
 
Herr Mattsson understödd av herrar Brännberg, Tinggren och Löfving, framhöll svårigheterna 
för drätselkammaren att handla i denna sak, och att det vore bättre, att stadsfullmäktige hölle 
enskilt sammanträde för frågan. 
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Herr Ljungberg framhöll, att, om drätselkammaren tillika med nämnda förstärkning icke 
ansåge sig kunna besluta med hänsyn till något särskilt fall, så kunde den vädja till enskilt 
stadsfullmäktigesammanträde. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan förslaget om att drätselkammaren, förstärkt som ovan sagte, skulle 
behandla frågan, och å andra att frågan skulle behandlas på enskilt 
stadsfullmäktigesammanträde, förklarat det förstnämnda förslaget vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända boteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla det förstnämnda av dessa förslag, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla det sistnämnda av dessa förslag. 
 
Vid härefter vidtaget upprop till omröstning, vari herrar Ljungberg och Otto Olsson ej 
deltogo, röstade herrar ordföranden, Luckey, Mattsson, Wallin, Sandström, fröken Wallentin 
och herr ordföranden ja, men herrar Löfving, Tinggren, Brönnberg, Ekblad, Källén, 
Alexandersson, Ehnberg, Pettersson, E. W. Olsson, Westling, Fritz Olsson och Evald 
Alfredsson nej. 
 
Med 17 nej mot 4 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit, att stadsfullmäktige för 
framtiden skola behandla frågan om dylika instruktioner på enskilt sammanträde. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
JOHN STERNER. 
GUST. WALLÉN. 
AUG EHNBERG. 
 
Att ofvanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 23 maj 1923 kl. 2 e. m. betygas 
 
JOHN STERNER. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1923 Lysekils N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
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Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 7 juni 1923. 
 
§ 77. 
Herr vice ordföranden hade under herr ordförandens bortovaro utfärdat kallelse till detta 
sammanträde, då frågan om uppgörelse med handlanden herr Carl Johansson om förvärv för 
staden av markdelar för Landsvägsgatans framdragande fordrade skyndsam behandling. 
 
§ 78. 
Herr vice ordföranden meddelade stadsfullmäktigeledamöterna vad här ovan i § 77 nämts 
samt ledde dagens förhandlingar. 
 
Upprop förrättades, varvid herrar ordföranden, Mattsson och Karlsson voro frånvarande med 
anmälda förfall, den förstnämnde på grund av utrikes resa. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 79. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 80. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Ludvig Andersson och 
Otto Olsson. 
 
§ 81. 
Kommunala mellanskolans styrelse anmälde, att den till ordförande för innevarande år efter 
avlidne bankdirektören herr Ragnar Berger valt herr borgmästaren Axel Sundberg, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 82. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 maj 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren, Thorsson och Löfving samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 71. Vid drätselkammarens sammanträde den 6 nästlidne april beslöts under § 52 i 
protokollet att uppdraga åt herr ordföranden, Mattsson, och Tinggren att underhandla med 
Martin Boviks stärbhus om markförvärv för stadens räkning för Landsvägsgatans 
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framdragande, och förelåg nu på grund av skedd sådan underhandling med nämnda stärbhus 
ombud, fabrikören herr Otto Bovik, följande skriftliga förslag till dylik uppgörelse: 
 
”Underhandling rörande Martin Boviks stärbhus´tomt. 
Åt södra sidan tillägges ytterligare ½ meter. 
 
Åt tomtens baksida och intill denna i hela dess bredd lämnas en remsa av 1 ½ meters bredd att 
av ägaren till hus n:o 3 begagnas intill dess att tomtreglering av bakomliggande område är 
skedd och garanteras då förmånsrätt för hus n:o 3 till inköp av samma område. 
 
Ägaren av hus n:o 3 lämnar på dessa villkor till staden för reglering av Landsvägsgatan enligt 
skiss ett område av cirka 98 kvadratmeter för ett pris av kr. 8:50 per kvadratmeter eller cirka 3 
kronor per kv.-aln, varav dock först fråndrages den mark staden lämnar i utbyte.  
 
Lysekil den 25 april 1923. 
 
OTTO BOVIK.” 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att på basis av detta förslag träffa sådan uppgörelse i saken 
och att meddela detta till stadsfullmäktiges kännedom medelst utdrag av denna paragraf. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att med godkännande av den sålunda träffade 
överenskommelsen lägga denna skrivelse till handlingarna. 
 
§ 83. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 maj 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren, Thorsson och Löfving samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 72. Till förnyad behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 21 
nästlidne april under § 59 i protokollet senast behandlade ärendet rörande det åt herrar 
ordföranden, Mattsson och Tinggren lämnade uppdraget att underhandla med handlanden herr 
Carl Johansson om förvärv för stadens räkning av honom tillhöriga tomtdelar, vilka staden 
behöver taga i anspråk för Landsvägsgatans framdragande.  
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Dessa delar innehålla en sammanlagd areal av cirka 199.4 kvadratmeter. 
 
Herrar kommitterade meddelade nu, att Johansson vidhölle sin förut framställda fordran på 
det att staden i utbyte mot nämnda tomtdelar måtte till honom överlämna en tomt gränsande 
intill Fridhem, vilken tomt innehåller en areal av cirka 900 kvadratmeter, och att trots alla 
försök från kommitterades sida, han ej ville ingå på annan uppgörelse. 
 
Med hänsyn till de höga kostnaderna för en expropriation av ifrågavarande tomtdelar, och då 
ej sådan expropriation kan ske utan att ändring av stadsplanen godkänts, vilken åtgärd drager 
en avsevärd tid, beslöt kammaren att ingå till stadsfullmäktige med begäran om 
bemyndigande att få göra sådant bye som ovan sagts. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST”. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen 
nedannämnda talare. 
 
Herr Kuckey: Att man måtte giva drätselkammaren och dess kommitterade i detta ärende 
tacksamt erkännande för det arbete som nedlagts för att komma till den i saken skedda 
uppgörelsen. Visserligen kan man ej säga, att uppgörelsen är gynnsan för staden, men sådant 
läget nu är, har det ej varit möjligt nå bättre resultat. Framhöll i likhet med drätselkammaren, 
att en expropriation härvidlag skulle blivit dyrbar och tidsödande, samt att den tomt staden i 
utbyte nu avhändar sig dock kommer att bliva ett skatteobjekt. Yrkade bifall till 
drätselkammarens föreliggande förslag. 
 
Herr Tinggren: visserligen kan det tyckas, att de tomtdelar man nu behöver förvärva av herr 
Carl Johansson bliver för dyra, men förhållandet skulle nog hava blivit värre genom 
expropriationsförfarande, och dessutom fine han taga hänsyn till att genom den föreslagna 
uppgörelsen tid vunnes. Gatuarbetet skulle hava blivit såväl försenat som fördyrat om man 
nödgats gå förbi ett stycke mitt i gatan i avvaktande på expropriationens slutförande. 
Understödde herr Luckeys yrkande. 
 
Herr Ekblad erinrade om, att han varit emot att stensätta Landsvägsgatan samt framhöll, att 
man borde haft reda på, att det vore nödvändigt göra ett kostbart markförvärv för gatans 
framdragande. Ansåg, att då arbetet skulle utföras under en tidrymnd av två år, det vore god 
til att få ändring av stadsplanen, varefter den behövliga marken kunde exproprieras, ty det 
komme att verka prejudicerande att under hand förvärva markområde för så högt pris, som nu 
föreslagits. 
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Herr ordföranden genmälte häremot, att drätselkammaren visserligen ej förebragt någon 
utredning om vad ifrågavarande markförvärv skulle kosta, men i enlighet med 
stadsfullmäktiges beslut av den 8 sistlidne februari om arbetets med Landsvägsgatan 
utförande hade drätselkammaren föreslagit att ingå till byggnadsnämnden med begäran om 
ändring av stadsplanen i och för nämnda gatas framdragande, och hade och stadsfullmäktige 
beslutit i enlighet med detta förslag. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att den erfarenhet man här gjort rörande markförvärv i detta fall, 
hade man även helt visst få göra i andra städer, då det gällt att övergå från gammal till ny 
stadsreglering. Påpekade, att det ju varit rimligast, om Johansson avstått den för gatan 
behövliga marken till skälig pris, men som saken nu låge, vore det ej annat val än tillstyrla, 
uppgörelse på de grunder, som omförmälas i drätselkammarens föreliggande skrivelse. 
Understödde med anslutning till detta yttrande herr Luckeys yrkande. 
 
Herr Otto Olsson framställde till herr ordföranden förfrågan, huruvida det rykte hade grund 
för sig, vilket förmälde, att ändå ytterligare mark behövde förvärvas för bemälda gatas 
utläggande. 
 
Herr ordföranden meddelade med anledning härav, att så icke var fallet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla 
drätselkammarens föreliggande framställning i ärendet. 
 
§ 84. 
Från drätselkammaren förelåg följande begäran om bemyndigande att få försälja tvenne 
tomter av det staden tillhöriga området på Slätten: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 maj 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren, Thorsson och Löfving samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 76. Genom föreliggande skrivelse anhöll handlanden herr C. L. Eliasson, Slätten, att få köpa 
tomterna n:ris 11 och 14 av det staden tillhöriga området å Slätten, vilka tomter enligt av 
stadsfullmäktige godkänd tomtindelning vardera en areal av cirka 545 kvadratmeter. 
 
Sökanden förbehöll sig rättighet att få använda den gata, som finnes upptagen å den av 
stadsingenjören Lundgren för ovannämnda tomtindelning upprättade kartan, och vilken gata 
tillhör bemälda tomter. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få till sökanden 
försälja ifrågavarande tomter, tomten n:o 11 för ett pris av fyra (4) kronor och 50 öre per 
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kvadratmeter och tomten n:o 14 för fyra (4) kronor per kvadratmeter samt att hos 
stadsfullmäktige förorda, att sökanden får använda den gata, som berör dessa tomter. 
 
Tillika ville kammaren hos stadsfullmäktige framhålla, att om denna försäljning kommer till 
stånd, det då vid densamma fästes köparens uppmärksamhet på, att han tager hänsyn till att de 
för dessa tomter å den föreliggande kartan utlagda förgårdarna icke få begagnas. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betyga 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Luckey yrkade bifall till denna drätselkammarens begäran. 
 
Herr Ekblad, som ansåg de av drätselkammaren föreslagna försäljningsprisen för låga, yrkade, 
att de måtte bestämmas till respektive fem (5) kronor och 50 öre samt fem (5) kronor per 
kvadratmeter. 
 
Herr Ludvig Andersson fann de av herr Ekblad föreslagna prisen för höga och yrkade 
desammas bestämmande till respektive fem (5) kronor och fyra (4) kronor och 50 öre per 
kvadratmeter. 
 
Herr Ekblad återtog nu sitt yrkande och förenade sig med det av herr Ludvig Andersson 
gjorda yrkandet. 
 
Herr ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av dessa trenne yrkanden förklarat avslagsyrkandet vara med övervägande 
ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därefter för att utröna nej-förslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
vartdera av de båda övriga yrkandena, förklarade han herr Luckeys yrkande vara med 
övervägande ja besvarat, varefter votering begärdes, som verkställdes enligt följande 
voteringsproposition, som godkändes: 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill hava herr Luckeys yrkande till nej-förslag, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att i huvudvoteringen uppställa herr Ludvig 
Anderssons yrkande såsom nej-förslag.” 
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Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr ordföranden ej deltog, röstade herrar 
Löfving och Tinggren ja, men samtliga övriga närvarande stadsfullmäktigeledamöter nej. 
 
Med 18 nej mot 2 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att i huvudvoteringen 
uppställa herr Ludvig Anderssons yrkande såsom nej-förslag. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden för huvudvoteringen följande voteringsproposition, 
som godkändes: 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill bifalla avslagsyrkandet, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, och nej-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de avgivna, hava 
stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Ludvig Anderssons yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herr ordföranden ja, men samtliga övriga 
närvarande stadsfullmäktigeledamöter nej. 
 
Med 20 nej-röster mot 1 ja-röst, alltså med kvalificerad majoritet, hade stadsfullmäktige 
således beslutit att göra dessa tomtförsäljningar till de av herr Ludvig Andersson föreslagna 
prisen och på de i drätselkammarens skrivelse innefattade villkoren. 
 
§ 85. 
Fattigvårdsstyrelsen hade till stadsfullmäktige ingivit en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokoll, hållet med fattigvårdsstyrelsen i Lysekil den 28 maj 1923. 
 
Närvarande: herrar Ehnberg, Olsson, Elmqvist, Pettersson, Andersson, fröken Andersson och 
undertecknad, ordförande. 
 
§ 924. Sedan den till epidemisjukhus förr använda byggnaden överlåtits till 
fattigvårdsstyrelsen att användas till vård huvudsakligen av dem bland stadens 
understödstagare som på grund av ålderskröplighet eller kronisk sjukvården äro i behov av 
sådan vård men förvägras inträde i andra sjukvårdsanstalter, har sistlidna eldningsperiod till 
fullo ådagalagt hur svårt och framför allt hur oerhört det ställer sig att med användning av 
nuvarande eldstäder därstädes uppbringa en temperatur, som dessa gamla, blodfattiga 
personer äro i behov av. 
 
Den sista vintern torde dock icke kunna betecknas som sträng – snarare tvärtom.  
 
Styrelsen har vid flera sammanträden haft denna uppvärmningsfråga till behandling och har 
nu erhållit anbud och kostnadsförslag, av vilka ett möjliggör inrättandet av 
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centraluppvärmning med varmvatten i nämnda sjukhem för en kostnad av i ett för allt cirka 
tvåtusen (2.000) kronor. 
 
Det är styrelsens bestämda och enhälliga mening att denna engångskostnad kommer att i 
högst väsentlig grad minska den årliga uppvärmningskostnaden för sjukhemmet. Här till 
komma fördelarna av en jämnare temperatur i sjukrummen och minskad arbetsbörda för 
personalen. 
 
Då styrelsen dels genom oväntade understödsåterbetalningar och dels genom ytterligare 
minskade fattigvårdskostnader har fullgod anledning att ifrågavarande engångskostnad kan 
bestridas av årets till fattigvården anvisade anslag, har fattigvårdsstyrelsen med stöd av det 
ovan anförda enhälligt beslutat ingå till stadsfullmäktige med vördsam hemställan dels att av 
årets fattigvårdsanslag få använda ett belopp av cirka 2.000:- kronor för sagda ändamål, dels 
att frågan må komma till avgörande snarast möjligt. 
 
Som ovan 
EMIL LÖFBERG. 
 
Justeras: 
AUG. EHNBERG. 
JAKOB PETTERSSON. 
E. W. OLSSON. 
EVALD ANDERSSON. 
HULDA ANDERSSON. 
JOHAN ELMKVIST. 
 
Rätt utdraget betyga: 
A. J. NORDMARK. GURLI KARLSSON. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen följande 
talare: 
 
Herr Ehnberg: Att det av fattigvårdsstyrelsens skrivelse tydligt framgår det stora behovet av 
denna värmelednings införande, varför det vore synnerligen önskligt, om stadsfullmäktige 
bifölle framställningen. 
 
Yrkade med anslutning till detta yttrande bifall till ifrågavarande begäran. 
 
Herrar Tinggren och Löfving, att det vore önskligt hava en utredning om kostnaderna för 
husets uppvärmning med värmeledning. 
 
Herrar Luckey och Ljungberg understödde bifallsyrkandet. 
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Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning, utan votering, att bifalla 
fattigvårdsstyrelsens föreliggande begäran, dock på villkor att kostnaderna för ifrågavarande 
värmeledning bestrides av medel anslagna för fattigvården under detta år. 
 
§ 86. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat drätselkammarens redogörelse över stadens 
räkenskaper och förvaltning för år 1922 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
 
Dessa handlingar förelågo nu i tryck enligt --- Bilaga N:o 2, 1923, vilken bilaga före detta 
sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 87. 
Över Lysekils hantverks- och industriförenings tekniska aftonskolas räkenskaper och 
förvaltning för år 1922 förelåg revisionsberättelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
JOHN STERNER. 
LUDVIG ANDERSSON. 
OTTO OLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 16 juli 1923 kl. 2 e. m. betygas 
 
JOHN STERNER. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1923 Lysekils N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 19 juli 1923. 
 
§ 88. 



Kerstin Jungebro 1923 Lysekils stadsfullmäktige 
 

© Kerstin Jungebro Sida 65 
 

Upprop förrättades, varvid herrar Björsell, Ehnberg, E. W. Olsson och Sandström samt fröken 
Wallentin voro frånvarande med anmälda förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 89. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 90. 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Brännberg och Ekblad. 
 
§ 91. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 15 juni 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Mattsson 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 84. Drätselkammaren beslöt i enlighet med sitt protokoll av den 6 sistlidne april under § 54 
att till styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag remittera herr Oscar Walléns skrivelse 
rörande avstängning av vägen mellan Kungsgatan och järnvägen, och beslöt kammaren 
samtidigt begära bemälda styrelses utlåtande över varför ifrågavarande väg avstängts och 
vilken rätt som för denna åtgärd kan åberopas. 
 
Från nämnda bolags styrelse förelåg nu följande yttrande i ärendet: 
 
”Utdrag av protokoll vid sammanträde med styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag i 
Lysekil den 3 maj 1923. 
 
§ 28. Från drätselkammaren i Lysekil hade inkommit ett så lydande protokollsutdrag: 
 
”Utdrag av protokollet hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 april 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Tinggren, Mattsson, Elmqvist och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 54. Från herr Oscar Wallén förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till drätselkammaren i Lysekil. 
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Sedan någon tid tillbaka stängdes vägen emellan Kungsgatan och Järnvägen liksom 
båthamnen och postbåtens tilläggsplats. Detta har vållat den trafikerande allmänheten en 
massa obehag, och klagomål häröver har icke saknats. Såväl gång-, som körtrafiken är till 
dessa platser ganska omfattande. Jag har sett resande som kommit med postbåten för att 
fortsätta resan med tåget, och för att komma till biljettförsäljningen ha de måst gå ända till 
ångbåtsbron och tillbaka. Så är förhållandet även med dem som hyra båtplatser i båthamnen, 
de måste om de än bo t. ex. Slätteskär gå samma långa omväg. För de fabriker som ligger 
öster om Järnvägen och har rätt mycket gods åt Järnvägen, har en betydligt fördyrad transport 
på grund av nämnda avstängning. Jag har hört fabriksägare yttra, att så som det nu är ordnat 
undvika det helst att sända med Järnvägen utan föredrar att sända med ångbåtar. Att 
allmänheten icke kan vara tillfreds med denna anordning är helt naturligt. Och om man tänker 
sig att Järnvägen i huvudsak har tillkommit för att bereda stadsborna såväl som övriga 
trafikanter, får man den uppfattningen att vederbörande icke tagit nödig hänsyn härtill. 
 
Som drätselkammaren även är gatu- och vägförvaltning gör jag härmed en vördsam anhållan 
att frågan må upptagas till behandling och beslut fattas att hos Lysekils Järnvägsaktiebolags 
styrelse anhålla att vägen som förut må vara öppen för allmän trafik. 
 
Jag anser denna fråga vara av så stor betydelse för allmänheten att den icke bör undgå 
stadsfullmäktiges behandling därest icke vägen får användas som förut. 
 
Lysekil den 6 april 1928. 
 
  OSKAR WALLÉN. 
 
Drätselkammaren beslöt remittera ärendet till styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag med 
begäran om bemälda styrelses utlåtande över varför ifrågavarande väg avstängts och vilken 
rätt som för denna åtgärd kan åberopas. Som ovan Axel Holmqvist. Rätt utdraget från det 
justerade protokollet betygas Axel Holmqvist.” 
 
Efter föredragning härav beslöt styrelsen avgiva följande yttrande. 
 
Beträffande orsaken till avstängningsärendet av vägen ifråga, så har denna uteslutande varit 
farhågor från trafikledningens sida att genom vägens användande överkörningsolyckor skulle 
kunna uppkomma. Där vägen framgick ligga järnvägsspåren nämligen i starka kurvor, så att 
utsikten vid tågrörelser är skymd såväl för lokföraren som signalkarlen. Det återfanns alltså en 
mycket stor anledning till antagandet att en olycka skulle inträffa på platsen, därest trafiken 
fortfarande leddes däröver. Och att vänta med avspärrningen tills den befarade olyckan 
inträffat hade icke varit lämpligt. Innan avstängandet ägde rum lät styrelsen i stadens 
tidningar införa en notis om att styrelsen hade för avsikt att vidtaga denna åtgärd, i syfte att 
utröna, huruvida några önskemål om vägens bibehållande skulle framkomma. Men några 
sådana önskemål avhördes icke och hava icke heller efter avstängandet framkommit till 
styrelsen eller trafikledningen förrän den av herr Wallén till drätselkammaren ingivna 
skriften. Denna skrift innehålls åtskilliga överdrifter såsom att resande med postbåten för att 
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komma till biljettförsäljningen ”måste gå ända till ångbåtsbron och tillbaka”. Den påstådda 
olägenheten av fördyrad transport till godsmagasinet vore icke av någon större betydelse, då 
ju tillfart till godsmagasinet finnes på endast omkring 100 meters avstånd från den förra 
tillfartsvägen. 
 
Vad slutligen angår järnvägens rätt att avstänga vägen, så åberopas gällande 
expropriationskarta, vilken inom järnvägens område icke upptager andra för allmänt 
begagnande avsedda utfartsvägar än Slätteskärsgatan och vägen till den s. k. Mollénska 
lastplatsen. 
 
Järnvägen har sålunda full frihet att upplåta vägen ifråga, vilken blott skisserats å kartan, eller 
att hava den stängd, beroende på vad som kan anses lämpligt. Någon väg å ifrågavarande plats 
fanns icke före järnvägsanläggningen; och om från stadens sida ansetts nödigt att här anordna 
utfartsväg för allmänheten för allmänheten, hade stadens ombud bort vid expropriationen 
framställa yrkande därom, vilket emellertid ej skedde. 
 
Besked i ärendet skulle till drätselkammaren avlåtas genom utdrag av detta protokoll. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG. 
 
Rätt utdraget intygas: 
T. L. MADISON.  HENNING MELIN. 
 
Drätselkammaren beslöt att bordlägga ärendet för närmare utredning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 29 juni 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren, Mattsson och Elmqvist 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 99. Till förnyad behandling upptogs det under § 84 i protokollet för den 15 dennes för 
närmare utredning bordlagda ärendet, herr Oscar Walléns skrivelse rörande avstängning av 
vägen mellan Kungsgatan och järnvägen. 
 
Efter noga tagen del av handlingarna och verkställd undersökning beslöt kammaren att med 
ärendet ingå till stadsfullmäktige och över detsamma avgiva följande yttrande: 
 
Resande med järnvägen, vilka använda postbåten för vidare befordran äga att utan hinder från 
järnvägens sida passera över spåren, öster om godsmagasinet, från och till järnvägsstationen. 
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Kammaren vill dock förorda, att en gångbana utlägges för att markera var denna övergång bör 
äga rum. 
 
Med hänsyn till de av styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag angivna skälen för 
avskaffande av trafikleden över spåren väster om godsmagasinet har kammaren icke ansett sig 
böra ifrågasätta, att densamma ånyo upptages. 
 
Kammaren vill emellertid framhålla godsmagasinets olämpliga förläggning och ifrågasätta 
detsammas förflyttning till mera lämplig plats, varvid allmänhetens intresse av ett 
ändamålsenligt beläget godsmagasin givetvis bör beaktas. 
 
Järnvägens ledning har sedan lång tid tillbaka sin uppmärksamhet riktad på att finna en 
lösning av frågan efter sistnämnda synpunkt och torde härvid icke underlåta att samråda med 
stadens förvaltning. 
 
Mot förestående beslut reserverade sig herrar Wallén och Mattsson, då de yrkat, att 
drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till den i ovannämnda skrivelse 
innefattande framställningen om ifrågavarande järnvägsövergångs öppethållande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från de justerade protokollen betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr vice ordföranden anförde trafikledningens åsikt i denna sak på det sätt vederbörande 
trafikchef relaterat, och hade det icke varit nämnda lednings mening att genom denna 
avstängning trakassera allmänheten, utan hade detta skett såsom en säkerhetsåtgärd mot 
olycksfall, ty såsom ifrågavarande förhållanden varit, hade olyckor lätt kunnat uppstå, och då 
hade trafikledningen kunnat få stora obehag, helst som den trafik, som ägt rum över 
järnvägsspåren, varit olaglig. Denna avstängning kunde ej heller medföra så stora olägenheter 
som herr Wallén sökt påvisa, och de som haft bästa nyttan av vägens öppenhållande, hade 
varit mjölkhandlarna, som hämtade mjölk från de ankommande tågen, med dessa affärsmän 
hade förklarat sig tillfredsställda med den vidtagna anordningen, att vagnarna framkörts till 
södra kajen. 
 
Att hålla väg endast för trafik till och från båthamnen kunde inte anses innebära den ringaste 
nödvändighet. 
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Järnvägens godsmagasin hade ej kommit att förläggas på lämplig plats, men dylika magasin i 
andra samhällen äro ofta ej bättre belägna. 
 
Yrkade med hänvisning till sitt förestående yttrande bifall till drätselkammarens 
majoritetsförslag i ärendet. 
 
Herr Mattsson, som i likhet med herr Wallén reserverat sig mot det i drätselkammaren fattade 
beslutet i saken, framhöll, att det funnes ett visst fog för de synpunkter vilka i herr Walléns 
skrivelse framförts, och påvisats, att i många samhällen finnas dylika järnvägsövergångar. 
 
Herr Ekblad uttalade förvåning över, att bemälda övergång någonsin fått existera, då det hänt, 
att lokomotiven måste stoppa på grund av att passagerare som anlänt med båtar från Bokenäs 
tagit väg över spåren, och i övrigt hade trafikanter, som utlöst gods, gått över spåren och 
hämtat detsamma i godsmagasinet. 
 
Herr Tinggren fann det egendomligt, att klagoandarna i detta fall vänt sig till enskild person 
och ej till vederbörande järnvägsstyrelse. 
 
Den ifrågavarande järnvägsövergången har varit olaglig, och om olyckor å densamma 
inträffat, så hade järnvägens förvaltning fått bära konsekvenserna, och nämnda avstängning 
hade i övrigt skett på yrkande av statens ombud. 
 
Understödde herr vice ordförandens yrkande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg lämnade följande upplysningar i saken: 
 
Då expropriationskartan upprättats och komplettering av densamma skulle ske, blev det fråga 
om väg till godsmagasinet, och då föreslog man nämnda övergång, men häremot opponerade 
sig såväl baningenjör Larsson som major Asplund. De gåvo dock härvidlag efter på den 
grund, att gatan mellan godsmagasinet och sjön icke var så ordnad, att den kunde användas 
för körning till nämnda magasin. Med anledning härav utprickades järnvägsövergången såsom 
provisorisk väg på nämnda karta, men det var dock meningen att denna väg skulle användas 
endast tills verklig utfartsväg senare kunde komma till stånd. Då nu denna sistnämnda väg 
tillfredsställande ordnats, så hade major Asplund sagt till om, att den förr använda 
järnvägsövergången ej vidare finge brukas med mindre skyddsåtgärder medelst bommar e. d. 
vidtogos. 
 
Herr Löfving framhöll i samband med detta ärende, att man borde söka få till stånd en 
gångbana, helst körväg, vid Richters magasin samt föreslog att drätselkammaren måtte få i 
uppdrag att ordna med denna sak. 
 
Herr Ljungberg påpekade, att järnvägspersonalen uttryckt önskemålet att bemälda 
järnvägsövergång måtte förbliva avstängd, då dess öppethållande innebure en ständig fara för 
allmänheten. 
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Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att bifalla dels drätselkammarens 
majoritetsförslag i ärendet, dels det av herr Löfving framlagda förslaget i samband med detta 
ärende. 
 
§ 92. 
Genom föredragen skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att till snickaren herr C. 
A. Tobisson i Lysekil få försälja tomten n:o 2 av det staden tillhöriga området på Slätten, 
vilken tomt enligt av stadsfullmäktige godkänd tomtindelning innehåller en areal av cirka 725 
kvadratmeter, och hade drätselkammaren föreslagit, att priset för denna tomt måtte sättas till 
sex (6) kr. per kvadratmeter. 
 
Denna begäran beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla, och skulle försäljningen ske till det 
av drätselkammaren föreslagna priset per kvadratmeter. 
 
§ 93. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige ingivit en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 15 juni 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Mattsson 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 87. Vid drätselkammarens sammanträde den 16 nästlidne maj erhöll herr Tinggren i 
uppdrag att underhandla med fiskhandlaren herr C. A. Johansson om förvärv av dennes 
ägande tomt. Littera O. vid Östra Kronbergsgatan, för ett lägre pris än det av herr Johansson 
begärda, kr. 2.200:- 
 
Tomten innehåller en areal av 210 kvadratmeter. 
 
Herr Tinggren meddelade nu, att herr Johansson förklarat sig icke sälja tomten under sagda 
pris. 
 
Då staden emellertid är i stort behov av att äga ifrågavarande tomt för gatureglering, beslöt 
kammaren enhälligt att ingå till stadsfullmäktige med begäran om att få köpa tomten för 
nämnda pris samt att, då erforderlig del av densamma tagits i anspråk för gatureglering, få 
försälja återstoden av tomten till högsta möjliga pris. 
 
Tillika beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige, att beloppet för detta tomtköp utgår av 
tomtförsäljningsmedel. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att bifalla denna framställning, och skulle medel för 
ändamålet utgå i enlighet med drätselkammarens förslag. 
 
§ 94. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 29 juni 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren, Mattsson och Elmqvist 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 104. Enligt köpebrev av den 29 mars 1913 försålde byggmästaren herr Oscar Wallén och 
hans hustru Anna Wallén till Lysekils stad ett markområde innehållande en areal av 340.34 
kv.-aln för ett belopp av 680 kronor och 68 öre. 
 
Ifrågavarande område utgör del av andel av lägenheten Slätten i Lyse socken och togs i 
anspråk för utvidgning av Landsvägsgatan. 
 
Den 31 mars 1915 överlämnade drätselkammaren det ovannämnda köpebrevet till herr 
stadsfogden Vikt. Hyllengren för sökande av avsöndring och lagfart å ifrågavarande område. 
 
Det visade sig emellertid, att tillfredsställande kartor icke funnos tillgängliga för det sålunda 
av staden förvärvade området, och blevo sådana kartor ej färdiga förrän i slutet av år 1921. 
 
Vid av drätselkammaren för en kort tid sedan gjord förfrågan hos herr stadsfogden Hyllengren 
när ifrågavarande avsöndring och lagfart förväntas färdig, meddelade denne, att herr Wallén 
förklarat sig vägra avsöndra sin lägenhetsandel, från vilken bemälda område försålts till 
staden. 
 
På grund av denna vägran kunde staten alltså ej tills vidare erhålla vare sig avsöndring eller 
lagfart å området. 
 
Med anledning av detta förhållande, och då ett resultat i saken med det snaraste måste vinnas, 
hade herr ordföranden uppfört detta ärende på dagens föredragningslista, för att 
drätselkammaren måtte behandla detsamma. 
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Sedan herr Wallén nu även för drätselkammaren förklarat, att han icke godvilligt ville låta 
avsöndra sin lägenhet ”Solbacken” på Slätten, då han ansåge, att staden icke uppfyllt villkoren 
för leverans av vatten tills hans fastigheter på Slätten, avlägsnade han sig från sammanträdet. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att, med anledning av vad här ovan anförts, hos 
stadsfullmäktige begära bemyndigande få vidtaga de lagliga åtgärder, som kunna befinnas 
vara nödiga för vinnande av denna avsöndring och lagfart, då kammaren icke anser sig kunna 
på annat sätt tillfredsställande ordna saken. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen:  
 
Herr vice ordföranden: Att staden har köpebrev och karta å detta tomtområde, men att lagfart 
ej kunnat erhållas, då herr Wallén ej från stamhemmanet avsöndrat den tomt, från vilken detta 
område sålts, och nu vägrar herr Wallén att låta göra dylik avsöndring, då han anser sig hava 
blivit orätt behandlad av staden med hänsyn till leverans av vatten till hans fastigheter på 
Slätten. Det återstår således ej annat än att i saken vidtaga rättsliga åtgärder.  
 
Yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr borgmästaren Sundberg förmodade, att det icke skulle möta så stora svårigheter att få 
denna avsöndring och lagfart till stånd. 
 
Herr Ekblad framhöll, att detta bråk kunde undvikas, om på sin tid vederbörande skött saken 
rätt. 
 
Herr Brännberg fann det egendomligt, att detta köp av markområde skulle behöva bliva 
föremål för tvist. 
 
Herr Ljungberg erinrade om, att det var herr Wallén, som tagit initiativet, att få 
Landsvägsgatan utlagd och varit särskilt intresserad av marknadsvärvet för denna gata, och då 
herr Wallén under tiden dessa förhandlingar om dylikt markförvärv ägt rum varit ledamot i 
drätselkammaren, vattenstyrelsen och stadsfullmäktige är det ytterst egendomligt, att han så 
kunde glömma bort att få saken inför stadsfullmäktige, då den nu eljest kunnat vara 
tillfredsställande ordnad. 
 
Understödde herr vice ordförandens yrkande. 
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Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto fullmäktige enhälligt att bifalla 
drätselkammarens föreliggande framställning. 
 
§ 95. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktig inkommit med en så lydande skrivelse:  
 
”Utdrag av protokoll, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 29 juni 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren, Mattsson och Elmqvist 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 102. *Under § 49 i protokollet för den 6 sistlidne april beslöt drätselkammaren uppdraga åt 
herrar Wallén och stadsingenjören att besiktiga magasinsbyggnaderna på Grötö och beräkna 
kostnaderna för desammas reparation samt tillika göra en beräkning av den tegelmängd, som 
kan säljas från nämnda byggnader. 
 
Med anledning härav förelåg från dessa kommitterade en så lydande skrivelse: 
 
”Undertecknade, utsedda att verkställa besiktning av magasinsbyggnaderna å Grötö samt 
däröver avgiva rapport och med eget yttrande inkomma till drätselkammaren, få härmed efter 
verkställt uppdrag avgiva följande utlåtande: 
 
Alt. I. Byggnaderna repareras. 
 
Taken å de båda byggnaderna äro synnerligen illa medfarna och fördenskull i behov av en 
grundlig reparation. Särskilt gäller detta de södra takfallen, som tarva fullständigt ny 
papptäckning samt delvis nytt trävirke. Samtliga tak utgöra 1.400 kvadratmeter, varav sålunda 
700 kvadratmeter fordra omläggning. 
 
Kostnaderna för takens iordningställande har beräknats sålunda. 
 
700 kvadratmeter. Ny pappbeläggning på delvis nytt trävirke  3.500:- 
700 kvadratmeter. Reparation av gamla tak   1.400:- 
Igensättning av öppna fönster   200:- 
    Kronor 5.100:- 
 
Alt. II. Byggnaderna säljas. 
 
Vid eventuell försäljning av byggnaderna, som innehålla cirka 240.000 styck tegel, av vilka 
cirka 215.000 kunna anses användbara vid försäljning, ha undertecknade räknat med ett 
försäljningspris netto per 1.000 styck av kr. 25:- 
 
215.000 styck tegel    5.375:- 



Kerstin Jungebro 1923 Lysekils stadsfullmäktige 
 

© Kerstin Jungebro Sida 74 
 

Takstolpsvirke, stolpar och jordräls m. m.   700:- 
    Kronor 6.075:- 
 
Undertecknade anse därför att ifrågavarande byggnader med snaraste utbjudas till försälning i 
det skick de nu befinnas. 
 
Lysekil den 25 juni 1923. 
 
OSCAR WALLÉN  SVEN H. LUNDGREN.” 
 
På grund av detta utlåtande beslöt kammaren ingå till stadsfullmäktige med begäran om 
bemyndigande att få till högsta pris försälja ifrågavarande magasinsbyggnader eller få göra 
dylik försäljning på villkor, att byggnaderna få kvarstå en viss tid enligt överenskommelse 
med drätselkammaren, och skulle, om stadsfullmäktige lämna sådant bemyndigande, som här 
ovan sagts, drätselkammaren genom annonser infordra anbud å dessa byggnader. 
 
Tillika beslöt drätselkammaren även begära bemyndigande att få försälja det å Grötö varande 
trämagasinet, vilket befinner sig i fallfärdigt skick, för omedelbar rivning.  
 
Som ovan  
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Brännberg yrkade bifall till ifrågavarande framställning. 
 
Herr Löfving framhöll, att om det bleve förbindelse mellan fastlandet och Grötö under de 
närmaste tio åren borde bemälda byggnader få kvarstå och deras tak repareras. 
 
Herrar Luckey, Ludvig Andersson, Ekblad och vice ordföranden understödde herr Brännbergs 
yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla 
drätselkammarens föreliggande framställning. 
 
§ 96. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom infordrat stadsfullmäktiges yttrande 
över på offentligt uppdrag verkställd utredning angående vissa spörsmål rörande städernas 
domstolsväsen. 
 
På förslag av herr Westling beslöt stadsfullmäktige enhälligt uppdraga åt herrar 
stadsfullmäktiges ordförande samt stadsfullmäktigeledamöterna Axel Ljungberg och Carl 
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Brännberg att uppsätta dylikt yttrande att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet 
avgivas. 
 
Detta yttrande, vilket till stadsfullmäktige senare inkommit, var av följande lydelse:  
 
”Till Konungens befallningshavande i Göteborgs och Bohus län. 
 
Undertecknade, av Lysekils stadsfullmäktige utsedda att avgiva yttrande över på offentligt 
uppdrag, verkställd utredning vissa spörsmål rörande städernas domstolsväsen, få härmed 
avgiva följande utlåtande: 
 
Lysekils stadsfullmäktige finna det syfte den föreliggande utredningen avser att främja icke 
obilligt, men vilja ifrågasätta, huruvida icke löneregleringen under kristiden i väsentlig mån 
avlägsnat berättig anledning till klander av ifrågavarande tjänstemäns löner såsom för njuggt 
tillmätta. 
 
Då stadsfullmäktige icke motsätta sig en lagstiftning av väsentligen det innehåll, som 
återfinnes å sidorna 116-118 i nämnda utredning, sker detta med särskildt understrykande av 
den aktsamhet mot ingrepp i städernas självständighet, som kommer till synes även i 
utredningen. 
 
Stadsfullmäktige ifrågasatt tillika, som icke den föreslagna lönenämndens funktion lämpligen 
kunde övertagas av först befintlig lönenämnd, eventuellt förstärkt eller på särskilt sätt 
sammansatt, vid behandlingen av här berörda lönefråga. 
 
Slutligen vilja stadsfullmäktige giva uttryck för den uppfattningen, att stadens egen 
jurisdiktion även vid nuvarande borgmästares avgång från ämbetet bör bibehållas. 
 
Lysekil den 10 augusti 1923. 
 

FRITZ LÜSCH. 
 
AXEL LJUNGBERG.  CARL BRÄNNBERG. 
 
§ 97. 
Redogörelser över folkskolans, barnavårdsnämndens, Petrelius´understödsfonds och 
folkskolebibliotekets räkenskaper och förvaltning för år 1922 jämte revisorernas berättelse 
över dessa räkenskaper förelågo enligt --- Bilaga N:o 3, 1923, och dessa handlingar före 
dagens sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att enligt revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för samtliga ovannämnda räkenskaper för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 98. 
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För kommunala mellanskolans i Lysekil räkenskaper och förvaltning under år 1922 förelåg 
redogörelse för nämnda tid enligt --- Bilaga N:o 4, 1923, och hade dessa handlingar före 
dagens sammanträde i tryck utdelats till ledamöterna i stadsfullmäktige. 
 
I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 99. 
Från hamnstyrelsen förelåg genom magistraten överlämnad berättelse över nämnda styrelses 
räkenskaper och förvaltning för år 1922 jämte revisorernas berättelse för samma tid. 
 
Handlingarna förelågo i tryck enligt --- Bilaga N:o 6, 1923, vilken för detta sammanträde 
utdelats till ledamöterna i stadsfullmäktige. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enligthet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
verderbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omgattade. 
 
§ 100. 
Genom magistraten inkommen revisionsberättelse över fattigvårdsstyrelsens räkenskaper och 
förvaltning för år 1922 förelåg enligt --- Bilaga N:o 7, 1923, vilken bilaga förelåg i tryck och 
före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 101. 
Från Lysekils stads elektricitetsverk förelågo styrelse- och revisionsberättelser över dess 
räkenskaper och förvaltning för år 1922 enligt --- Bilaga N:o 8, 1923, vilken bilaga i tryck 
före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna styrelsens för elektricitetsverket förslag till 
vinstmedlens fördelning samt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 102. 
Års- och revisionsberättelser för år 1922 över Lysekils föreläsningsförenings jämte dess 
folkbiblioteks räkenskaper och förvaltning förelågo, och beslöto stadsfullmäktige att för sin 
del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattade. 
 
§ 103. 
Förvaltnings- och revisionsberättelser över Systemaktiebolagets räkenskaper o förvaltning för 
år 1922 förelågo, och hade stadsfullmäktige intet att emot ifrågavarande bolags förvaltning 
och verksamhet under sagda tid erinra. 
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Berättelserna lades till handlingarna. 
 
 
§ 104. 
Med anledning av Lysekils stads välönskan till Göteborgs stad vid dess trehundraårs jubileum 
förelåg vid dagens sammanträde tacksamhetsskrivelse, vilken lästes och lades till 
handlingarna. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
C. BRÄNNBERG. 
S. P. EKBLAD. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 5 september 1923 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
1923 Lysekils N:r 7. 
Stadsfullmäktiges handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 27 september 1923. 
 
§ 105. 
Upprop förrättades, varvid herrar Mattsson och Löfving voro frånvarande med anmälda 
förfall och herr Karlson utan anmält förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 106. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes, varemot frågan om herr Karlsons frånvaro 
bordlades. 
 
§ 107. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Tinggren och Björsell. 
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§ 108. 
Genom nedanstående protokollsutdrag begärde drätselkammaren bemyndigande att få till 
Lysekils Järnvägsaktiebolag göra markförsäljning. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 15 juni 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Mattsson 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 83. Under § 158 i protokollet för den 21 november 1922 beslöt drätselkammaren att till 
byggnadsnämnden för dess yttrande remittera skrivelse från styrelsen för Lysekils 
Järnvägsaktiebolag om markförvärv för bolaget, vilken skrivelse av herr ordföranden i 
stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren. 
 
Tillika beslöt kammaren begära, att byggnadsnämnden måtte från bolagets styrelse inhämta 
uppgift om storleken av det ytinnehåll som järnvägsbolaget således önskade för sin räkning 
härvidlag förvärva. 
 
Bemälda skrivelse var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokoll hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag å 
bolagets kontor i Lysekil den 26 oktober 1922. 
 
§ 51. Trafikchefen förmälde, att en del mark behövde förvärvas från Lysekils stad för 
utvidgning av Lysekils bangårdsområde norr om lokstallet samt ingav i detta ärende en 
promemoria. 
 
Vid promemorian var fogad en karta över bangårdsområdet med utmärkande av de områden, 
som borde förvärvas, och förslag å de byggnader och spår, som där borde förekomma. 
 
Efter det styrelsen läst promemorian och tagit del av kartbladet, beslöt styrelsen 
 dels överlämna promemorian jämte ett exemplar av kartan till stadsfullmäktige i Lysekil med 
begäran om yttrande, huru stadsfullmäktige ställa sig till det ifrågasatta markförvärvet och 
angående det pris, på vilket marken kan upplåtas, ävensom huruvida stadsfullmäktige skulle 
anse sig kunna reservera något område för bangårdens framtida utveckling, 
 dels uppdraga åt ordföranden och trafikchefen att förhandla i frågan med stadens 
myndigheter och därefter inkomma till styrelsen med redogörelse för det resultat som vunnits 
vid förhandlingarna. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG. 
 
Rätt utdraget intygas: 
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 HENNING MELIN. J. A. JOHANSSON. 
 
Med denna skrivelse följde den i densamma nämnda promemorian. 
 
Byggnadsnämnden hade avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Utdrag av protokoll, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 9 maj 1923. 
 
Närvarande: Borgmästare Axel Sundberg, ordf., Byggmästare Oscar Wallén, v. ordf., 
Byggmästare Robert Christensson, Handlanden Axel Johansson, Entreprenör C. W. Granberg 
och Stadsingenjör Sven H. Lundgren, sekreterare. 
 
§ 43. Återupptogs det under § 78 i protokollet för den 13 december sistlidet år antecknade 
ärendet angående Lysekils Järnvägsaktiebolags från drätselkammaren remitterade skrivelse 
om köp av visst å bilagd karta med röd färg angivet område vid Slätteskär, samt att staden 
måtte för Järnvägens framtida behov reservera ett å samma karta med gul färg utmärkt 
område beläget utanför det till inköp föreslagna området. 
 
Från distriktschefen major Asplund hade inkommit en så lydande skrivelse: 
 
”Till Byggnadsnämnde i Lysekil. 
 
I skrivelse den 5 d:s anhåller byggnadsnämndens sekreterare, med överlämnande av 
protokollsutdrag vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 13 sistlidna december, att 
undertecknad måtte avgiva yttrande, huruvida en utvidgning av bangårdsområdet, på sätt en 
till protokollsutdraget bilagd karta utvisar, vore lämplig med hänsyn till det under utarbetande 
varande hamnförslaget, och får jag härmed meddela, att den utvidgning, som angives å kartan 
och är belägen framför och bakom järnvägens lokomotivstall, icke på något sätt kommer att 
beröra hamnplanen, utan synes vara synnerligen lämplig att införliva med järnvägsområdet. 
 
Göteborg den 7 febr. 1923. 
ARTUR ASPLUND. 
Major, Distriktschef.” 
 
Med anledning av förestående utlåtande beslöt byggnadsnämnden tillstyrka försäljning av det 
angivna området, men att frågan om det reserverade området skulle anstå tills slutlig reglering 
av de föreslagna industritomterna utanför i anledning av det nya kajförslaget ägt rum. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygar 
SVEN H. LUNDGREN. 
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Drätselkammaren beslöt att med hänsyn till flyttningen av vägen till kyrkogården, om denna 
försäljning komme till stånd, inhämta kyrkorådets yttrande samt att på grund av samma orsak 
återremitera ärendet till byggnadsnämnden. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Utdrag från protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 14 augusti 
1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Löfving 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 110. Drätselkammaren beslöt under § 83 i protokollet för den 15 sistlidne juni att till 
kyrkorådet med hänsyn till ifrågasatt flyttning av vägen till kyrkogården remittera ärendet 
rörande Lysekils Järnvägsaktiebolags styrelses ansökan om markförvärv samt att på grund av 
samma orsak återremittera ärendet till byggnadsnämnden. 
 
Kyrkorådet hade avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Att för sin del bestämt avstyrka den av järnvägens styrelse föreslagna förändringen av 
vägkorsningen vid Åkerbräckan av följande skäl: 
 
1. Hela det nuvarande utrymmet mellan järnvägsspåret och kyrkogårdsvägens ytterkant åt 
sjösidan är redan nu den minsta möjliga och torde med tanke på de i en kanske nära framtid i 
anspråk tagna industritomterna nedanför denna kyrkogård och därav följande ökad körtafik 
snart behövas för vägens breddning, vadan intet utan framtida allvarligt men av detta 
utrymme kan avstås;  
 
2. Att skärningen, som redan nu är ofördelaktig för åkdon, som i landsvägens riktning till 
staden söka sig ut till kyrkogården, genom denna ifrågasatta förändring skulle bliva ännu 
ofördelaktigare förmedelst den ännu skarpare vinkel, vari skärningen skulle gå;  
 
3. Att lutningen skulle bliva större och visa sig synnerligen ofördelaktig.” 
 
Byggnadsnämnden som tagit del av detta yttrande, hade beslutit att instämma i detsamma. 
 
Drätselkammaren beslöt följande i ärendet: 
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Att hos stadsfullmäktige, i likhet med kyrkorådets och byggnadsnämndens yttranden, avstyrka 
flyttning av bemälda väg samt i enlighet med byggnadsnämndens yttrande enligt dess 
protokoll för den 9 maj detta år tillstyrka dylik försäljning av det med röd färg å den med 
ansökningen bifogade kartan utmärkta området innehållande en areal å cirka 2.000 
kvadratmeter, och att försäljning av det med gul färg å samma karta betecknade reserverade 
området måtte i enlighet med byggnadsnämndens yttrande av sistnämnda dag anstå tills 
slutlig reglering av de föreslagna industritomterna utanför i anledning av det nya kajförslaget 
ägt rum. 
 
Å det till försäljning sålunda föreslagna området beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige ett 
pris av fyra (4) kronor per kvadratmeter. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt lämna dylikt bemyndigande till drätselkammaren, och 
skulle försäljningen i fråga ske till det pris och på de villkor drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 109. 
Drätselkammaren begärde genom nedanstående skrivelse bemyndigande att få till 
fiskhandlaren herr N. C. Löfvendahl försälja ett markområde inom kvarteret ”Skottet”.  
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 14 augustri 
1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Löfving 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 111. Från byggnadsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 23 juli 1923. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, byggmästare Oscar Wallén, vice 
ordförande, byggmästare Robert Christenson, handlanden Axel Johansson, entreprenör C. W. 
Granberg och stadsingenjör Sven. H. Lundgren, sekreterare. 
 
§ 57. Med anledning av en i drätselkammaren framställd fråga angående försäljning av vissa 
staden tillhöriga markområden inom kvarteret ”Skottet” belägna längs södra sidan av gatan 
nedom Folkets hus, anhöll nu stadsingenjören, att byggnadsnämnden måtte granska och avge 
yttrande över ett uppgjort förslag till markområdets uppdelning. 
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Sedan förslaget genomgåtts, beslöts tillstyrka försäljning enligt detsamma, varvid fig. A. 
tillägges den Löwendalska tomten och fig. B. tomten till hus n:o 18. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygar 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Drätselkammaren beslöt att för sin del godkänna detta förslag samt uppdrog åt herr Tinggren 
att underhandla med her N. C. Löwendahl, om denne ville köpa ifrågavarande område A, och 
hade kammaren vid sitt sammanträde den 21 sistlidne april under § 64 i protokollet förklarat 
sig villig att tillstyrka försäljning av detta område för mycket billigt pris. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 11 september 
1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren, Mattsson och Elmqvist 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 134. Drätselkammaren beslöt den 14 nästlidne augusti under § 111 i protokollet uppdraga åt 
herr C. G. Tinggren att underhandla med herr N. C. Löwendahl, om denne vore villig köpa ett 
område A å cirka 225 kvadratmeter inom kvarteret ”Skottet” i enlighet med vid nämnda 
tillfälle föreliggande kartskiss. 
 
Herr Tinggren, som i saken underhandlat med herr Löwendahl, meddelade nu, att denne 
erbjudit sig vilja köpa området för ett pris av högst 200 kronor. 
 
Då staden icke hade någon användning för ifrågavarande område, som endast lämpar sig att 
tilläggas herr Löwendals tomt, beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige begära 
bemyndigande att få till bemälde herr Löwendahl försälja sagda område för det sålunda 
erbjudna priset. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 110. 
Lysekils Nya Badhus Aktiebolag hade genom skrivelse hos drätselkammaren begärt ett anslag 
å 300 kronor för vinterbadets öppethållande under återstående delen av detta år. 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige 
under enhällig tillstyrkan om bifall till framställningen och föreslagit, att beloppet för 
ändamålet måtte utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter under detta år, och beslöto 
stadsfullmäktige utan diskussion bifalla framställningen och anvisa medel för ändamålet i 
enlighet med drätselkammarens förslag. 
 
§ 111. 
Herr konsul L. Laurin hade till drätselkammaren ingivit en så lydande skrivelse: 
 
”Lysekil den 3/9 1923. 
 
Till Drätselkammaren i Lysekils Stad, 
 
Lysekil. 
 
På grund av den långa tid, som åtgått för att åvägabringa en uppgörelse med AB Göteborgs 
Bank, har jag ej kunnat tillskriva Drätselkammaren om förslag till betalande av mina 
skatteskulder. 
 
Som nu denna uppgörelse är träffad, dock ej ännu av banken undertecknad, och denna 
överenskommelse för mig blivit mycket ogynnsam, emedan jag måst lämna alla mina patent 
för att bliva fri från denna borgen, som jag iklädt mig för Skandia-Verken. Jag hade tänkt mig 
få åtminstone så mycket, att mina skatter skulle kunna betalts, och jag anser mig mycket hårdt 
behandlad av ovanstående bank, emedan det obestånd affären kommit i ej beror på dålig 
skötsel från min sida, vilket nog redan börjat visa sig, utan jag lämnat en affär med godt 
anseende och godt fabrikat. 
 
Som nu saken står, är det mig alldeles omöjligt att ens avbetala på mina skulder. Jag har 
försökt att realisera en del av mitt lösöre, men har detta visat sig ej vara möjligt, ej ens till 
underpris. 
 
Skulle Drätselkammaren mot förmodan genomdriva sitt förut fattade beslut att efter 1 sept. 
indriva sin fordran, skulle dels min nystartade affär förstöras, dels jag bliva ruinerad. 
 



Kerstin Jungebro 1923 Lysekils stadsfullmäktige 
 

© Kerstin Jungebro Sida 84 
 

Om jag kan realisera något av mina tillhörigheter, lovar jag, att det, som därigenom inkommer 
skall gå till avbetalning av skatten. 
 
Mina livförsäkringar hava förra året belånats till kronor 20.000, samt så godt som hela min 
inkomst från Skandia-Verken under senaste åren tagits till betalning av mina skatter.  
 
Ni finner således, att de största ansträngningar hava gjorts för att fullgöra mina skyldigheter 
mot staden, och lovar jag att i fortsättningen anstränga mig till det yttersta för att kunna betala 
skatterna. Dock kan detta ej ske, förrän min affär kommit så pass i gång, att medel därifrån 
inflyta. 
 
Jag vågar därför hoppas, att Drätselkammaren lämnar anstånd tills betalning kan ske, och 
hoppas jag, att tiden ej skall bliva lång. 
 
Högaktningsfullt 
L. LAURIN. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig 
tillstyrkan om att på grund av i herr Laurins skrivelse anförda skäl det måtte tills vidare anstå 
med indrivningen av ifrågavarande skattebelopp, kronor 8.482, varav för år 1921 att utgå 
1922 kronor 4.200 och för år 1922 att utgå 1923 kronor 4.282. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Brännberg fann det lätt förståligt, att drätselkammaren ingått till stadsfullmäktige med 
ärendet då det gällt ett så stort belopp. Föreslog att ärendet återgår till drätselkammaren, för 
att denna måtte träffa med herr Laurin om inbetalning av en viss summa per vecka å detta 
skattebelopp. 
 
Herr Westling understödde detta förslag. 
 
Herr vice ordföranden: Drätselkammaren har ju skyldighet tillse att stadsutskylderna nu 
ordentligt inflyta och har i vederbörlig ordning låtit bemälda skattebelopp uppföras å 
restlängd. Herr Brännbergs förslag kan visserligen synas hava ett visst fog för sig, men om 
man närmare skärskådar saken, finner man dock, att det inte skulle tjäna någon ting till, att 
ärendet återgår till drätselkammaren, då införsel för denna skattefordran ej kan tagas, och det 
är föga troligt, att herr Laurin för närvarande kan förbinda sig att i detta fall betala visst 
belopp per vecka. På grund härav återstår ej annat än att antingen lämna anstånd till vidare 
eller att omedelbart låta indriva beloppet. 
 
Herr Ekblad fann det egendomligt, att av ifrågavarande utskylder att utgå år 1922 ännu så 
avsevärt belopp stode kvar å restlängd, och att herr Laurin borde hava sökt att undan för 
undan gälda detta belopp i smärre poster. 
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Herr ordföranden klarlade genom hänvisning till kommunallagarna den formella sidan för 
ärendet behandling i stadsfullmäktige och föreslog, att herr Brännbergs förslag måtte få det 
tillägget, att tills vidare inga kraftåtgärder måtte vidtagas för skattebeloppets indrivning. 
 
Herr Ljungberg instämde i herr vice ordförandens yttrande samt framhålla, att 
drätselkammaren sökt göra sitt bästa i fråga om att bevaka stadens intressen med hänsyn till 
stadsutskylder, och att kammaren säkerligen icke utan tvingande skäl ingått till 
stadsfullmäktige med detta ärende, samt att kammaren icke i detta fall velat handla på egen 
hand utan i stället önskat hava stadsfullmäktiges stöd i saken. 
 
Herr Otto Olsson ansåg, att drätselkammaren finge förelägga herr Laurin att betala ett visst 
belopp per vecka, tills nämnda belopp guldits. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de båda förslagen, å ena sidan drätselkammarens förslag och å andra herr 
Brännbergs med det av herr ordföranden föreslagna tillägget, förklarat det sistnämnda 
förslaget vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla herr Brännbergs förslag med sagda tillägg röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla drätselkammarens förslag”. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Brännberg, Ekblad, Otto Olsson, 
Källén, Pettersson, Westling och ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Luckey, 
Ljungberg, Tinggren, Björsell, Ludvig Andersson, Alexandersson, Wallin, Ehnberg, E. W. 
Olsson, Fritz Olsson, Evald I. Andersson och Sandström samt fröken Wallentin nej. 
 
Med 14 nej- mot 7 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla drätselkammarens 
förslag i ärendet. 
 
§ 112. 
Svenska Statsförbundet hade genom till herr ordföranden i stadsfullmäktige ställd skrivelse 
meddelat, att medlemsavgiften till förbundet för år 1924 kommer att nedsättas från nuvarande 
kronor 8 till kronor 7:50 för varje fullt hundratal invånare, och skulle denna avgift således för 
staden uppgå till kronor 307:50 för nästa år. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige överlämnat nämnda skrivelse, hade 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år är medlem av 
ifrågavarande förbund, och att beloppet för ändamålet upptages i 1924 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet.  
 
§ 113. 
Svenska Stadsförbundet hade till drätselkammaren hemställt, att staden även för år 1924 måtte 
prenumerera på 26 ex. av förbundets tidskrift. 
 
Prenumerationspriset för nästa år är detsamma som i år eller kr. 12 vid kommunal 
prenumeration å minst så stort antal exemplar, som motsvarar stadsfullmäktiges antal, vadan 
stadens utgift för dylik prenumeration under nästa år utgöra 312 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration med samma antal ex. som i år, samt att beloppet för ändamålet upptages 
i 1924 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed. 
 
§ 114. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren att för stadsfiskalkontorets räkning få 
för år 1924 prenumerera på 1 ex. av Post- och inrikes Tidningar, kommunalupplagan B. 
 
Prenumerationspriset för denna upplaga av tidningen har under detta år utgjort kr. 3:20. 
 
Framställningen bifölls av stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet upptagas bland 
stadens utgifter för polisverket under år 1924. 
 
§ 115. 
Till drätselkammaren hade från Svenska Stadsförbundet ingått cirkulärskrivelse, varigenom 
fästes uppmärksamheten på den nya förordning angående skatt för hundar, som blivit utfärdad 
den 17 sistnämnde maj (Svensk författningssamling 116:1923). Denna förordning skiljer sig 
från nu gällande väsentligen därigenom, att skatten gjorts obligatorisk, att visst 
skatteminimum – 5 kronor per år – fastställts, och att skattemaximum höjts frn 15 till 30 
kronor, och träder förordningen i kraft instundande årsskifte. 
 
Med anledning av denna skrivelse hade drätselkammaren beslutit ingå till stadsfullmäktige 
med ärendet under tillstyrkan om att ifrågavarande skatt här i staden höjes från och med nästa 
års ingång från nuvarande 15 till 25 kronor för varje hundkreatur, vilken skattesats skulle 
gälla tills vidare och tills stadsfullmäktige annorledes däröver besluta. 
 
Mot detta beslut i drätselkammaren evad det beträffade skattens storlek, hade herr Ljungberg 
anmält avvikande mening, då han ansett, att det nuvarande beloppet, kronor 15, borde till 
vidare bibehållas. 
 
Herr Ljungberg, som ansåg det rimligt att bibehålla hundskatten vid 15 kronor, yrkade bifall 
härtill under hänvisning till sin i drätselkammaren i denna fråga intagna ståndpunkt. 
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Herr Tinggren yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet, under framhållande av, att 
tidpunkten nu vore lämplig för bestämmande av högre hundskatt. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av dessa båda yrkanden förklarat herr Tinggrens yrkande vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla herr Tinggrens yrkande, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Ljungbergs yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Westling ej deltog, röstade herrar vice 
ordföranden, Luckey, Tinggren, Brännberg, Björsell, Ekblad, Ludvig Andersson, Otto Olsson, 
Källén, Alexandersson, Wallin, Pettersson, E. W. Olsson, Fritz Olsson, Evald I. Andersson 
och Sandström samt fröken Wallentin ja, medan herrar Ljungberg, Ehnberg och ordföranden 
nej. 
 
Med 17 ja- mot 3 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla herr Tinggrens 
yrkande i enlighet med det från drätselkammaren föreliggande förslaget i ärendet. 
 
§ 116. 
Från hamnstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 10 september 
1923. 
 
Närvarande: herrar Tinggren, Wallin, Ekblad och stadsingenjör Lundgren samt vid protokollet 
undertecknad, ordförande. 
 
§ 24. Enär den genom nådigt brev av den 22 juli 1916 fastställda taxan å hamnavgifter i 
Lysekil fortfarande skall lända till efterrättelse tills vidare, intill utgången av år 1925, beslöt 
hamnstyrelsen ingå till stadsfullmäktige med begäran, att stadsfullmäktige måtte besluta, att 
på vederbörligt sätt ansökan göres om fastställelse för återstående giltighetsperiod, så att de 
enligt nämnda taxa utgående avgifterna må i likhet med år 1923 höjas med 20 %. 
 
Som ovan 
L. ANDERSSON. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betyga 
 L. ANDERSSON. C. A. WALLIN.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 117. 
Från kommunala mellanskolans styrelse hade inkommit en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokoll, fört vid sammanträde med styrelsen för kommunala mellanskolan i 
Lysekil den 17 september 1923. 
 
Närvarande: herrar inspektorer, ordföranden, Luckey, Ljungberg, Jakobsson, Johansson samt 
undertecknad, sekreterare. 
 
§ 33. Vid styrelsesammanträdet den 27 april i år behandlades ett från stadsfullmäktige 
remitterat förslag om inhiberande av kursen i huslig ekonomi vid skolan. Styrelsen beslöt då i 
anledning därav att ingå till stadsfullmäktige med en anhållan, att kursen i huslig ekonomi 
måtte få fortgå tills vidare, under förutsättning att ett antal av minst åtta elever frivilligt 
anmälde sig till kursen i fråga. 
 
För att nedbringa kostnaderna för denna kurs hade styrelsen beslutit, att undervisningen i 
huslig ekonomi skulle minskas med 1 timme i veckan, samt att arvodet per timme skulle 
sänkas med 50 öre, vadan stadens omkostnader kunde nedbringas till omkring 250 kronor för 
denna undervisning. 
 
Denna anhållan hann icke bli behandlad i stadsfullmäktige före höstterminens början, dels 
därför att skolstyrelsens protokoll av den 27 april först vid därpå följande sammanträde den 6 
juni, dels därför att intet stadsfullmäktigesammanträde hölls i aug. 
 
Då innevarande hösttermin började, anmälde sig sjutton elever frivilligt till deltagande i 
skolkökskursen, och skolans rektor ansåg sig då på grund av styrelsens beslut den 27 april 
böra upptaga kursen på läsordningen, oaktat stadsfullmäktiges godkännande av beslutet ännu 
icke ägt rum. 
 
Med anledning härav beslut styrelsen dels för sin del godkänna den av rektor vidtagna 
åtgärden samt dels ingå till stadsfullmäktige med hemställan om dess godkännande samt 
medgivande, att kursen i huslig ekonomi måtte få fortgå under läsåret 1923-1924. 
 
Lysekil som ovan. 
SIGFRID SANSTRÖM. 
 
Justerat: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Utdragets riktighet betygas 
Lysekil den 21 september 1923. 
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Å tjänstens vägnar 
SIGFRID SANDSTRÖM 
styrelsens sektretare.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna de således i saken vidtagna åtgärderna och att 
lägga skrivelsen till handlingarna. 
 
§ 118. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohuslän hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över förslag till kungörelse med föreskrifter angående förvarning av personer i häkte, 
som ej är kronohäkte, samt i polisarrest. 
 
På förslag av herr Brännberg beslöto stadsfullmäktige enhälligt uppdraga åt polisnämnden att 
uppsätta och avgiva dylikt yttrande att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet 
avgivas. 
 
Detta yttrande, vilket till stadsfullmäktige senare inkommit, var av följande lydelse: 
 
”Till Magistraten i Lysekil. 
 
Sedan stadsfullmäktige vid sammanträde den 27 sistl. september åt Polisnämnden uppdragit 
att å stadsfullmäktiges vägnar avgiva yttrande över ett av Kungl. Fångvårdsstyrelsen framlagt 
förslag till kungörelse med vissa föreskrifter angående förvaring av personer i häkte, som ej är 
kronohäkte, samt i polisarrest, får Nämnden härmed anföra följande: 
 
Här i staden finnes en byggnad, som i sin helhet disponeras för polisväsendets behov och 
såsom häkte. Nedre våningen består av två rum, som användas till polisvaktkontor, och 
därintill belägna tre stycken celler för förvaring av personer, som anhållas för fylleri. Övre 
våningen innehåller stadsfiskalkontoret (två rum) och tre celler, av vilka två på grund av nådig 
Kungl. brev den 15 juli 1910 användas till förvaring av personer, som hållas häktade för 
rannsakning vid rådhusrätten, och en för förvaring av personer, som anhållas för annat än 
fylleriförseelser. Hela polisbyggnaden uppvärmes genom en centralvärmeledning med 
varmvatten. Beträffande de tre cellerna i övre våningen, så äro dessa utrustade på sätt i 1 § 
kungörelseförslaget föreskrives, med undantag av att anordning för påkallande av vakt ej 
förekommer, samt att matkärl, tvättfat, kam och handduk ej där tillhandahålles. Då vakt alltid 
är tillhanda på det i undre våningen belägna poliskontoret, har ansetts att särskilda 
anordningar för tillkallande av vakt icke äro behövliga. Matkärl erfordras icke heller, då 
maten till de häktade och anhållna tillhandahålles genom ett av stadens hotell, med vilket 
överenskommelse träffats därom, och toalettanordningarna tillhandahållas icke i cellerna, utan 
i poliskontoret, där de vakthavande ha lättare att tillse att nödiga tvagningar verkställas och 
snygghet iakttages. 
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Beträffande sängkläder uti ifrågavarande celler har iakttagits, att på grund av en del intagna 
personers osnygghet och vårdslöshet dessa nedsmutsas eller förstöres i sådan grad, att det 
måste medföra stor kostnad för staden att städse tillhandahålla sådana som motsvara 
snygghetens fordringar. Önskvärt vore på grund härav att genom Kungl. Fångvårdsstyrelsens 
försorg kunde tillhandahållas någon särskild typ av sängkläder, som är mer hållbar samt lätt 
att hålla snygg och på samma gång prisbillig. Beklädnadspersedlar ha här icke tillhandahållits, 
men torde lämpligen böra anskaffas för att användas i ett eller annat, mera sällsyn 
förekommande fall, då tillstånd till användande av egna kläder icke lämpligen kan meddelas. 
 
Vad angår de celler i nedre våningen, som äro ansedda för personer, anhållna för fylleri, så 
äro dessa uppvärmda samt försedda med luftväxlingsanordningar samt belägna så att där 
intagna personer kunna genom ropande tillkalla på poliskontoret alltid tillträdesvarande vakt. 
Däremot dessa celler icke försedda med sängkläder eller toalettanordningar. Bäddar finnas ej 
heller där, utan träbritsar. Nämnden anser emellertid att utrustningen i dessa celler är fullt 
tillräcklig och att det skulle vara lämpligt att beträffande dem uppställa samma fordringar som 
ifråga om häkte. De s. k. fyllerister, som befolka dessa celler, uppföra sig i de flesta fall mer 
eller mindre vildsint och förorene därstädes medelst uppkastningar o. d., i följd varav det 
skulle bliva förenat med stora kostnader att där hålla inventarier av samma slag, som erfordras 
för cell, där häktade och andra anhållna förvaras. 
 
På grund av vad sålunda anförts får Nämnden, som eljest icke har något att erinra mot 
förslaget, föreslå att kungörelsen kompletteras med den bestämmelsen, att beträffande cell i s. 
k. polisarrest, som uteslutande användas till förvaring av berusade personer, endast skall 
tillämpas föreskrifterna i 2, 5 och 8 §§ samt punkten av 1 §. 
 
Lysekil den 4 oktober 1923. 
 
På Polisnämndens vägnar 
AXEL SUNDBERG 
enligt Stadsfullmäktiges uppdrag.” 
 
§ 119. 
Genom magistraten hade länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län infordrat stadafullmäktiges 
yttrande över fastighetsregisterkommissionens underdåniga skrivelse den 25 augusti 1923 till 
Kungliga Maj:t angående tillsynen å fastighetsutredningen m. m.  
 
På förslag av herr borgmästaren Sundberg beslöto stadsfullmäktige enhälligt uppdraga åt 
byggnadsnämnden att till stadsfullmäktige avgiva förslag till dylikt yttrande. 
 
§ 120. 
Från svenska livräddningssällskapet förelåg skrivelse med begäran om föranstaltande av 
utredning rörande möjligheter, som förefinnas för anordnande av ändamålsenliga kommunala 
bad i anslutning till den förberedande simundervisningen i skolan, även som vidtagande av de 
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åtgärder i övrigt, som kunna befinnas erforderliga för simkunnighetens befrämjande bland 
stadens ungdom. 
 
Herr ordföranden framhöll, att, på grund av vad i saken redan inom folkskolestyrelsen 
åtgjorts, det icke för närvarande torde vara nödigt göra dylik utredning, varför ifrågavarande 
skrivelse icke nu skulle föranleda till någon åtgärd från stadsfullmäktiges sida, och att ärendet 
ju kunde återupptagas i samband med frågan om aktieteckning eller anslag för Lysekils Nya 
Badhus Aktiebolag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed, och skrivelsen lades till handlingarna.  
 
§ 121. 
Från herrar Sven Petersson Ekblad, Johan Westling, Gustaf Wallin m. fl. förelåg följande 
motion om anskaffandet av en stationär motorspruta å lämplig plats vid hamnen i gamla 
staden: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning av gamla stadens täta bebyggnad av trähus samt av lärdomarna från senast 
timade eldsolyckan torde nödvändigheten kräva mera effektiva åtgärder i 
eldsläckningshänseende för att kunna vara på den säkra sidan vid ett eventuellt eldsutbrott 
därstädes. 
 
Så böra ock åsyftade åtgärder vara berättigade för att om möjligt bringa ned de orimligt höga 
avgifterna för assurans inom nämnda stadsdel, vilket gör att många ej ha råd att hava sina 
tillhörigheter försäkrade till fullt värde och skulle därför vid en eldsolycka lida kännbara 
förluster. 
 
På grund härav föreslå undertecknade, att stadsfullmäktige må besluta om uppförande av en 
stationär motorspruta driven av elektricitet, fotogen eller bensin att uppföras å lämplig plats 
vid hamnen i gamla staden. 
 
S. P. EKBLAD.  JOHAN WESTLING. 
GUST. WALLIN.  HJ. LUNDIN. 
C. A. HOLMBERG.  FRITZ HÖRMAN. 
C. A. BACKMAN.  C. BRÄNNBERG. 
ROB. STRANDÉN.  C. J. LYCKE.” 
 
Sedan motionen lästs, föreslog herr ordföranden densammas remiss till brandstyrelsen, 
elektricitetsverkets styrelse och drätselkammaren, vilka myndigheter hava att i nu nämnd 
ordning avgiva yttranden över motionen. 
 
Herr Ekblad framhöll, att gamla staden är samhällets eldfarligaste del, och att brandpremierna 
där äro onormalt höga, varför det vore önskligt med skyndsam utredning i saken. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla remissyrkandet. 
 
[Anm Per Stenros: De som undertecknat denna väl tänkta och förutseende motion heter och bor på: 
C. A. BACKMAN Conrad Albin Backman Gamla Strandgatan 27 
C. BRÄNNBERG Carl Magnus Brännberg Korsgatan 9 (1926 Gamla Strandgatan 1) 
S. P. EKBLAD Sven Petersson Ekblad Bansviksgatan 12A 
C. A. HOLMBERG Carl Albert Holmberg Gamla Strandgatan 34 
FRITZ HÖRMAN Johan Fritz Hörman Gamla Strandgatan 44 
HJ. LUNDIN Hjalmar Alexius Lundin Gamla Strandgatan 37 
C. J. LYCKE Carl Johan Lycke Kungsgatan 41 
ROB. STRANDÉN Ernst Robert Strandén Kungsgatan 8 
GUST. WALLIN Gustaf Melius Wallin Gamla Strandgatan 48 
JOHAN WESTLING Johan Westling Kungsgatan 12A] 
 
 
§ 122. 
Från brandchefen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning av stadsfullmäktiges å sammanträde den 8 sistlidne februari enligt § 24 i 
protokollet fattade beslut i fråga om sättet för alarmering av stadens värnpliktiga brandkår har 
denna kår inkallats till övning genom lurning, anordnad i enlighet med alternativ I i 
brandstyrelsens tidigare avgivna förslag. 
 
Samtliga personer, med vilka jag samtalat om effektiviteten av denna sista lurning, hava 
förklarat sig anse sålunda utförd lurning medföra väsentligt kraftigare verkan än klämtning. 
 
För att åstadkomma klämtning nattetid, då rikstelefonen är stängd, måste brandchefen genom 
budskickning från eldstället till poliskontoret anmoda den vakthavande att genom 
brandtelefonen beordra klämtning, varefter kyrkovaktmästaren har att från sin bostad begiva 
sig till kyrktornet. 
 
Under bråkdelen av den tid denna procedur kräver, kan sagda bud genom lurning hinna 
kungöra eldsutbrottet för dess närmaste grannskap. 
 
Med stöd av det sålunda anförda får jag vördsamt hemställa, att Stadsfullmäktige måtte 
besluta att vid behov utbyta klämtning mot lurning utförd i enlighet med alternativ I, som av 
brandstyrelsen enhälligt förordats. 
 
Lysekil den 22 september 1923. 
 
   EMIL LÖFBERG. 
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Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen. 
 
Herr Ekblad fann, att den föreslagna ersättningen för denna lurning vore för hög och ansåg för 
övrigt att polismännen borde kunna utföra dylik lurning, då nattvakterna förr i tiden måst göra 
det. 
 
Herr Alexandersson vände sig mot herr Ekblads krav på polisen i detta fall och påpekade, att 
poliskonstaplarnas antal vore för ringa för att kunna utföra denna lurning, och dessutom 
behövdes polisen på brandplatsen för att där upprätthålla ordningen. Framhöll lämpligheten 
av att införa brandtelefoner till polismännens bostäder. 
 
Herr Ekblad protesterade mot detta förslag, som han ansåg innebära för stor begäran. 
 
Herr Ljungberg vitsordade nödvändigheten av polismännens närvaro på brandplatsen, då det 
numera ställdes stora krav på ordningens upprätthållande härvidlag samt yrkade bifall till 
brandchefens föreliggande framställning. 
 
Herr Otto Olsson instämde i herr Ljungbergs yttrande och yrkande. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg framhöll att polisen behövdes för vakttjänstgöring på 
brandplatsen samt ansåg, att det skulle vara nyttigt införa brandtelefoner till polismännens 
bostäder. 
 
Herr vice ordföranden ansåg det skäligt att bifalla brandchefens föreliggande begäran och 
understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att antaga det sålunda 
föreslagna nya systemet för brandalarm. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
C. G. TINGGREN. 
RICH. BJÖRSELL. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 15 oktober 1923 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITS LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
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1923 Lysekils N:r 8. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 8 november 1923. 
 
§ 123. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 124. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Ljungberg och Karlson. 
 
§ 125. 
Innan de å dagens föredragningslista upptagna ärendena behandlades, föreslog herr 
ordföranden att till Nationalmuseum göra ansökan om, att det därifrån i rådhussalen här måtte 
deponeras tvenne tavlor, vilket förslag stadsfullmäktige enhälligt biföllo, och beslöto 
stadsfullmäktige tillika, att staden ikläder sig kostnaderna för emballering, transport och 
försäkring av dessa tavlor. 
 
Vidare yttrade herr ordföranden, att det här under gångna tider levat män, som gjort 
betydande insatser för samhällets utveckling, och bland dessa böra främst ihågkommas 
konsuln John Gabriel Mollén och tullinspektören Gustaf Emil Bundsen. Den förres förtjänst 
är, att Lysekil fick köpingsrättigheter, och att den första folkskolan här kom till stånd, och vad 
den senare uträttat för samhället behöver ej sägas, då det är allom bekant. 
 
Som en gärd av aktning för dessa mäns minnen föreslog herr ordföranden att låta förstora, 
inrama och upphänga deras porträtt i denna sal, och beslöto stadsfullmäktige likaledes 
enhälligt, att bifalla detta förslag. 
 
§ 126. 
I enlighet med valkommitténs förslag valdes till ledamöter i budgetberedningen för 
granskning av magistratens utgifts- och inkomstförslag för staden för år 1924 herrar 
kontraktsprosten Fritz Lüsch, förvaltaren John Sterner, riksdagsmannen Axel Ljungberg, 
fabrikören Rich. Björsell och riksdagsmannen Carl Brännberg med herrar fabrikören Aug. 
Mattsson och handlanden E. W. Olsson såsom suppleanter. 
 
§ 127. 
Till kommunalombud vid årets mantalsskrivning valdes i enlighet med det från valkommittén 
föreliggande förslaget herrar hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, kyrkovaktmästaren 
B. C. A. Högberg och skatteexekutorn Rudolf Ljunggren samt till deras suppleant 
brandkorpralen herr A. J. Nordmark. 
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I arvode bestämdes 15 kronor till varje ombud. 
 
§ 128. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 27 sistlidne september under § 119 i 
protokollet uppdraga åt byggnadsnämnden att till stadsfullmäktige avgiva förslag till infordrat 
yttrande över fastigregisterkommissionens underdåniga skrivelse den 25 augusti 1923 till 
Kungl. Maj:t angående tillsynen å fastighetsregistreringen m. m.  
 
Dylikt förslag som nu inkommit, lästes och var av följande lydelse: 
 
”Såsom infordrat yttrande över fastighetsregisterkommissionens underdåniga skrivelse den 25 
augusti till Kungl. Maj:t angående tillsynen å fastighetsregistreringen m. m. få 
stadsfullmäktige efter byggnadsnämndens hörande härmed anföra följande. 
 
Som fastighetsregistreringsverket onekligen är av en synnerligen invecklad natur, synes det i 
och för förordnandet av detta krävas att fastighetsregisterkommissionen i en eller annan form 
bibehålles ännu någon tid. Detta kommer uppenbarligen att bliva av värde därigenom att 
kommissionen får tillfälle att följa registerföringen under den första tiden och på så sätt hittills 
skett meddela de råd och upplysningar, som helt visst komma att erfordras på många håll. Det 
kan också tänkas att härigenom skall vinnas en mångfald erfarenheter, som kunna bliva till 
nytta vid bedömande av frågan om ordnandet av den slutliga tillsynen. Det vill på grund härav 
synas som om med denna frågas avgörande kunna anstå ännu någon tid. Om emellertid detta 
icke skulle anses lämpligt, få stadsfullmäktige för sin del uttala sig för tillsynens förläggande 
till Kungl. Justitiedepartementet genom inrättande därstädes av en 
fastighetsregisteravdelning.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga detta förslag att såsom stadsfullmäktiges eget 
yttrande i ärendet angivas. 
 
§ 129. 
Drätselkammaren begärde genom nedanstående skrivelse bemyndigande att få till åkaren herr 
J. V. Johansson försälja tomten till huset n:o 5, Blekebacken. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 17 oktober 
1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren, Mattsson och Elmqvist 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet, undertecknad, sekreterare. 
 
§ 148. Genom föreliggande skrivelse anhöll åkaren herr J. V. Johansson att få köpa den av 
honom arrenderade tomten till huset n:o 5, Blekebacken, vilken tomt enligt ansökningen 
bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 390 kvadratmeter. 
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Byggnadsnämnden, dit herr ordföranden i drätselkammaren remitterat årendet, hade enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 15 dennes beslutit tillstyrka försäljning av denna 
tomt, men, för att å tomten bereda lämplig utfartsväg, hade nämnden gjort det uttalandet, att 
då fastställelse å tomtindelningen söktes, ett område skulle undantagas för dylik väg längs 
tomtens till huset n:o 7 vid Bansviksgatan östra gräns, och att så länge å det nu föreslagna 
vägområdet belägen byggnad kvarstår, skulle för tomten upplåtas hittills begagnad utfartsväg. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få till sökanden 
försälja ifrågavarande tomt för ett pris av tre (3) kronor per kvadratmeter och på av 
byggnadsnämnden föreslagna villkor. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Ekblad fann det av drätselkammaren föreslagna priset för högt och yrkade att detsamma 
måtte sättas till två (2) kronor och 75 öre per kvadratmeter. 
 
Detta förslag understöddes av herr ordföranden, då han ansåg, att genom för höga tomtpriser 
undandragas staden skatteobjekt. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att det av drätselkammaren, föreslagna priset bör anses lågt, 
men att kammaren intet hade att invända mot om detta av stadsfullmäktige bestämmes lägre. 
 
Då herr ordföranden efter framställd proposition på bifall till vartdera av de båda yrkandena 
förklarat drätselkammarens yrkande vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Herr ordföranden framställde nu proposition på bifall till att försäljning härvidlag skulle ske, 
vilket med enhälligt ja besvarades och med klubbslag befästes. 
 
Härefter framställde herr ordföranden följande voteringsproposition som godkändes: 
 
”Den, som vill, att denna försäljning sker till det av drätselkammaren föreslagna priset med 
kr. 3 per kvadratmeter, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit, att försäljningen i fråga sker till det av herr Ekblad 
föreslagna priset med kr. 2:75 per kvadratmeter.” 
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Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Luckey, 
Mattsson, Löfving, Ljungberg, Tinggren, Karlson, Ludvig Andersson, Wallin och Sandström 
samt fröken Wallentin ja, men herrar Brännberg, Björsell, Ekblad, Otto Olsson, Källén, 
Alexandersson, Elmberg, Pettersson, E. W. Olsson, Westling, Fritz Olsson, Evald I. 
Andersson och ordföranden nej. 
 
Med 13 nej, mot 11 ja-röster hade stadsfullmäktige således beslutit att denna försäljning skall 
ske till ett pris av kr. 2:75 per kvadratmeter. 
 
Dessutom beslöto stadsfullmäktige att denna försäljning skall ske på av byggnadsnämnden 
föreslagna villkor. 
 
§ 130. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren att för uttaxering under år 1924 
beviljas ett anslag å 1.200:- kronor för anskaffande av ny värmepanna och reparation av 
värmeledningen i polishuset. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att bevilja detta anslag. 
 
§ 131. 
Genom föreliggande skrivelse begärde folkskolestyrelsen medels beviljande för tillsättande av 
en ordinarie manlig lärarebefattning från och med den 1 januari 1924. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enhälligt 
beslutit tillstyrka denna begäran såtillvida, att ifrågavarande befattning tillsättes från och med 
den 1 juli 1924, och skulle kostnaden härför, kronor 401:-, upptagas i folkskolans utgifts- och 
inkomststat för uttaxering under nämnda år, och hade detta beslut fattats under förutsättning 
av, att folkskolestyrelsen ej har någon erinring att göra mot den sålunda föreslagna 
framflyttingen av tiden för denna tillsättning. 
 
Senare hade ock nämnda styrelse meddelat drätselkammaten att den icke hade någon erinring 
att göra i förevarande fall. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla framställningen i enlighet med drätselkammarens 
förslag. 
 
§ 132. 
Från härvarande folkskolestyrelse hade med anledning av Kungl. Skolöverstyrelsens skrivelse 
av den sistlidne september rörande villkoren för godkännande av reglering av en tjänst i 
hushållsgöromål vid härvarande folkskolor i och för befattningens förenande med pension 
utdrag av dess protokoll för den 4 sistlidne oktober över dess behandling av nämnda ärende 
inkommit till stadsfullmäktige. 
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Vid ärendets förberedande i drätselkammaren den 2 dennes hade dels på grund av ärendets 
principiella betydelse för alla de befattningar hos huvudmannen, som kunna med pensionsrätt 
förenas och lämpligen böra regleras, i detta fall en lärarebefattning i manlig släld, dels på 
grund av osäkra ekonomiska förhållanden och skolfrågans svävande läge kammaren ansett 
lämpligast att angiva regleringsbeslut må tills vidare anslå och pensionsfrågan för nämnda 
befattningshavare för närvarande förfalla, samt att uppflyttning till ordinarie tjänst av den 
nuvarande slöjdläraren bör anstå, tills stadsfullmäktige därom fatta beslut. 
 
Dock vore det drätselkammarens mening, att det av stadsfullmäktige den 14 december 1922 
fattade beslutet angående ett extra lönetillägg åt fröken Wallentin även med bifall till 
drätselkammarens nu intagna ståndpunkt i frågan fortfarande skulle äga bestånd. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr ordföranden redogjorde för behoet av slöjdlärare, och framgick av denna redogörelse 
följande: 
 
Att det i folkskolan här finnes 12 slöjdkurser med tillsammans 48 veckotimmar och av de fem 
manliga lärarna ha endast tre slöjd, vadan det således återstår 9 kurser med 4 veckotimmar 
vardera. 
 
Ansåg, att det skulle vara otacksamt från samhällets sida, om skolkökslärarinnan efter 12 års 
oförvitlig tjänstgöring skulle förvägras rätten att bliva delaktig av pension, trots hon själv 
skulle erlägga avgifterna för densamma. 
 
Yrkade därför, att man skulle skilja frågorna åt och begränsa ansökningarna till att gälla 
endast skolkökslärarinnan, och att den nuvarande slöjdlärarebefattningen endast vore att 
betrakta såsom tillfällig. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att frågan varit synnerligen omtvistad i drätselkammaren, och 
att kammaren, såsom i dess yttrande framhållits, beklagade, att den måst avstyrka hela saken, 
och berodde detta på att man där ansett slöjdlärarebefattningen såsom endast tillfällig. Skulle 
det däremot vara möjligt låta enbart skolkökslärarinnan komma i årnjutande av pension, så 
vore däremot intet att erinra. 
 
Herr Sandström yttrade, att han helst velat yrka bifall till folkskolestyrelsens föreliggande 
förslag oförändrat, men då för detta icke funnos någon utsikt att gå igenom, ville han förena 
sig med herr ordförandens yrkande. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att även om det gällde en mycket värderad lärarekraft, borde 
stadsfullmäktige ej anse sig tvungen att fatta ett beslut, som kunde medföra oberäkneliga 
konsekvenser, varför det varit lämpligast vänta med besluts fattande i saken, tills skolfrågan i 
hela dess vidd ordnats av Riksdagen, och det ekonomiska läget mera stadgat sig. Visserligen 
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kunde det sägas, att det ålåge vederbörande befattningshavare att själva erlägga 
pensionsavgifterna, men det måste dock bemärkas, att härvidlag ett formligt 
löneregleringsbeslut skulle ligga till grund även för slöjdläraren. 
 
Talaren framhöll ock, att drätselkammaren sökt göra sitt bästa i saken, härvid erinrande om 
det extra ålderstillägg åt fröken Vallentin, vilket stadsfullmäktige beslutit den 14 december 
1922 i enlighet med drätselkammarens förslag och vilket tillägg beviljats för att fröken 
Wallentin skulle få den lön som erfordrades för vinnande av inträde i Statens anstalt för 
pensionering av folkskollärare m. fl.  
 
Fröken Wallentin framhöll det som en stor orättvisa, om hon efter en lång tjänstetid skulle 
bliva utan möjlighet att erhålla pension. 
 
Att handlingarna om inträde i nämnda pensionsanstalt sänts till orätt instans berodde ju på ett 
rent misstag, som hon ej alls ville uttala klander mot. 
 
Kunde inträdet ej vinnas på de gamla grunderna med en engångskostnad av ungefär 
tredjedelen av den som bliver hädanefter, då den uppgår till ej mindre än 2.300:- kronor, så 
vore det ju otänkbart för henne att vinna dylikt inträde. 
 
Herr Westling, som ansåg frågan synnerligen invecklad föreslog dess bordläggning.  
 
Herr Ehnberg fann det hårt, om fröken Wallentin ej skulle kunna bliva i tillfälle att erhålla 
pension och understödde det av herr ordföranden framställd yrkandet. 
 
Herr Brännberg anslöt sig ock till herr ordförandens yrkande. 
 
Sedan herr Westling återtagit sitt bordläggningsförslag, och överläggningen förklarats 
avslutad, beslöto stadsfullmäktige att reglera lärarinnebefattningen i huslig ekonomi på sätt, 
som följer och av folkskolestyrelsen föreslagits; 
 
1. behörighetsvillkor: förutom vad som innehålles i § 18 mom. A) och b) folkskolestadgan, att 
hava avlagt vederbörlig examen vid någon av Kungl. Maj:t för ändamålet godkänd anstalt för 
utbildning av lärarinnor i huslig ekonomi och för fast anställning dessutom att hava uppnått 
21 års ålder. 
 
2. Tillsättning och entledigande; skolkökslärarinnan tillsättes av folkskolestyrelsen. Sökande 
till skolkökslärarinnetjänst bör under minst ett år hava tjänstgjort som e. o. vid Lysekils 
Folkskola, såvida icke på annat sätt förvärvade tjänstgöringsmeriter föranleda undantag. 
Tillsättning sker efter det tjänsten blivit genom annonsering ledigförklarad. E. o. tillsättes av 
folkskolestyrelsen för ett år i sänder. Före tillsättningen bör tjänsten kungöras ledig. 
Skolkökslärarinnan, som genom att av folkskolestyrelsen hava blivit antagen t. v. med 
ömsesidig 4 månaders uppsägning erhållit fast anställning och därefter tjänstgjort minst 3 år 
samt ej på grund av gällande bestämmelser i pensionsreglementet är skyldig att från tjänsten 



Kerstin Jungebro 1923 Lysekils stadsfullmäktige 
 

© Kerstin Jungebro Sida 100 
 

avgå må, såvida hon är ogift, av folkskolestyrelsen entledigas endast i den ordning och av 
sådana orsaker, som omförmäles i folkskolestadgans § 32. 
 
3. Tjänstgöringens art och omfattning: skolkökslärarinna är skyldig att under den årliga 
lästiden i Lysekils folkskolor undervisa högst 36 och minst 24 timmar i veckan. 
Tjänstgöringen avser folkskolans och folkskolans överbyggnader, till vilka räknas även Kom. 
Mellanskolan, som ock fristående kurser, som kunna av folkskolestyrelsen anordnas. 
 
4. minimiavlöningen: skolkökslärarinnans sammanlagda lön, inklusive kommunala 
ålderstillägg och arvidet från Kom. Mellanskolan, uppgår för lärarinna med fast anställning 
till ett minimibelopp av 2.500:- kronor i enlighet med stadsfullmäktiges beslut den 14 
december 1922, vartill kommer ersättning för bostad och bränsle med samma belopp, som 
utgår till ordinarie folkskollärarinna. 
 
Detta allt i förhoppning, att varje hinder från huvudmannens sida för nuvarande 
skolkökslärarinnas erhållande av pensionsrätt därmed skall vara avlägsnat. 
 
I fråga om lärarebefattningen i manlig slöjd hade visserligen en och samme slöjdlärare under 
tvenne på varandra följande läsår tjänstgjort härstädes och så vore ännu förhållandet, men så 
hade också tidigare varit förhållandet med annan slöjdlärare, som därefter nedlagt denna 
befattning, då folkskollärarna själva önskade återfå slöjden och därmed förenade biinkomster 
i likhet med sina kvinnliga kolleger. 
 
Då det icke är uteslutet, att samma förhållande ännu en gång kan inträffa, och större 
erfarenhet måste vinnas om det konstanta behovet av särskild anställd lärare i manlig slöjd för 
ett regleringsbesluts fattande i fråga om denna befattning, beslöto stadsfullmäktige, att denna 
befattning, som av folkskolestyrelsen aldrig kungjorts eller annonserats ledig för ansökan, t. v. 
skulle anses vara av tillfällig natur och alltså icke lämpligen böra regleras, förrän större och 
längre erfarenhet vunnits om befattningens fortsatta behövlighet. 
 
Dessutom beslöto stadsfullmäktige, oavsett huru det går med denna pensionsfråga, att vidhålla 
sitt den 14 december 1922 fattade beslut angående ett extra ålderstillägg till fröken Wallentin, 
så ock att uppflyttning till ordinarie tjänst av den nuvarande slöjdläraren bör anstå, tills 
stadsfullmäktige därom fatta beslut. 
 
§ 133. 
Från herr Emil Löfberg förelåg ansökan om höjt arvode från 1.000:- till 1.400:- kronor från 
och med den 1 nästkommande januari såsom ombudsman, redogörare och kassör hos 
fattigvårdsstyrelsen. 
 
Sökanden hade begärt nämnda styrelses yttrande över ansökningen, och hade denna styrelse 
enhälligt beslutit tillstyrka dylik höjning till 1.200:- kronor. 
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Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade på grund av 
den långa tid som förflutit sedan ifrågavarande arvode reglerades ej velat motsätta sig den 
mindre höjningen härvidlag, vilken av fattigvårdsstyrelsen tillstyrkts, dock hade 
drätselkammaren velat uttryckligen betona, att i detta arvode jämväl innefattas ersättning för 
hållande av expeditionslokal för fattigvården och för lokalens uppvärmning och belysning. 
 
Herr Ehnberg yrkade bifall till fattigvårdsstyrelsen och drätselkammarens yttranden i ärendet, 
vilket yrkande stadsfullmäktige enhälligt biföllo. 
 
På förslag av herr vice ordföranden beslöto stadsfullmäktige ock framhålla, att denna 
ersättning till herr Löfberg icke är lön i vanlig mening utan arvode, och att i detsamma även 
inbegripes den av drätselkammaren nämnda ersättningen för lokal m. m.  
 
§ 134. 
Förslag till nytt reglemente för Styrelsen över Lysekils stads elektricitetsverk förelåg, och 
beslöto stadsfullmäktige, på förslag av herr vice ordföranden, att remittera förslaget till 
drätselkammaren för dess yttrande. 
 
§ 135. 
Från elektricitetsverkets styrelse förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Styrelsen för Lysekils stads elektricitetsverk beslöt vid sitt sammanträde den 26 oktober 1923 
att till stadsfullmäktige anmäla följande under innevarande år utförda arbeten, och anhålla om 
deras godkännande. 
 
Tryckpunkterna n:ris III, IV och V hava helt ombyggts med nya stolpar av järnkonstruktion 
med inbyggda instrumenttavlor, varigenom de hittills erforderliga reparationskostnaderna 
komma att väsentligt nedbringas; 
 
trästolpen vid Midgård har av samma anledning utbytts mot en av järnkonstruktion; 
 
en järn- och blyarmerad jordkabel, 2 x 95 kvadratmeter, har nedlagts under järnvägsspåren där 
dessa korsa den s. k. Svensk-Tyska vägen, detta för att undvika kostnaderna för särskilt 
skyddsnät för de förut befintliga luftledningarna; 
 
i samband med Landsvägsgatans omläggning och stensättning har stolplinjen Hamngatan – 
Tryckpunkt V, som förut varit placerad närmast järnvägsstationen, flyttats till andra sidan 
gatan, så ock själva tryckpunktsstolpen, detta icke så mycket av för tillfället tvingande 
nödvändighet som dess mer för utseendets skull, att den breda avenyen ej måtte förlora i 
skönhetsvärde av lutande stolpar med löst hängande ledningar; 
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en nödvändig reglering av ledningsnätet har vidtagits i gamla staden, Skottegränd och å 
Slätten (den s. k. Bergmansliden). 
 
Då belastningen å utgående fördelningsleden till Rinkenäs genom nyanslutning av ett flertal 
motorer väsentligt ökats, har styrelsen fattat beslut om uppläggning av en särskild 
motorledning med en area av 25 kvadratmeter, vilken redan innevarande år kommer att 
anslutas. 
 
Då arbetena å ledningsnätet ännu ej helt avslutats, kan någon bestämd summa för kostnaderna 
ej angivas, dock torde dessa uppgå till högst 20.000:- kronor. 
 
Transformatorstationen har, trots sin korta tillvaro, under sommaren måst undergå en 
genomgripande reparation, enär annars byggnadens bestånd riskerades. Arbetet, som utlystes 
på entreprenad, har utförts av byggmästaren Rob. G. Christensson med stadsingenjören Sven 
H. Lundgren som kontrollant. Entreprenadsumman uppgår till kronor 4.950:- 
 
Trots de stora utläggen för nämnda arbeten, som i allo kunnat bestridas med tillgängliga 
medel utan något slags upplåning, anser sig styrelsen hava grundad förhoppning om en god 
behållning av innevarande års drift, och att det skall lyckas styrelsen i dess oavlåtliga 
bemödanden att icke blott förbättra och utöka verket och därmed också belysningen och 
krafteffekten, utan också göra det till den inkomstkälla för staden, som avsågs, då detsamma 
av stadsfullmäktige inköptes. 
 
På samma gång styrelsen skall låta sig angeläget vara att, så snart sig göra låter, framlägga 
förslag till sänkta taxor, måste den dock, om denna sänkning skall bliva bestående och ej 
tillfällig som en gång förut, dels på grund av de uppdrivna värdena å verkets fasta och lösa 
egendom, vilka genom vinstens avskrivning ännu minst två år i rad behöva nedbringas, dels 
på grund av den skörhet, som med fortgående uppfinningar vidlåder alla dylika verks livstid, 
anbefalla försiktighet. 
 
Såsom framgår av förslaget till de omarbetade reglementet, som styrelsen nu framlagt, skall 
den under varje år, innan ett större reparationsarbete eller utbyggnad av nätet föreligger, 
inkomma med förslag därom till stadsfullmäktige. 
 
Att så icke skett denna gång, utan anmälan kommer efteråt, har sin grund i tydningen av 
ordalydelsen i nuvarande § 17 och i gammal kutym, och anhåller styrelsen, som i sina 
åtgöranden haft allena verkets bästa för ögonen, att denna omständighet ej måtte för denna 
gång utgöra hinder för stadsfullmäktiges godkännande. 
 
Lysekil i oktober 1923. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Styrelsens ordförande. 
  /Ivar Hyllengren.” 
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Skrivelsen lades med godkännande av de sålunda utförda arbetena till handlingarna. 
 
§ 136. 
Styrelsen för elektricitetsverket hade till stadsfullmäktige överlämnat skrivelse, av vilken 
framgick följande: 
 
Att styrelsen beslutit att till kamrerare vid elektricitetsverket antaga tillförordnade kamreraren 
herr Ivar Hyllengren, vilken i nämnda egenskap tjänstgjort till styrelsens fulla belåtenhet 
alltsedan kamreraren Gustaf Bundsens avgång från sysslan vid början av år 1921, och skulle 
denna ordinarie anställning räknas från den 1 nästkommande januari. 
 
Vidare hade styrelsen beslutit föreslå hans årliga lön, till det belopp varmed den alltsedan 1 
januari 1922 på grund av styrelsens beslut utgått eller till kronor 3.600:-, och att därå 
tillerkänna honom tre ålderstillägg å vartdera 300:- kronor eller respektive 3, 6 och 9 års 
tjänstgöring räknat från samma datum. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren för dess 
yttrande, vilket enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 2 dennes beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka ifrågavarande grundlöns sättande till 3.000:- kronor med tre sådana 
åldertillägg, som ovan nämnts, vadan slutlönen skulle uppgå till 3.000 kronor. 
 
Mot detta beslut hade herrar drätselkammarens vice ordförande och Mattsson reserverat sig, 
då de yrkat, att kammaren måtte tillstyrka bifall till bemälda styrelses förslag i ärendet. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att det borde vara tydligt, varför drätselkammaren ej lämnat 
någon motivering för sitt beslut i saken. Herr Hyllengren anställdes nämligen år 1921 som 
tillförordnad kamrer med en lön av 2.400:- kronor, vartill kom dyrtidstillägg med 1.200:- Då 
stadsfullmäktige beslöto indraga dyrtidstilläggen för samtliga övriga stadens 
befattningshavare, hade elektricitetsverkets styrelse höjt hans lön med 1.200:- kronor. nämnda 
styrelse hade nog fog att härvidlag företaga någon höjning, men kammaren hade dock funnit 
att höjningen var väl kraftig, ty vederbörande tjänsteman är ung och stadens ekonomi dålig 
och även elektricitetsverket behöver spara. Kammaren hade av sparsamhetsskäl föreslagit 
lägre lön. Talaren framhöll att elektricitetsverkets ekonomi synes att med tiden bliva god och 
att det nu är en bra styrelse mot vad den föregående var, och att om nämnda befattningshavare 
sköter sin syssla väl även i framtiden, finnes det ju utsikter för homon att få förbättrade 
löneförmåner. 
 
Herr ordföranden påpekade, att då herr Hyllengren år 1921 tillförordnades, var 
elektricitetsverkets ekonomi efter 1920 års rörelse i ett dåligt skick och ställningen mycket 
bekymmersam. 
 
Talaren hade mot sin vilja invalts i styrelsen och sedan till styrelsens ordförande. inom verket 
hopade sig svårigheterna, icke blott i ekonomiskt avseende, utan exempelvis med hänsyn till 
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personalfrågan. Efter kamrer Bundsens frivilliga avgång år 1921, vilken inklusive 
dyrtidstillägg hade en årlig lön å 7.000:- kronor, tillsattes herr Hyllengren som tillförordnad 
kamrer. Han hade varit i verkets tjänst anställd sedan år 1916, och styrelsen ansåg honom väl 
förfaren i de förekommande göromålen, varför härvidlag detta förordnande på försök gjordes, 
och det lyckades ock väl. Därför hade ock styrelsen funnit det rätt uppmuntra honom medelst 
bättre lönevillkor, och när han nu antagits fast, vore det ytterst egendomligt att reglera hans 
lön nedåt. Det hade varit önskligt om drätselkammaren kommit med någon motivering i 
saken. Herr vice ordföranden anför visserligen sparsamhetsskäl, och sådan äro ju ofta tungt 
vägande, men det kan väl ej anses rättvist, att kamreraren börjar med en lön, som är lägre än 
verkmästarens och betydligt lägre än den föregående kamrerarens, och dock har arbetet och 
boksluten bättre skötts än förr, och dessutom har ifrågavarande befattningshavare på 
styrelsens order gått omkring och upptäckt missförhållanden, bestående även däri, att verket 
utan ersättning fått tillsläppa ström såväl för belysning som kokning och strykning. 
 
Yrkade med hänvisning till sitt förestående yttrande bifall till bemälda styrelses förslag 
oförändrat. 
 
Herr Tinggren framhöll, att det varit bättre, om frågan kommit till drätselkammarens och 
stadsfullmäktige i augusti 1022, så att man nu sluppit stå inför ett fullbordat faktum. Ville 
visserligen ej missunna ifrågavarande befattningshavare den av elektricitetsverkets styrelse 
föreslagna lönen, men ansåg dock höjningen något för stor på en gång. Drätselkammaren 
hyste dock ej det minsta misstroende mot bemälda styrelse och dess åtgärder. 
 
Herr ordförande hänvisade till § 25 i det för vederbörande styrelse gällande reglementet, 
enligt vilken styrelsen hade rätt anställa kamrerare samt uttalade sin förvåning över att herr 
Wallén, som i styrelsen varit med om att bestämma kamrerarens lön, nu företrädde en annan 
uppfattning i drätselkammaren, då ärendet där behandlades. 
 
Her ’Luckey framhöll, att elektricitetsverkets styrelse har lättast att bedöma herr Hyllengrens 
duglighet, och att det är ett omfattande arbete, som uträttats för att få berörda verks affärer 
ordnade. Drätselkammaren vore ju i sin fulla rätt, då det gällde att spara, men frågan härvidlag 
vore, om man ej kunde förlora mera än 600:- kronor årligen genom att följa 
kammarmajoritetens förslag. 
 
Yrkade bifall till bemälda styrelses förslag. 
 
Herr ordföranden yttrade, att han lade denna sak allvarligt vid sig och icke ville kvarstå vare 
sig i elektricitetsverkets styrelse eller stadsfullmäktige, om styrelsens förslag ej vunne bifall, 
ty det finnes ingen utomstående, som kan bedöma det arbete styrelsen nedlagt för verket, och 
om det i detta fall ginge emot, så skulle styrelsens prestige försvagas, och gällde detta i 
synnerhet gentemot verkets personal. Talaren ansåg sig icke kunna kvarstå i en representation, 
som berövar en person den del av lönen, vilken redan till denne undgått, och gällde det 
härvidlag ej vem personen vore, utan huru han skötte sin plats. Om man diskuterat frågan om 
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ålderstilläggens storlek eller antal, så hade därom intet vara att säga, men att vilja nedsätta den 
grundlön, som tillerkänts en befattningshavare vore däremot obilligt. 
 
Herr Tinggren beklagade på det livligaste, att frågan tagit en så oanad vändning, och att detta 
vore en sak, som man ej i drätselkammaren kunnat beräkna, att drätselkammaren hade visat 
elektricitetsverkets styrelse och dess ordförande all möjlig respekt, och framhöll, att om 
drätselkammaren ej vinner bifall för sina förslag, så får den taga detta med jämmod. 
 
Herr Löfving: att man mycket väl förstode drätselkammarens sparsamhetsskäl i detta fäll, men 
att man med hänsyn till elektricitetsverkets goda skötsel dock borde gå med på styrelsens 
föreliggande förslag och understödde herr ordförandens yrkande. 
 
Herr vice ordförande framhöll, att han i saken bestämd ståndpunkt, vilken han ämnade 
fortfarande vidhålla, men för att det icke skulle bliva orsak till misstydning, och för att icke 
herr ordföranden skulle avgå, vilket skulle vara att på det allvarligaste beklaga, då denne 
uträttat så mycket i stadens kommunala liv, så ville han meddela, att han icke, huru än denna 
fråga utfölle, ville sitta kvar vare sig i stadsfullmäktige eller drätselkammaren. 
 
Herr Björsell yrkade ärendets remiss till drätselkammaren, för det skulle kunna yppa sig 
någon möjlighet till att på ett tillfredsställande sätt ordna frågan. 
 
Herr Brännberg ansåg, att om man vid verket måste ha en kamrer, så kan man ej anse den av 
verkets styrelse föreslagna lönen särdeles hög. Frågann borde dock tidigare hava varit föremål 
för stadsfullmäktiges behandling. Uttalade att för principens skull alla lönefrågor i respektive 
borde underställas stadsfullmäktiges prövning. Beklagade, att denna fråga så tillspetsat sig, att 
man riskerade förlora ordförandena såväl i stadsfullmäktige som drätselkammaren. Ansåg att 
stadsfullmäktige kunnat gå en medelväg genom att antaga drätselkammarens förslag med den 
ändringen att första ålderstillägget utginge till herr Hyllengren redan från och med 1924 års 
början. 
 
Herr Ekblad fann även att man genom tillmötesgående från ömse håll kunnat ordna denna 
fråga, men nu hade svårigheter härvidlag tillkommit genom de under debatten framkomna 
motsättningarna. 
 
Herr Ljungberg: Att man i detta ärende bort hålla sig mera till själva saken än som genom 
diskussionens gång skett, och att det vore tråkigt att frågan fått den vändning, den nu tagit, att 
ärendet genom det i elektricitetsverkets styrelse fattade lönebeslutet den 14 augusti 1922 
kommit i ett visst tvångsläge, som delvis förtager stadsfullmäktige deras obunda 
handlingsfrihet vid besluts fattande, och detta förhållande hade kunnat undvikas, om ärendet 
redan år 1922 förelegat för stadsfullmäktiges behandling. Talaren vitsordade, att herr 
Hyllengren skött sina åligganden väl och påpekade, att arbetet å verkets kontor ökats 
beroende på att antalet abonnenter vuxit under årens lopp. Påvisade, att stora besparingar 
gjorts genom personalindragningar vid verket och gjorde jämförelse mellan kamrer Bundsens 
och Hyllengrens löner. Understödde herr ordförandens yrkande. 



Kerstin Jungebro 1923 Lysekils stadsfullmäktige 
 

© Kerstin Jungebro Sida 106 
 

 
Herr Mattsson uttryckte sin förvåning över att denna enkla fråga kunnat åstadkomma en sådan 
opinionsstorm och att det förefölle, som om huvudargumentet för den lägre lönen vore 
vederbörande befattningshavares ungdom. 
 
Herr Ehnberg: Att han som tjänsteman ju gärna bort önska den högre lönen beviljas, ty då 
kunde ju de övriga befattningshavarna i staden hava utsikter att också bliva skäligen 
tillgodosedda i lönehänseende, men ansåg dock det av drätselkammaren nu föreslagna 
lönebeloppet alldeles tillräckligt. Vidare ansåg han att det huvudsakligen vore styrelsens för 
verket, synnerligen dess ordförandes, förtjänst, och mindre herr Hyllengrens, att verket gått så 
bra. Ansåg att frågan kunde lösas på det sätt, att man bifölle drätselkammarens förslag och 
läte herr Hyllengren tillgodoräkna sig ett ålderstillägg redan från nästa års början, men om 
detta förslag ej hade utsikt att gå igenom, vore det bäst att återremittera ärendet till 
drätselkammaren. 
 
Herr ordföranden tackade den föregående talaren för det erkännande han uttalat till 
elektricitetsverkets styrelse. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att bifalla yrkandet om 
återremiss. 
 
§ 137. 
Från elektricitetsverkets styrelse hade inkommit en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils stads 
elektricitetsverk den 25 sept. 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Löfgren, Johansson och Mattsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 51. Bordlagda ärendet drätselkammarens hemställan om sänkning av taxan för energi till 
gatubelysningen upptogs ånyo till behandling. Med den anslutning som f. n. finnes, förbrukar 
gatubelysningen 22.342 kwh årligen och betalar staden härför kronor 5.557:-, motsvarande ett 
pris av 25 öre per kwh. Efter beslutad utökning kommer förbrukningen att uppgå till 24.146 
kwh, vilket efter 25 öre per kwh gör en summa av kronor 6.036:50. Då kammaren gjort 
hemställan om en sänkning av taxan, beslöt styrelsen enhälligt föreslå stadsfullmäktige att 
priset per kwh sänkas från nuvarande 25 öre till 20 öre. Stadens kostnad för gatubelysningen 
skulle alltså uppgå till kronor 4.829:20 per år. taxeförändringen bör träda i kraft 1 januari 
1924. 
 
Som ovan 
IVAR HYLLENGREN. 
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Rätt utdraget betygar: 
 IVAR HYLLENGREN.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att tacksamt godkänna detta förslag till taxesänkning. 
 
§ 138. 
Lysekils föreläsningsförening hade hos stadsfullmäktige ansökt om anslag för år 1924 med 
500:- kronor till föreläsningsverksamheten och 600:- kronor till folkbiblioteksverksamheten. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av 500:- kronor till 
folkbiblioteksverksamheten. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige att det sammanlagda beloppet, 
kronor 1.000:- för dessa anslag upptages i 1924 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att befalla drätselkammaren förslag i ärendet, och att medel 
för dessa anslag skola utgå enligt drätselkammarens anvisning. 
 
§ 139. 
Lysekils Hantverks- och Industriförenings tekniska aftonskola begärde genom föreliggande 
skrivelse ett anslag å 400:- kronor för år 1924. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljande av detta anslag och föreslagit, att 
beloppet för ändamålet upptages i 1924 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökningen, och att medel för ändamålet skola 
utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 
 
§ 140. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Lysekils Skyttegille om beviljande av ett anslag å 250:- 
kronor för år 1924, vilket belopp skulle utgå av hundskattemedel. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen. 
 
Herr Brännberg yrkade avslag å ansökningen, men vice ordföranden, understödd av herrar 
Löfving och Luckey, däremot bifall till densamma, vilket sistnämna yrkande av 
stadsfullmäktige bifölls utan votering. 
 
§ 141. 
Till behandling förelåg utgifts- och inkomstförslag för folkskolan och barnavårdsnämnden 
under år 1924. 
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Enligt förslaget slutade utgifterna för folkskolan på ett belopp av kronor 107.581:-, varav på 
bevillning skulle uttaxeras kronor 54.000:-. 
 
Barnavårdsnämndens utgifter utvisade ett belopp av kronor 480:-, och krävdes härför ingen 
uttaxering på bevillning. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat båda ovannämnda förslag till 
drätselkammaren, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 2 dennes enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av de båda ifrågavarande förslagen med 
iakttagande av följande ändringar i förslaget för folkskolan: 
 
Att bostadsersättningen till lärarekåren nedsättes från nuvarande 300:- kronor per rum och 
150:- för kök till 250:- kronor per rum med bibehållande av 150:- kronor för kök, vadan 
posten lärarelöner m. m. skulle sänkas med kronor 1.675:- till kronor 70.521:36. 
 
Att för vinnande av jämt uttaxeringsbelopp minska posten för oförutsedda utgifter med kronor 
325:- till kronor 806:82. 
 
Att bland inkomsterna posten ”Betalning av tillfälligt lån etc” minskas med kronor 2.000:- till 
kronor 2.000:-. 
 
Med dessa ändringar skulle utgifter och inkomster balansera med ett belopp av kronor 
105.581:09, och den föreslagna uttaxeringen bibehållas med kronor 54.000:-.  
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige, att vedersättningen till 
lärarekåren måtte bestämmas att utgå efter de vedpriser, som gälla den 1 januari och 1 juli 
1924. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr Sandström: Att han icke för sin del kunde finna sakskäl för den av drätselkammaren 
föreslagna av bostadsersättningen, då det ej vore möjligt att här i staden skaffa sig lägenhet, 
som motsvarar de gällande bestämmelserna för lärarebostads beskaffenhet, till lägre pris än 
300:- kronor per rum och 150:- kronor för kök. 
 
Yrkade bifall till den av folkskolestyrelsen föreslagna bostadsersättningen. 
 
Herr Ekblad fann den av drätselkammaren föreslagna ersättningen tillräcklig. 
 
Herr vice ordföranden uttalade det ändamålet, för man måtte bliva i tillfälle bygga 
lärarebostäder i enlighet med gällande föreskrifter för dylika, så att man sluppe från tvisterna i 
detta fall. Framhöll, att kommunala mellanskolans styrelse fattat beslut om minskad 
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bostadsersättning, påpekade i samband med denna fråga det orimliga i, att man och hustru, 
vilka båda äro lärare, uppbära var för sig bostads- och bränsleersättning.  
 
Herr Ljungberg framhöll, att drätselkammaren beträffande denna ersättningsfråga tagit nödig 
hänsyn till lärarekåren, och att en trerumslägenhet i Lysekil för närvarande i regel ej betingar 
högre hyra än 900:- kronor. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens ifrågavarande förslag. 
 
Herr Otto Olsson påpekade de konsekvenser det kan medföra för ett samhälle, att man och 
hustru båda äro anställda vid kommunens skolor, och framhöll, att man borde i framtiden 
undvika dylika förhållanden här. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning utan votering att antaga de föreliggande 
förslagen med iakttagande av de av drätselkammaren föreslagna ändringarna i folkskolans 
utgifts- och inkomstförslag, och att vedersättningen skall utgå såsom drätselkammaren 
föreslagit. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna innefattas i denna --- 
Bilaga N:o 9, 1923. 
 
§ 142. 
Till behandling förelåg förslag till utgifts- och inkomststat för kommunala mellanskolan under 
år 1924, och utvisade detta förslag i utgifter kronor 41.966:67, varav för uttaxering på 
bevillning kronor 17.600:-. 
 
I detta förslag hade skolans styrelse beräknat bostadsersättningen till 250:- kronor per rum och 
150:- kronor för kök. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 2 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av ifrågavarande förslag, samt att vedersättningen till 
skolans lärarekår skall utgå efter de vedpriser, som gälla den 1 januari och 1 juli 1924.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga det föreliggande förslaget med det av 
drätselkammaren förordade tillägget, och föreligger den sålunda antagna utgifts- och 
inkomststaten enligt denna --- Bilaga N:o 10, 1923. 
 
§ 143. 
Fattigvårdsstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för fattigvården under år 1924 
förelåg till behandling, och utvisade detta förslag i utgifter kronor 30.200:-, varav skulle på 
bevillning uttaxeras kronor 21.750:-. 
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Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat förslaget till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 2 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka förslagets antagande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget. 
 
§ 144. 
Till stadsfullmäktiges kännedom meddelades följande skrivelse:  
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Göteborgs och Bohus läns 
upptagningsanstalt för sjuka i Lysekil den 25 oktober 1923. 
 
Närvarande: herrar Sundberg, ordförande, Brännberg, vice ordförande och kassaförvaltare, 
Åhlund, Marcusson och Ehnberg. 
 
§ 1. Ordföranden meddelade, att Landstinget, i anledning av väckt motion, beslutat att, under 
förutsättning att Lysekils stad erlägger halva hyran, för anstaltens drift under år 1924 beviljat 
ett förslagsanslag å kronor 8.058:99, samt till ledamöter i styrelsen för anstalten utsett herrar 
Edv. Åhlund, J. Marcusson och C. Brännberg. 
 
Som anstaltens uppehållande alltså är beroende på att till hyran för sjukhuslokalerna 
tillskjutes hälften eller ett belopp av 800:- kronor av Lysekils stad samt staden förklarar sig ej 
vidare vilja bestrida nämnda utgift, beslöt styrelsen, att genom förfrågningar hos de 
kommuner, som under den tid, anstalten varit i drift, måst använt sig av densamma, efterhöra 
huruvida något bidrag för nästa år kunde vara att förvänta till yrans bestridande, och föredrog 
ordföranden en statistisk redogörelse, varav framgick att följande kommuner borde, ifråga om 
sådant bidrag tillskrivas. 
 
(Under 6-årsperioden 1917-1922 ha dessa kommuner belagt sjukhuset med nedanstående 
antal patienter och sjukvårdsdagar.) 
 
Lysekils stad  171 – 2.724 
Lyse kommun 197 – 4.617 
Brastads kommun 64 – 1.280 
Bro kommun  48 – 1.297 
Askums kommun 61 – 1.598 
Malmöns kommun 71 – 1.266 
 
Fördelningen borde kunna verkställas på följande sätt: 
 
Lysekils stad  Kr.  300:- 
Lyse kommun ” 300:- 
Brastads kommun ” 50:- 
Bro kommun  ” 50:- 
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Askums kommun ” 50:- 
Malmöns kommun ” 50:- 
  Kr. 800:- 
 
Åt ordföranden uppdrogs att expediera skrivelserna till ifrågavarande kommuner. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Sedan skrivelsen lästs, beslöto stadsfullmäktige lägga densamma till handlingarna.  
 
§ 145. 
Centralförbundet för nykterhetsundervisning begärde genom föreliggande skrivelse ett anslag 
å 200:- kronor till under år 1924 planerad nykterhetskurs i Strömstad. 
 
Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ansökningen, hade 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till densamma, vilket ock, på 
yrkande av herr Brännberg, blev stadsfullmäktiges enhälliga beslut, och skulle beloppet för 
ändamålet upptagas i 1924 års utgifts- och inkomststat för uttaxering enligt vad 
drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 146. 
Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten begärt 
stadsfullmäktiges yttrande över fröken Rika Rundbergs ansökan att få utskänka pilsnerdricka i 
huset n:o 7 Kungsgatan i stället för i huset n:o 24 vid samma gata. 
 
Herr ordföranden meddelade, att det gjorts anmärkningar mot beskaffenheten av sökandens 
nuvarande utskänkningslokal. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att tillstyrka bifall till ifrågavarande ansökan. 
 
§ 147. 
Genom magistraten hade Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över förslag till lag om enskilda vägar. 
 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige remittera ärendet till drätselkammaren 
för upprättande av förslag till dylikt yttrande. 
 
§ 148. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat uppgift, huruvida 
stadsfullmäktige äro villiga lämna bidrag för bekämpande av olovlig införsel av rusdrycker 
och annan olaglig rusdryckshandtering. 
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Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige avstyrla dylikt beviljande.  
 
Stadsfullmäktige beslöto, på yrkande av herr Mattsson, att förklara sig icke vilja lämna något 
bidrag för ifrågavarande ändamål. 
 
§ 149. 
Från stadsfullmäktiges ordförande, herr kontraktsprosten Frits Lüsch förelåg följande motion: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Den 19 februari 1920 beslöto stadsfullmäktige efter förslag av drätselkammaren att till 
Länsstyrelsen ingå med hemställan om breddning av vägen Lysekil – Allmänna landsvägen 
till 6 meter. 
 
Ehuru visserligen denna bredd icke uppnåtts, måste det dock tacksamt och villigt erkännas, att 
vägen Lysekil – Ferlef försatts i ett förträffligt skick. Den återstående vägsträckan däremot 
har förblivit som förutsåväl i anseende till bredd som beskaffenhet, och att denna bredd är 
sådan, att den icke utan fara och alltid med allra största försigtighet tillåter tvenne bilars möte, 
torde envar, som färdats denna väg, utan vidare medgiva. 
 
Då Ferlefs bro i och för sig icke är någon slutpunkt för vägfarande i allmänhet, om den också 
är det för ett väghållningsdistrikt och tillsvidare blivit det för Södra Sveriges Statsarbetares 
verksamhet, hemställer jag till stadsfullmäktige att ånyo ingå till länsstyrelsen med anhållan 
om den återstående vägsträckans, ungefär 2 km., försättande i samma goda skick som vägen 
Lysekil – Ferlef, så att en god utfartsväg i hela dess längd till landsvägen Strömstad – 
Uddevalla måtte vinnas, och detta så mycket mer, som automobiltrafiken befinner sig i stadig 
tillväxt och automobilskattens medel ju skola användas till vägars förbättring. 
 
Det torde härvid vara skäl att ånyo åberopa 1 kap. 1 § a i lagen av den 23 oktober 1891 om 
väghållningsbesvärets utgörande på landet och därjämte påpeka, att Lysekils stad gjort vad på 
dem ankommer, då den med dryga kostnader försett stadens långa utfartsgatan i denna 
riktning med tuktad stenläggning. 
 
Lysekil Gustaf-Adolfsdagen 1923. 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Sedan skrivelsen lästs, uttalade herrar Brännberg och vice ordföranden önskemålet av att 
motionen måtte leda till resultat, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på yrkande av den 
sistnämnde talaren, att bifalla motionen. 
 
§ 150. 
Genom föreliggande skrivelse ansökte idrottsföreningen Kamraterna om ett anslag å 350:- 
kronor för år 1924. 
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På förslag av herr ordföranden remitterades ansökningen till drätselkammaren. 
 
§ 151. 
Herr ordföranden avsade sig fr. o. m. detta års utgång enligt föreliggande skrivelse 
ledamotskaet i styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar, fattigvårdsstyrelsen och 
kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén samt avsade sig muntligen ledamotskapet i 
styrelsen för stiftelsen ”Maria Murrays minne.” 
 
På hemställan av herr vice ordföranden återtogs den sistnämnda avsägelsen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto godkänna de övriga avsägelserna och att överlämna till 
valkommittén att upprätta förslag å besättande av den sålunda ledigblivande ledamotsplatsen i 
styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar. 
 
I fattigvårdsstyrelsen behövde ingen ny ledamot väljas, då denna styrelse kan anses fulltalig 
med sju ledamöter, och arbetslöshets- och hjälpkommitténs verksamhet torde snart upphöra, 
varför det ej heller vore nödigt välja ny ledamot där. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
AXEL LJUNGBERG. 
G. KARLSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 10 december 1923 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1923 Lysekils N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 22 november 1923. 
 
§ 152. 
Upprop förrättades, varvid herr Björsell var frånvarande med anmält förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
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Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 153. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 154. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågs herrar Luckey och Mattsson. 
 
§ 155. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 16 i stadsfullmäktiges protokoll för den 12 
januari 1922 bordlagda ärendet rörande Lantmännens mejeriförening, Slätten, ansökan om 
leverans av vatten och om nedsättning i priset för till mejeriet levererat vatten. 
 
Från Vattenstyrelsen förelåg i ärendet en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet den 12 november 1923 med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Ekblad och Malmrot samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 50. Under § 16 i protokollet för den 12 januari 1922 beslöto stadsfullmäktige att bordlägga 
ärendet rörande Lantmännens mejeriförening, Slätten, ansökan om leverans av vatten.  
 
Ärendet hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till vattenstyrelsen, som enligt 
sitt protokoll av den 7 januari nämnda år beslutit att ick avgiva något yttrande över 
ansökningen, innan de inkomna besvären, mot stadsfullmäktiges beslut av den 24 november 
1921 angående leverans av vatten till nämnda mejeri och det för detta vatten åsatta priset 
avgjorts. 
 
Dessa besvär hade emellertid enligt vad som framgår av stadsfullmäktiges protokoll för den 6 
april 1922, § 53, ogillats, varför vattenstyrelsen nu upptagit frågan till förnyad behandling, 
och beslöt styrelsen enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att det medgives 
ifrågavarande mejeri att tills vidare och till stadsfullmäktige därom annorlunda besluta få från 
stadens vattenledning använda vatten, doch att mejeriet skall vara underkastad de åtgärder 
styrelsen kan finna för gott för gott vidtaga med avseende på inskränkning eller total 
avstängning beträffande denna vattenleverans, och skall mejeriet i övrigt härvidlag ställa sig 
till noggrann efterrättelse alla de varande eller blivande föreskrifterna i reglementet för 
stadens vatten- och kloakledningar. 
 
Priset för sålunda levererat vatten beslöt styrelsen föreslå till 50 öre per kbm. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.”  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt dels att befalla vattenstyrelsens förslag i ärendet, dels att 
vidhålla sitt förut fattade beslut angående priset å det till bemälda mejeri redan levererade 
vattnet. 
 
§ 156. 
Under § 136 i protokollet för den 8 dennes beslöto stadsfullmäktige att till drätselkammaren 
för dess förnyade yttrande återremittera frågan rörande lön och ålderstillägg för 
elektricitetsverkets kamrerare. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 12 dennes hade drätselkammaren beslutit 
att till stadsfullmäktige återlämna ärendet med vidhållande av sitt föregående beslut av den 2 
dennes i saken. 
 
Det hade till drätselkammarens protokoll antecknats, att herrar vice ordföranden och 
Mattsson, som vid ärendets behandling i drätselkammaren tänkt sig möjligheten av att i 
kammaren framkomma med ett medlingsförslag, icke velat i sakens dåvarande läge göra 
något uttalande i ärendet. 
 
Herr Ljungberg anförde följande i ärendet: 
 
Att det ej vore riktigt, såsom det uppgivits från åtskilliga håll, att man, när dyrtidstilläggen 
den 1 juli i år upphörde, beslutit öka herr Hyllengrens grundlön med det ursprungliga 
dyrtidstillägget, 1.200:- kronor, utan förhöll det sig i verkligheten på det sätt, att beslutet om 
denna löneökning fattades redan den 14 augusti 1922 av en fulltalig och enhällig styreslse, 
och samtidigt bestämdes att beslutet skulle hava retroaktiv verkan från sistnämnda års början. 
 
Gjordes en jämförelse mellan herr Hyllengren och kamrer Bundsens löneförmåner, och skulle 
den senare, om han kvarstannat dessa år haft en lön av 5.000:- kronor per år, medan herr 
Hyllengren haft 3.600:- kronor. Detta gör under tre års tid en besparing för verket å 4.200:- 
kronor, men icke nog härmed, utan verket har även under dessa trenne år rekonstruerats. 
 
För hävandet av den schism, vilken av den föreliggande frågan uppkommit, framlade talaren 
följande medlingsförslag under yrkande om bifall till detsamma, då han ansåg det så 
hänsynsfullt och meoderat som det vore möjligt. 
 
Att grundlönen bestämmes till 3.000:- kronor med 3 ålderstillägg å vartdera 300 kronor efter 
3, 6 och 9 års ordinarie tjänst, dock att herr Hyllengren skall anses hava intjänat det första 
ålderstillägget redan från nästa års början. 
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Herr ordföranden: att han även skulle ansluta sig till detta förslag, då han hoppades, att genom 
detta förslags antagande, de genom detta ärende uppkomna divergenserna måtte utjämnas, och 
vidare ansåg han att genom bifall till detta förslag framstode ett bevis för att stadsfullmäktige 
ville uttala förtroende för elektricitetsverkets nuvarande styrelse och en önskan att ha den 
kvar. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla herr 
Ljungbergs yrkande i ärendet. 
 
§ 157. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 8 dennes under § 134 i protokollet att till 
drätselkammaren remittera förslaget till nytt reglemente för styrelsen över Lysekils stads 
elektricitetsverk. 
 
Drätselkammarens avgivna yttrande, vilket nu förelåg, var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 12 november 1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Mattsson 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 175. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 8 dennes att till drätselkammaren 
för dess yttrande remittera förslag till reglemente för styrelsen över Lysekils stads 
elektricitetsverk. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige uttala önskemålet av att följande ändringar i 
förslaget beslutas: 
 
Att § 10 får följande lydelse: 
 
”Ärende får ej företagas till avgörande om icke tre ledamöter eller i deras ställe inkallade 
suppleanter äro tillstädes; dock att, om fråga är om entledigande av tjänstemän, sådant ärende 
ej får avgöras mindre än styrelsen är fulltalig och fyra ledamöter om beslutet äro ense.” 
 
Att i § 16 ordet ”betjänte” utbytes mot orden ”övrig personal”. 
 
Att § 21 får följande lydelse: 
 
”Stadsfullmäktige antaga efter förslag av styrelsen med ömsesidig uppsägning för verket 
erforderliga tjänstemän, nämligen kamreraren, ingenjör och verkmästare samt fastställa 
löneförmånerna för desamma. 
 
Styrelsen övertager övrig personal och fastställer löneförmånerna för densamma. 
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Skulle stadsfullmäktige finna erforderligt att tillsätta en direktör eller föreståndare, sker detta, 
sedan styrelsen avgivit förslag, av Stadsfullmäktige, som även bestämma lönen. 
 
Samtliga tjänstemän äro skyldiga underkasta sig de ändringar i göromål och löneförmåner, 
som Stadsfullmäktige framdeles kunna komma att besluta. 
 
Då platser för tjänstemän och övrig personal behöver tillsättas, skola de genom annonsering 
ledigförklaras.” 
 
Att i slutet av § 23 får följande lydelse: 
 
”som Stadsfullmäktige efter förslag av styrelsen för dem utfärda”. 
 
Att i § 24 ordet ”styrelsens” utbytes mot ordet ”elektricitetsverkets”. 
 
Drätselkammaren motiverade detta uttalande med, att genom vidtagandet av dessa ändringar 
kunde eventuella framtida tvistigheter undvikas. 
 
Till protokollet antecknades, att herrar vice ordföranden och Mattsson såsom respektive 
ledamot och suppleant i elektricitetsverkets styrelse ej lämpligen ansett sig böra i 
drätselkammaren uttala någon viss mening med hänsyn till det föreliggande förslaget.  
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan skrivelsen lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att de av drätselkammaren föreslagna ändringarna tillkommit 
för undvikande av framtida tvistigheter härvidlag, då det är ju ett önskemål, att samarbete 
inom det kommunala livet sker i gott samförstånd och nämnde att det förr i tiden icke varit så 
bra ställt i många avseenden och nämnde exempel den självständighet hamnstyrelsen tagit sig 
i många fall, och vilket på sin tid åstadkommit konflikter med stadsfullmäktige. 
 
Herr Ljungberg erinrade om tillkomsten av det hittills gällande reglementet och uttalade 
önskvärdheten av, att en kommuns affärsdrivande verk måtte lämnas mera självständigt än 
förr, en tendens som i många samhällen numera gjort sig gällande. 
 
Herr vice ordföranden, som själv år 1915 varit med om att upprätta förslag till det nu gällande 
reglementet, beklagade, att han icke då varit mer framsynt med hänsyn till detsamma 
avfattande, men det föreligger dock nu ett lägligt att bättra vad som i saken brustit. 
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Herr Tinggren: att då man fastställer ett reglemente, så får man ej endast taga sikte på de 
förhållanden, som för tillfället äro rådande utan fastmera på framtiden. Anslöt sig i övrigt till 
de av herr vice ordföranden gjorda yttrandena i saken. 
 
Herr ordföranden yttrade, att det kan finnas skäl för såväl styrelsens för elektricitetsverkets 
som drätselkammarens ståndpunkt beträffande detta reglemente, men han vore dock mera 
benägen för att dela den av herr Ljungberg i saken företrädda uppfattningen. 
 
Med hänsyn till det rent formella beträffande de av drätselkammaren föreslagna ändringarna i 
detta reglementsförslag talaren följande: 
 
Att § 21 meningen ”Samtliga tjänstemän äro skyldiga etc … efter orden ”som 
stadsfullmäktige” tillägges ”vid en omorganisation av stadens förvaltning.” 
 
Att det uppdrages åt elektricitetsverkets styrelse att förtydliga § 23 och giva den sådan lydelse 
att den blir mera analog med övriga paragrafer. 
 
Sedan samtliga paragrafer i förslaget noga genomgåtts och diskurerats, samt diskussionen 
förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att antaga detsamma med 
iakttagande av de av drätselkammaren föreslagna ändringarna och med det tillägg till 
förtydligande, som av herr ordföranden föreslagits, och skall reglementet hava gällande kraft 
från och med den 1 januari 1924. 
 
Det sålunda antagna reglementet innefattas i denna – Bilaga N:o 11, 1923. 
 
§ 158. 
Under § 150 i protokollet för den 8 dennes beslöto stadsfullmäktige att till drätselkammaren 
remittera Idrottsföreningen Kamraternas ansökan om ett anslag å 350:- kronor för år 1924. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 12 dennes hade drätselkammaren enhälligt 
beslutit att hos Stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen, och att beloppet för 
ändamålet upptages i 1924 åre utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande anslag att utgå såsom 
drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 159. 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 12 dennes meddelade drätselkammaren, att 
den enligt av utsedda kommitterade från drätselkammaren och hamnstyrelsen upprättat 
förslag träffat preliminär uppförelse med Granitaktiebolaget C. A. Kullgrens Enka i Uddevalla 
rörande vissa lättnader med hänsyn till skrotstenstransporten från storbrottsdriften i 
Lotskullen, och om vilka lättnader bemälda firma hemställt enligt skrivelse av den 17 
nästlidne oktober till drätselkammaren. 
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Denna uppgörelse förelåg nu skriftligen och underskriven såväl av nämnda kommitterade som 
firman Kullgren. 
 
Kostnaderna för beredandet av dessa lättnader skulle uppgå till ett sammanlagt belopp av 
3.800:- kronor, varav hamnen skulle bestrida ena hälften och staden direkt den andra hälften, 
och begärde drätselkammaren i sin ovannämnda skrivelse att 1.900 kronor skulle anslås för 
ändamålet och upptagas i 1924 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Arbetet skulle utföras på det sätt, att staden och hamnen tillsammans hålla en arbetsstyrka av 
5 man under 5 månader för körandet av skrotsten från ovannämnda storbrottsdrift och ut på 
norra hamnpiren, där stenen utfylles, och har man beräknat pirens längd kunna bliva på sådant 
sätt ökad med omkring 15 meter. 
 
Herr Brännberg yrkade bifall till förslaget, och att hela arbetet måtte utföras såsom 
nödhjälpsarbete, då detta arbete behöver anordnas såsom sådant för beredande av 
sysselsättning åt arbetslösa personer och att man hade utsikt erhålla landstingsbidrag för 
detsamma. 
 
Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla, och skulle beloppet, som för 
ändamålet belöper sig direkt på staden, utgå enligt drätselkammarens anvisning. 
 
§ 160 
Herr doktor Axel Nilsson begärde genom föreliggande av magistraten expedierad skrivelse att 
få använda vattenledningsvatten för vattenklosetter i huset n:o 39 vid Kungsgatan och 
åberopade som stöd för denna ansökan hälsovårdsnämndens beslut av den 3 maj 1911. 
 
Vattenstyrelsen, vars yttrande sökanden, begärt, hade enligt föreliggande utdrag av sitt 
protokoll för den 12 dennes beslutit göra följande uttalande i ärendet: 
 
”Vattenstyrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige avstyrka att denna ansökan bifalles 
och motiverade detta sitt uttalande med stöd av stadsfullmäktiges beslut för den 12 september 
1911, § 104 i protokollet, av vilket beslut framgick, att inkoppling av vattenklosetter icke 
finge göras i stadens ledningar, innan stadsfullmäktige beslutit införandet av 
vattenklosettsystem i staden, en sak som ännu icke skett. 
 
Stadsfullmäktige hade även den 26 september 1911 enligt § 113 i protokollet avslagit en 
motion från doktor Axel Nilsson om att få använda stadens vattenledningsvatten för 
vattenklosetter.” 
 
Herr Tinggren yttrade, att fortfarande inga skäl föreligga för stadsfullmäktige att frångå sina 
föregående beslut i saken och yrkade avslag å ansökningen, vilket blev stadsfullmäktiges 
enhälliga beslut. 
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§ 161. 
Enligt föreliggande skrivelse avsade sig förvaltaren herr John Sterner med åberopande av § 30 
i förordningen om kommunalstyrelse i stad ledamotskap i stadsfullmäktige och 
drätselkammaren. 
 
Med anledning av denna avsägelse yttrade sig följande talare: 
 
Herr ordföranden: att det vore honom bekant att herr Sterner uppnått den ålder, som berättigar 
honom att avgå från sagda båda ledamotskap, om han så begär, men det vore dock för 
samhällets bästa önskligt, om herr Sterner ville återkalla avsägelsen. 
 
Talaren hade visserligen i en eller annan fråga haft avvikande mening från den ständpunkt 
herr Sterner hävdat, men däri hade aldrig legat något personligt, och talaren hade vid 
upprepade tillfällen såväl enskilt som offentligt från denna plats givit sitt hela erkännande åt 
drätselkammaren, synnerligast under krigsåren, haft ett tungt och maktpåliggande arbete. 
Förtjänsten av, att detta arbete så väl sköttes, tillkommer först och främst kammarens 
värderade ordförande. herr Sterner har under elva års tid varit kammarens ordförande, varför 
ingen bör undra på, att han vid sin nu uppnådda ålder vill draga sig tillbaka från det 
kommunala arbetet. 
 
Någon tacksamhet från samhällets sida skall man ej beräkna att skörda för dylikt arbete, och 
man får med jämnmod därvidlag taga beröm eller klander, huru det faller sig. Allas mening, 
då herr Sterner senast lät sina betänkligheter mot omval till stadsfullmäktige falla, var nog att 
längre än ett år få behålla honom i stadsfullmäktige och drätselkammaren. 
 
Herr Sterner tackade för det erkännande han fått från ordförandens sida, men framhöll, att 
hans avsägelse hade sin grund i ålder och nedsatt arbetsförmåga, och framhöll, att han icke 
alls tagit de delade meningarna, som uppstått i vissa frågor, som någon kritik mot sig, då han 
städse mötts av ett förtroende från såväl stadsfullmäktige drätselkammarledamöter. 
 
Något särskilt tack från samhällets sida hade han ej heller väntat för sitt kommunala arbete, 
vilket han endast uträttat av intresse för stadens bästa, ansåg att han nu borde lmna rum för 
yngre krafter och vidhöll avsägelsen. 
 
Herr Mattsson erinrade om, att herr Sterner redan tidigare velat lämna det kommunala arbetet, 
men dock låtit förmå sig att vid senaste stadsfullmäktigevaket emottaga återval. Alla här 
kände ju vilket drygt och fruktbärande arbete herr Sterner nedlagt genom sitt kommunala 
arbete, särskilt som drätselkammarens ordförande, och ingen kunde förtänka, att han 
tröttnade, men talaren ville vädja till honom att återtaga avsägelsen, synnerligen som det nu är 
svårt lämpligen ersätta honom. 
 
Herr Ljungberg förklarade å stadsfullmäktiges och drätselkammarledamöternas vägnar, att 
man vore enig, om att få behålla herr Sterner kvar i båda ifrågavarande kommunala uppdrag, 
och att en avgång just nu skulle verka störande. Hemställde till herr Sterner att åtminstone 
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kvarstå till någon lämpligare tidpunkt, dock hälst betydligt längre fram i tiden, och dessutom 
föreligga inom drätselkammaren stora frågor, vilka vänta på sin lösning. 
 
Herr Sterner ville icke på något sätt genom sin avgång bereda staden svårigheter, men förr 
eller senare måste han dock avgå, och skulle han respektera den vädjan som gjorts till honom 
och för närvarande återtaga avsägelsen och tills vidare ställa sig till samhällets förfogande. 
 
Herr ordföranden uttryckte å egna och stadsfullmäktiges vägnar sin tacksamhet och 
tillfredsställelse över det av herr Sterner i detta fall lämnade medgivandet. 
 
§ 162. 
Lärarinnan fröken Hulda Andersson erhöll genom föreliggande skrivelse om befrielse från 
ledamotskapet i fattigvårdsstyrelsen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto avslå denna anhållan, då för densamma icke kunde åberopas stöd i 
gällande fattigvårdslag. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
ELIS LUCKEY.  
AUG. MATTSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 10 december 1923 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1923 Lysekils N:r 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 13 december 1923 
 
§ 163. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande.  
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 164. 
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Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herr Löfving och fröken 
Vallentin. 
 
§ 165. 
Val förelågo till de kommunala befattningar som vid årets slut bleve lediga eller eljest skulle 
besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta.  
 
Valkommittén hade avgivit förslag till de förestående valen, som utföllo dessa i 
överensstämmelse med nämnda förslag sålunda: 
 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar för år 1924: 
Ledamot: riksdagsmannen herr Carl Brännberg. 
 
Hamnstyrelsen för åren 1924 och 1925: 
Ledamöter: herrar ombudsmannen C. G. Tinggren och disponenten Ludvig Andersson.  
 
Hälsovårdsnämnden för tiden 1924 t. o. m. 1927: 
Ledamöter: herrar riksdagsmannen Carl Brännberg och entreprenören C. W. Granberg. 
 
Suppleanter: herrar frisören G. A. Löfgren och konsuln Alfred Bovik. 
 
Folkskolestyrelsen för tiden t. o. m. 1927: 
Ledamöter: herrar fabrikören Viktor Lindbom, järnsvarvaren Sixten Arsenius och 
stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist. 
 
Kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för år 1924: 
Ledamot: herr borgmästaren Axel Sundberg. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realexamen år 1924: 
Herrar doktorn Axel Nilsson, stadsingenjören Sven H. Lundgren och telegrakommissarien G. 
E. Olsson med suppleanterna herrar kammarskrivaren Fr. Nordström och postexpeditören 
Fredr. Lundqvist. 
 
Polisnämnden för år 1924: 
Ledamot: fotografen herr John Westling. 
Suppleant: handlanden herr Fritz Olsson. 
 
Pensionsnämnden för tiden 1924 t. o. m. 1927: 
Ledamöter: herrar handlanden P. A. Malmrot, handlanden E. W. Olsson och f. lotsförmannen 
Emilius Hörman. 
 
Suppleanter: herrar frisören G. A. Löfgren, stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren och 
brandkorpralen A. J. Nordmark. 
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Taxeringsnämnden för år 1924: 
Ledamöter: herrar, 1) handlanden E. W. Olsson, 2) gjutaren Karl Källén, 3) 
hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, 4) handlanden Axel Johansson, 5) postmästaren 
Gösta Boheman. 
 
Suppleanter: herrar, 1) handlanden Evald Andersson, 2) järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, 3) 
kronolotsen E. R. Montheli, 4) stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, 5) postexpeditören 
Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Hästuttagningsnämnden för tiden 1924 t. o. m. 1927: 
Ledamöter: herrar fabrikören Gust. Karlsson och åkaren Viktor Andersson. 
 
Suppleanter: herrar åkaren Viktor Johansson och åkaren Adolf Karlsson.  
 
Brandförsäkringskommittén för år 1924: 
Ledamöter: herrar stadsingenjören Sven H. Lundgren och byggmästaren Robert G. 
Christensson. 
 
Suppleanter: herrar byggmästaren Adolf Wennerberg och snickaremästaren K. Knutsson. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1924: 
Ledamot: musikdirektören herr Karl Sandström. 
 
Suppleant: järnsvarvaren herr Alfr. Andersson. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1924: 
Ledamot: Stadsingenjören herr Sven H. Lundgren. 
 
Suppleant: ingenjören herr O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils sparbank: 
För åren 1924 och 1925: 
 
Riksdagsmannen herr Axel Ljungberg. 
 
För tiden 1924 t. o. m. 1926: 
 
Herrar förvaltaren John Sterner, inspektören A, W. Crristensson, disponenten Aug. L. 
Kihlberg och konsuln L. Laurin. 
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Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils järnvägsaktiebolag under år 
1924: 
Riksdagsmannen herr Axel Ljungberg med fabrikören herr August Mattsson som suppleant. 
 
Systemaktiebolagets styrelse för år 1924. 
Ledamot: filaren herr Svante J. Johansson. 
 
Suppleant: byggmästaren herr Robert G. Christensson. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord för tiden 1924 t. o. m. 1929: 
Herrar entreprenören C. W. Granberg och fabrikören Rich. Björsell.  
 
Styrelsen för stiftelsen ”Maria Murrays minne” för åren 1924 och 1925: 
Suppleant: disponenten herr Ludvig Andersson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus A.-B. under år 1924: 
 
Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
 
Revisorer och deras suppleanter för granskning av nedanstående räkenskaper för år 
1924: 
 
Drätselkammaren: 
Revisorer: herrar bankkamreraren Olof Johansson, sammankallande, juveleraren Gordon 
Wikström och banktjänstemannen Frej Olsson. 
 
Suppleanter: herrar sparbankskamreraren Ernst Larsson, första, och ritaren Holger 
Hermansson, andre suppleant. 
 
Hamnstyrelsen: 
Revisorer: herrar bankkassören A. H. Lundin, sammankallande, grosshandlaren John Forsell 
och kontoristen Carl Wallin. 
 
Suppleanter: herrar handlanden A. Th. Jakobsson, förste, och lokomotivföraren Hjalmar 
Sörensen, andre suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
Revisorer: herrar kassören Iwar Johansson, sammankallande, och kamreraren James Öhnberg. 
 
Suppleanter: herrar handlanden Erik G. Lindström, förste, och bankkamreraren Olof 
Johansson, andre suppleant. 
 
Lysekils Föreläsningsförening: 
Revisor: folkskolläraren herr Gösta Hultgren. 
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Suppleant: hälsovårdstillsyningsmannen herr Aug. Ehnberg. 
 
Parkstyrelsen: 
Revisorer: herrar handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och förrådsförvaltaren 
Evald I. Andersson. 
 
Suppleant: mekanikern herr Otto Olsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverk: 
Revisorer: herrar handlanden L. P. Östling, sammankallande, stationsinspektoren J. F. 
Johansson och ingenjören Magnus Krok. 
 
Suppleanter: herrar handlanden Oscar Fredén, förste, och fotografen John Westling, andre 
suppleant. 
 
Lysekils tekniska aftonskola: 
Revisor: musikdirektören herr Karl Sandström. 
 
Suppleant: kronolotsen herr John Linding. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
Revisor: sparbankskamreraren herr Ernst Larsson. 
 
Suppleant: stenhuggeriförmannen herr C. G. Rundgren. 
 
Lysekils skyttegille: 
Revisor: fabrikören herr Viktor Lindbom. 
 
Suppleant: banktjänstemannen herr Josua Andersson. 
 
Folkskolestyrelsen, Barnavårdsnämnden och Petrelius´fond: 
Revisorer: herrar kontoristen Anders Christensson, sammankallande, och handlanden Axel 
Hörnfelt. 
 
Suppleanter: herrar stationsskrivaren T. R. Madison, förste, och banktjänstemannen Josua 
Andersson, andre suppleant. 
 
Kommunala mellanskolans styrelse: 
Revisorer: herrar bokföraren Jakob Fredrik Carlsson, sammankallande, och fabrikören Viktor 
Lindbom. 
 
Suppleanter: herrar bokhållaren Hugo Hansson, förste, och maskinisten John E. Sterner, andre 
suppleant. 
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Då dessa val skett, föreslog herr Ehnberg, att då stadsfullmäktige beviljat anslag till 
Idrottsföreningen Kamraterna för år 1924, stadsfullmäktige måtte välja revisor med suppleant 
för granskning av föreningens räkenskaper för nämnda år. 
 
På förslag av herr Brännberg beslöto stadsfullmäktige hänskjuta frågan till valkommittén. 
 
§ 166. 
Till förnyad behandling upptogs den under § 121 i stadsfullmäktiges protokoll för den 27 
sistlidne september väckta motion av herrar Ekblad, Westling, Wallin m. fl. om anskaffande 
av en stationär motorspruta å lämplig plats vid hamnen i gamla staden, och hade 
stadsfullmäktige vid nämnda tillfälle beslutit att remittera motionen till brandstyrelsen, 
elektricitetsverkets styrelse och drätselkammaren. 
 
Dessa myndigheter hade nu avgivit yttranden, vilkas huvudsakliga innebörd innefattas i 
följande från drätselkammaren föreliggande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 30 november 
1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Tinggren och Mattsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 190. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 27 sistlidne september under § 121 i 
protokollet, att till brandstyrelsen, elektricitetsverkets styrelse och drätselkammaren remittera 
motion av herrar S. P. Ekblad, John Westling, Gust. Wallin m. fl. om anskaffande av en 
stationär motorspruta å lämplig plats vid hamnen i gamla staden, och skulle nämnda 
myndigheter i nu nämnd ordning avgiva yttranden över motionen. 
 
Med anledning av denna remiss förelåg nu till stadsfullmäktige ställda skrivelser från 
brandchefen, brandstyrelsen och styrelsen för elektricitetsverket. 
 
Med dessa skrivelser voro tillhörande bilagor jämte stadsingenjörens utredning i saken 
bifogade. 
 
Brandchefens skrivelse innehöll en allsidig och sakkunnig utredning i ärendet och utmynnade 
i följande förslag: 
 
Att stadsfullmäktige måtte bevilja anslag till: 
 
1) Inköp av en de enligt bilagorna III och IV offererade bilarna (Tidaholmsbil kronor 18.900; 
begagnad bil, utländsk fabrikat, cirka kronor 13.000, båda bilarna med fullständig 
brandutrustning). 
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2) Beräknad frakt för bil cirka 200 kronor. 
 
3) Uppförandet av ett spruthus i gamla staden, enligt stadsingenjörens förslag, cirka 4.000 
kronor. (Bilaga II). 
 
4) Anordning vid de så kallade tvättdammarna, enligt alt. I i stadsingenjörens förslag, cirka 
350 kronor. (Bilaga III). 
 
5) Ändring av dörranordningarna i brandstationen i Rosvik, cirka 150 kronor. 
 
Brandstyrelsen hade enhälligt beslutat att till alla delar godkänna och tillstyrka brandchefens 
skrivelse, och hade styrelsen framhållit nödvändigheten av att frågan om inköp av en av de 
obetydligt begagnade bilarna snarast måtte avgöras av stadsfullmäktige för att sålunda om 
möjligt förekomma mellanförsäljning till annan plats av ifrågavarande bilaga. 
 
Elektricitetsverkets styrelse hade på grund av inhämtat sakkunnigt yttrande beslutit att för sin 
del bestämt avstyrka ovannämnda motion i vad den avsåge drivkraft med elektrisk 
energiöverföring från verket till motorspruta i den så kallade gamla staden och hade för övrigt 
ansett sig obehörig att utlåta sig om motionen, vilket icke heller torde med remissen hava 
avsetts. 
 
Efter noga tagen del av samtliga dessa handlingar och då en längre diskussion i saken ägt rum, 
beslöt drätselkammaren enhälligt att hos stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i ärendet: 
 
1) Att det inköpes en brandautomobil för ett pris av cirka 18.900 kronor, och tänkte sig 
kammaren, att en dylik bil bör vara närmast i enlighet med den i Bilaga III till brandchefens 
skrivelse nämnda Tidaholmsbilen. 
 
Att inköpa en begagnad brandbil ville kammaren på det bestämdaste avstyrka. 
 
2) Att spruthus uppföres i norra hamnen, men att detta göres så stort att däri kan inrymmas 
tullvaktstuga, vilken lokal staden nu är tvungen hyra för ett belopp av 240 kronor per år, och 
beräknade kammaren, att den sålunda föreslagna utökningen skulle göra att kostnaden för 
bemälda hus uppginge till cirka 6.000 kronor. 
 
3) Att stadsfullmäktige besluta uppdraga åt drätselkammaren och brandstyrelsen att utse 
lämpligare plats för detta spruthus än den nu föreslagna. 
 
4) Att för ovan nämnda ändamål anslås ett belopp å 25.000 kronor, som anskaffas sålunda att 
under år 1924 upptages ett tillfälligt lån å 20.000 kronor (för återbetalning inom kortare tid än 
två år), och att 5.000 kronor upptages i nämnda års utgifts- och inkomststat för uttaxering 
jämte ränta med kronor 1.000. Å lånet, tillsammans kronor 6.000, samt att det för uttaxering 
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under vart och ett av åren 1925, 1926, 1927 och 1928 upptages ett belopp av 5.000 kronor till 
amortering tillika med nödigt belopp för ränta å detta lån. 
 
5) Beträffande själva motionen så ansåg kammaren, att densammas syftemål bör anses vara 
vunnet genom de sålunda föreslagna åtgärderna i eldsläckningshänseende.  
 
Tillika ville kammaren meddela stadsfullmäktige, att den inte ansåge det innebära någon 
väsentlig nytta för brandväsendet att vidtaga de i brandchefens skrivelse föreslagna 
anordningarna vid de så kallade tvättdammarna, varför kammaren icke kunde tillstyrka bifall 
till detta förslag. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelågo samtliga i drätselkammarens skrivelse nämnda handlingar.  
 
Sedan de föreliggande handlingarna lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ekblad uttalade sin tacksamhet för det vänliga beaktande motionen rönt och yrkade, att 
stadsfullmäktige måtte bifalla drätselkammarens förslag i ärendet, vilket förslag nära ansluter 
sig till det av brandchefen framlagda och av brandstyrelsen förordade förslaget i denna sak.  
 
Herr Westling ansåg, att man ej från brandstodsbolagen hade tillräckliga garantier för den i 
utsikt ställda sänkningen av huvudpartierna, emedan industririsken ej av bolagen medräknats. 
 
Herr Mattsson framhöll, att det även skulle bli sänkning å premierna för industririsk och 
understödde herr Ekblads yrkande. 
 
Herr Ljungberg påpekade, att brandstodsbolagen, utom Ocean, vid sina beräkningar till 
premiesänkning endast tagit sikte på civilrisken, d. v. s. försäkringar för boningshus och 
vanliga lösören, men att givetvis sänkningen ändå komme att beräknas även för 
industririsken. Understödde herr Ekblads yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla 
drätselkammarens förslag i ärendet, så och att ett lån å tjugo tusen (20.000) kronor för 
ändamålet upptages på av drätselkammaren föreslagna villkor. 
 
§ 167. 
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Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 8 sistlidne november under § 147 i 
protokollet uppdraga åt drätselkammaren att upprätta förslag till yttrande över förslag till lag 
om enskilda vägar. 
 
Drätselkammaren hade avgivit dylikt förslag, som nu förelågo och lästes samt var av följande 
lydelse: 
 
”Stadsfullmäktige anse, evad det gäller berörda lags tillämpning även på stads icke planlagda 
område, de synpunkter Göteborgs stads fastighetskontor enligt betänkandet anfört riktiga, och 
att vad som i detta avseende kunde vara behövligt i lagstiftningsväg rättast borde ske genom 
komplettering av stadsplanelagens bestämmelser. 
 
Skulle emellertid skäl anses föreligga för utsträckning av 1907 års reviderade lag att gälla 
även för stads icke planlagda område, vilja stadsfullmäktige framhålla såsom synnerligen 
önskligt att genom förtydligande av den föreslagna lagtexten, lagens tillämpning begränsas till 
sådana delar av stads icke planlagda område, vilka äro av mera utpräglat agrar natur”. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga detta förslag att såsom stadsfullmäktiges eget 
yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 168. 
Från drätselkammaren hade en så lydande skrivelse inkommot: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 november 
1823. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Tinggren, Mattsson och Christenson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 185. Stadsingenjören hade till drätselkammaren överlämnat förslag å eventuella arbeten för 
gator och allmänna platser under år 1924. 
 
Detta förslag innefattade följande arbeten: 
 
Föreningsgatan, Salutorget, Rosvikstorg och parkskoleplanen. 
 
Kammaren beslöt, efter noga tagen del av detta förslags, enhälligt att hos stadsfullmäktige 
förorda utförandet under år 1924 av det sistnämnda arbetet, vilket skulle draga en kostnad av 
3.200 kronor. 
 
Drätselkammaren motiverade detta beslut med, att det sedan parkskolan nu ändrats och 
användes för folkskolans behov, är alldeles nödvändigt att få området kring skolan i sådant 



Kerstin Jungebro 1923 Lysekils stadsfullmäktige 
 

© Kerstin Jungebro Sida 130 
 

skick, att det kan användas till lekplan, och hade folkskolestyrelsen enligt utdrag av sitt 
protokoll för den 4 nästlidne oktober hemställt till drätselkammaren om åtgärders vidtagande i 
nämnda syfte. 
 
Tillika beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige, att ovannämnda belopp upptages i 
1924 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta förslag, och att medel för ändamålet skulle 
utgå i enlighet med drätselkammarens anvisning. 
 
§ 169. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat följande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 11 december 
1923. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Tinggren och Mattsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 208. Vid många tillfällen och senast den 23 nästlidne november hade drätselkammaren 
behandlat frågan om flyttning av förstugan till huset n:o 1 vid Bansviksgatan, och hade 
kammaren nämnda dag beslutit att från fyra byggmästare i staden infordra anbud å detta 
arbete att utföras i enlighet med av stadsingenjören upprättad ritning och arbetsbeskrivning. 
 
Dylik flyttning skulle ske dels för gatans breddande, dels för att få bort vattenflödet vid och 
nedanför nämnda hus. 
 
Vid detta sammanträde hade följande anbud å arbete inkommit: 
 
Knutsson & Andersson kronor 2.300, Adolf Wennerberg kronor 2.050:- och C. J. Nordström 
kronor 1.755:-. 
 
Enligt föreliggande skrivelse anhöll nu fru Emma Jansson, att staden även måtte flytta hennes 
intill nämnda hus belägna vedbod till tomtens nedre del och förklarade sig villig bidraga 
härtill med 100 kronor. 
 
Drätselkammaren lämnade emellertid denna framställning utan avseende. 
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Kammaren beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka ifrågavarande arbetes utförande under år 
1924 i enlighet med herr C. J. Nordströms anbud, vilket av kammaren antogs under 
förutsättning av stadsfullmäktiges bifall i saken. 
 
Tillika beslöt kammaren hos stadsfullmäktige föreslå att det för ändamålet erforderliga 
beloppet upptages i 1924 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Till herr vice ordföranden och undertecknad, sekreterare, uppdrog kammaren att inhämta huru 
fru Jansson ställer sig med hänsyn till dylik flyttning av förstuga enligt förestående beslut. 
 
Dessa kommitterade meddelade dagen efter detta sammanträde, att de talat med fru Jansson, 
och att hon förklarat sig nöjd med den åtgärd kammaren beslutit sig i saken föreslå hos 
stadsfullmäktige. 
 
Som ovan  
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Ekblad yrkade bifall till denna framställning. 
 
Herr vice ordföranden yttrade, att äran av förslagets uppkomst tillkommer herr Ekblad, och 
utan hans energiska uppträdande i detta fall hade nog detta arbete fått anstå i många år, men 
man måste dock rättvisligen medgiva att förslagets utförande kommer att ur trafiksynpunkt ha 
en nyttig verkan, då infarten till Bansviksgatan nu är synnerligen trång. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och att medel för ändamålet 
skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 170. 
Genom föredragen skrivelse anhöll drätselkammaren att under år 1924 få utföra nedannämnda 
arbeten med vatten- och avloppsledningar m. m.  
 
Vattenstyrelsen hade hos drätselkammaren begärt såväl såväl de flesta av dessa som åtskilliga 
andra arbetens utförande. 
 
Stadsingenjörens förslag till dessa och andra dylika arbeten förelåg jämte vattenstyrelsen 
skrivelse i ärendet till drätselkammaren. 
 
1) Vattenledning i Kungsgatan     3.300:- 
2) Sänkning av avloppsledning i samma gata  3.000:- 
varifrån avgår bidrag från husägare   1.300:- 1.700:- 
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3) Vatten- och avloppsledningar i Östra Kronbergsgatan  2.500:- 
4) Vattenledning till hörnet av Föreningsgatan   1.800:- 
5) Ordnandet av rännsten, avloppsledning m. m. vid huset n:r 12 vid Kungsgatan 500:- 
     Kronor 9.800:- 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr ordföranden, understödd av herr 
Brännberg, att under år 1924 låta utföra ovannämnda arbeten, och att det för ändamålet 
erforderliga beloppet, kr. 9.800, upptages i nämnda års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
§ 171. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att till montören herr 
Carl Olsson få för ett pris av tre (3) kronor och 50 öre per kvadratmeter. Försälja föreslagen 
tomt till huset n:o 18 vid Norra Kvarngatan, vilken tomt i enlighet med skrivelsen bifogad 
kartskiss innehåller en areal av cirka 560 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka denna försäljning i enlighet med det förslag 
nämnda kartskiss innefattar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande begäran. 
 
§ 172. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få för ett pris av 
åtta (8) kronor per kvadratmeter. Till fabrikören herr Otto Bovik försälja ett markområde 
inom kvarteret ”Mollén”, vilket område enligt skrivelse bilagt tomtindelningsförslag utmärkts 
med n:ris 11 och 12, och innehåller området en areal av cirka 1.139 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande begätan. 
 
§ 173. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg ansökte genom föreliggande skrivelse om att det 
måtte beviljas honom tvenne åldertillägg från den 1 januari 1924, vartdera å 250 kronor. 
 
Hälsovårdsnämnden, som behandlat detta ärende, hade beslutit att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka beviljandet av ett sådant ålderstillägg med sagt belopp. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka hälsovårdsnämndens sagda förslag. 
 
Herr Ehnberg ville, innan detta ärende avgjordes, rätta en felaktig mening bland allmänheten, 
nämligen att han uppbure betalning för av honom utförda desinfektioner, vilket icke vore 
förhållandet. 
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Efter denna förklaring avlägsnade sig herr Ehnberg från sammanträdet för den tid detta ärende 
behandlades. 
 
Herr Källén ansåg det betänkligt att nu gå med på löneökningar, då man därigenom kunde 
vänta, att även andra befattningshavare skulle inkomma med liknande krav. Manade till 
sparsamhet och yrkade avslag på framställningen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan hälsovårdsnämndens av drätselkammaren förordade förslag och å andra 
till herr Källéns yrkande, förklarat hälsovårdsnämndens förslag vara med övervägande ja, 
besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den som bifaller hälsovårdsnämndens förslag, röstar ja; 
 
Den, det icke vill röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit bifalla herr Källéns yrkande. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Mattsson, 
Ljungberg, Tinggren, Karlsson, Brännberg, Björsell, Alexandersson, E. W. Olsson, Westling, 
Fritz Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herr ordföranden: ja, medan herrar 
Luckey, Löfving, Ekblad, Ludvig Andersson, Otto Olsson, Käll´en, Wallén, Pettersson och 
Evald I. Andersson: nej. 
 
Med 14 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla 
hälsovårdsnämndens förslag i ärendet. 
 
§ 174. 
Arbetsförmannen Carl Hellby hade hos drätselkammaren hemställt, att kammaren måtte för 
honom hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av ett tredje ålderstillägg å 250 kronor från 
och med ingången av år 1924, i likhet med var kammaren förordat för 
hälsovårdstillsyningsmannen Ehnberg. 
 
Sökanden hade motiverat sin framställning med att såväl löneregleringskommittén som 
drätselkammaren och stadsfullmäktige satte lika lön för honom och bemälde Ehnberg, då 
löneregleringen skedde år 1921, och att sökandens tjänstgöring är sådan, att han icke är i 
tillfälle att kunna bereda sig någon som helst extra inkomst såsom exempelvis 
poliskonstaplarna äro i tillfälle till. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att hos stadsfullmäktige avstyrka beviljandet av dylikt 
ålderstillägg, då kammaren funnit frågan vara för tidigt väckt, ty visserligen hade kammaren 
tillstyrkt beviljandet av sådant åldertillägg för hälsovårdstillsyningsmannen Ehnberg, men 
denne hade dock varit anställd i stadens tjänst sedan trettiotre år tillbaka. 
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Stadsfullmäktige beslöto, utan diskussioner, att avslå framställningen. 
 
§ 175. 
Från brandsoldaterna hade inkommit ansökan med begäran om höjd timpenning för arbete vid 
eldsvådor från kronor 1:- till kronor 2:-. 
 
Brandstyrelsen, som behandlat ärendet, hade beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
beviljandet tills vidare av dylik höjning till 1:50. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till brandstyrelsens förslag i ärendet, och att 
beloppet för dylik ökning, om sådan tjänstgöring kommer att under år 1924 förekommo, tages 
av medel anslagna för oförutsedda utgifter i brandväsendets utgiftsstat under nämnda år. 
 
På yrkande av herr Brännberg beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla brandstyrelsens 
föreliggande förslag i ärendet. 
 
§ 176. 
Drätselkammaren föreslog genom föreliggande skrivelse, att brandsynesarvodena måtte från 
och med ingången av år 1924 sänkas från nuvarande kronor 15:- till kronor 10:- per dag och 
brandsyneman, vadan beloppet för dylika arvoden i 1924 års utgiftsstat för brandväsendet 
skulle nedsättas från kronor 630:- till kronor 450:-. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan diskussion, att bifalla detta förslag. 
 
§ 177. 
Från stadens poliskonstaplar hade skrivelse inkommit med begäran att om det måtte 
tillerkännas dem samma dyrtidstillägg som andra som för första hälften av innevarande år. 
 
Tillika begärde kommunala tjänstmannaföreningen att det till de lägre inkomsttagarna bland 
stadens befattningshavare måtte beviljas dyrtidstillägg för andra hälften i år med vissa 
föreslagna belopp, till poliskonstaplar och med dem i lönehänseende jämförliga 
befattningshavare 150 kronor per person, stadsvaktmästaren J. A. Johansson 100 kronor, och 
till sotaremästaren Alb. Söderberg, extra poliskonstapeln Efraim Jacobsson och hamnlotsen 
Carl Backman 50 kronor vardera. 
 
Beviljande av dyrtidstillägg enligt denna sista begäran för staden medföra en kostnad av 2.650 
kronor. 
 
Dessutom hade kommunala tjänstemannaföreningen hemställt, att stadsfullmäktige, om så är 
möjligt, måtte bevilja stadens befattningshavare dyrtidstillägg med 20 % å grundlönerna 
under år 1924. 
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Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat dessa ansökningar till drätselkammaren 
för dess yttrande. 
 
Drätselkammaren hade den 30 nästlidne november behandlat poliskonstaplarnas ansökan och 
därvid beslutit att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till densamma, men mot detta beslut 
hade dock herr ordföranden reserverat sig, då han ansett, att sökandena borde tillerkännas 
dyrtidstillägg med 10 % å grundlönen, vilket skulle utgöra 110 kronor för varje konstapel. 
 
Den 11 dennes hade drätselkammaren behandlat kommunala tjänstemannaföreningens 
ansökan och beslutit att hos stadsfullmäktige med hänvisning till sina beslut av den 15 juni 
och 30 november i år rörande ansökningar om dylika tillägg, avstyrka beviljandet av sålunda 
begärda dyrtidstillägg. 
 
Sedan samtliga förenämnda handlingar lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i 
ärendet uppkomna diskussionen.  
 
Herr Alexandersson framhöll, att det var polismännens dåliga ekonomiska ställning, som 
föranlett dem att framgå med särskild ansökan om dyrtidstillägg, men att han nu å 
polismännens vägnar återtoge denna ansökan och anslöt sig till kommunala 
tjänstemannaföreningens begäran samt yrkade bifall till densamma. 
 
Talaren påpekade ock, att stadens befattningshavare fingo dyrtidstillägg jämförelse sent, och 
att polismännens tjänstgöring väsentligt försvårats genom indragning av de sjätte 
poliskonstapeln. 
 
Herr vice ordföranden meddelade, att man i drätselkammaren, när polismännens ansökan 
förelåg, tänkt sig att liknande framställning skulle framkomma från stadens hela 
tjänstemannakår, vilket även blev fallet. 
 
För sin personliga del hade talaren ansett, att man borde kunna gå med på beviljandet av ett 
mindre dyrtidstillägg till konstaplarna, och hade på grund härav avgivit sin ovan nämnda 
reservation, till vilken han yrkade bifall. 
 
Herr Ekblad ansåg, att man ej kunde bifalla någon av de föreliggande ansökningarna, då man 
nyss avslagit arbetsförmannen Hellbys, och yrkade avslag å desamma. 
 
Herr Ehnberg yttrade att man ej nått normala tider, varför det vore rimligt att dyrtidstillägg 
även under detta års andra hälft till stadens befattningshavare och framhöll såsom jämförelse, 
att i Alingsås vore tjänstemännen för närvarande vida bättre tillgodosedda såväl beträffande 
löner som dyrtidstillägg, än fallet är i Lysekil. understödde herr Alexanderssons yrkande. 
 
Herr Westling understödde herr Ekblads yrkande. 
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Herr Ljungberg kunde ej finna, att stadens tjänstemän behandlats illa med hänsyn till 
löneförmåner och framhöll, att de ordinarie poliskonstaplarnas i högsta lönegraden inkomster 
från staden torde uppgå till mellan 3.600 á 3.700 kronor för innevarande år. 
 
Herr Tinggren påpekade, att stadens ekonomi vore sådan, att det icke vore möjligt att bevilja 
några dyrtidstillägg, då arbetslönerna äro nedpressade på så många områden, och då man icke 
kan säga att polismännen i Lysekil hava sämre löner än i många andra städer. Dessutom måste 
det ock tagas hänsyn till övriga skattebetalare i samhället, av vilka de flesta hava mindre än 
2.500 kronor i årlig inkomst. 
 
Herr Brännberg delade de båda föregående talarnas synpunkter i saken och beklagade, att 
staden ej hade råd betala större löner. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att, i enlighet 
med drätselkammarens yttrande, avstå framställningen om ifrågavarande dyrtidstillägg. 
 
§ 178. 
Från Magistraten hade en så lydande skrivelse inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Genom resolution den 12 juli 1921 har Länsstyrelsen meddelat Systemaktiebolaget i Lysekil 
rättighet att under åren 1922, 1923 och 1924 inom staden Lysekil idka detaljhandel med 
samtliga de i 1 § av Kungliga förordningen den 14 juni 1917 angående försäljning av 
rusdrycker omförmälda slag av sådana drycker samt därvid föreskrivit bland annat att antalet 
försäljningsställen för utskänkning av rusdrycker icke finge överstiga fem ävensom att av 
dessa fem försäljningsställen för utskänkning av samtliga rusdrycker ett skulle förläggas till 
bolagets tilltänkta nybyggnad vid Kungsgatan, ett i Stadshotellet, ett i Grand Hotell, ett i 
Stadsparkens restaurant och ett i Badrestauranten. 
 
I anmälan till Magistraten har Systembolaget meddelat, att berörda nybyggnad nu blivit utförd 
å tomten n:r 2 i kvarteret Tärnan vid Kungsgatan och tagits i bruk, samt att bolaget ämnade 
därstädes från och med den 1 december i övre våningen bedriva restaurantrörelse och i 
samband därmed utskänkning av samtliga slag av rusdrycker. 
 
Som enligt 56 § i ovannämnda Kungliga förordning utskänkning av rusdrycker i allmänhet 
icke får äga rum längre än till klockan 10 e. m., men det torde vara behövligt att I och II klass 
utskänkningen uti den nya lokalen får pågå till kl. 11 e. m. i likhet med vad som äger rum å de 
övriga utskänkningsställena, får Magistraten föreslå att stadsfullmäktige måtte ingå till 
länsstyrelsen med framställning om en sådan utsträckning av utskänkningstiden å 
ifrågavarande utskänkningsställe att gälla tillsvidare och intill annorledes förordas. 
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Genom resolution den 21 juni 1919, n:r 1052, E. D. 1919, har länsstyrelsen redan medgivit en 
sådan utsträckning av utskänkningstiden beträffande Stadshotellet, Grand Hotell, 
Stadsparkens restaurant och Badrestauranten härstädes. 
 
Rådhuset i Lysekil den 30 november 1923. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till magistratens föreliggande förslag. 
 
Herr Ekblad yrkade avslag på framställningen. 
 
Herr Ehnberg yrkade ärendets remiss till nykterhetsnämnden. 
 
Herr ordföranden erinrade om, att Systembolagets restaurant tillkommit för att reglera de högt 
uppdrivna matprisen på de härvarande hotellen, varför man ej borde lägga hinder i vägen 
genom att avstyrka utsträckt serveringstid i detta fall, och understödde bifallsyrkandet.  
 
Stadsfullmäktige beslöto, efter slutade överläggning, utan votering, att till Konungens 
Befallningshavande i länet göra sådan framställning om utsträckt servering för rusdrycker, 
som i magistratens ovannämnda skrivelse omförmäles. 
 
§ 179. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträdet den 23 november 
1923. 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Tinggren, Mattsson och Christensson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokoll undertecknad, sekreterare. 
 
§ 183. Följande skrivelse förelåg angående de under detta år utförda arbetena med 
Landsvägsgatan: 
 
”Fördelning av kostnaderna för Landsvägsgatans arbeten. 
 
I. Stenfrakter      3.237:20 
II. Stenlossning     2.045:80 
III. Stensortering     1.218:20 
IV. Arbetspengar     9.433:69 
V. Körningskostnader     9.874:30 
VI. Stensättning     8.581:51 
VII. Avloppsledningar     2.684:70 
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VIII. Diverse kostnader     1.237:16 
     Kronor 38.312:56 
 
Härav utgå kronor 19.312:56 i år och kronor 19.000:- under år 1924. 
 
 
Härtill kommer följande utgifter för marklösen: 
 
Från Carl Johanssons tomter    3.000:- 
(Egentligen byte men fört som utgift och är beloppet för den lämnade tomten i Åkerbräckan 
fört som inkomst) 
Från Boviks stärbhus tomr, inkl. ränta    600:- 
Från Georg Mellgren och Emil Pettersson, beräknat till  300:- 
     Kronor 3.900:- 
 
Handlingarna rörande de båda förstnämnda förvärven av tomtdelar äro upprättade och 
överlämnade till rådstuvurätten för lagfart. Köp av övriga ovannämnda tomtdelar skola 
upprättas så fort distriktslantmätare Hoffner upprättat behövliga kartor.  
 
Lysekil den 20 november 1923. 
 
AXEL HOLMQVIST, 
Stadskamrer.” 
 
Drätselkammaren beslöt att meddela denna skrivelses innehåll till stadsfullmäktiges 
kännedom. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att, med godkännande av och tacksam erkänsla för det väl utförda 
arbetet, lägga skrivelsen till handlingarna. 
 
§ 180. 
Stadsfullmäktiges ordförande, herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, hade till stadsfullmäktige 
överlämnat en så lydande motion: 
 
”Då i Lysekil hemmahörande automobiler för person- och lasttrafik utgöra ett icke obetydligt 
antal, vilket företer en jämn och snabb ökning, något som ock gäller om antalet inom Stånge- 
och Sotenäset, som sedan flera år varit vana att anlita här boende besiktningsman, vadan det 
sammanlagda antalet bilar inom det så nämnda området väsentligen torde överskrida t. ex. 
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Strömstad med motsvarande landsbygd, så anhålla Lysekils stadsfullmäktige vördsamt, att vid 
utseendet av besiktningsmän för motorfordon den omständigheten, att ingen från Lysekil nu 
anmält sig som sökande, ej måtte utgöra hinder för Länsstyrelsen att bland det tillräckliga 
antalet sökande till besiktningsmän för motorfordon förordna en med stationsort i Lysekil. 
 
Det synes fullmäktige, som om mom. 2 i § 3 i Kungl. Maj:ts förordning om motorfordon den 
15 juni 1923 ej heller behövde utgöra hinder för bifall till denna framställning, då behovet av 
en dylik besiktningsman med station i Lysekil är stort såväl för staden själv som Stångenäs, 
Sotenäs och Kville folkrika härader, vilka icke utan kännbara olägenheter och tidsutdräkt 
kunna hänvisas till annorstädes stationerad besiktningsman. 
 
Lysekils stad, vars berättigade länsintressen ofta synes få stå tillbaka på grund av dess läge, 
förväntar, att Länsstyrelsen i denna fråga tar billig hänsyn till dess av stadsfullmäktige på 
detta sätt framförda önskemål.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs yrkade herr vice ordföranden, understödd av herr Löfving, bifall 
till motionen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att genom magistraten ingå till Länsstyrelsen i Göteborgs 
och Bohus län med hemställan om bifall till det i ovanstående motion uttalade önskemålet. 
 
§ 181. 
Herr Ehnberg uttalade i egenskap av ledamot i adressnumreringskommittén önskemålet av att 
denna numrering fortast möjligt borde genomföras. 
 
Herr ordföranden vitsordade det trängande behovet av detta arbetes snara utförande och 
framhöll, att frågan sammanhänger med upprättandet av registerkartan, vilken tråkigt nog 
ännu ej är färdig trots de upprepade påminnelserna därom från stadsfullmäktiges sida. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
O. G. LÖFVING. 
INGRID WALLENTIN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 14 januari 1924 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
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1923  Lysekils N:r 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 20 december 1923. 
 
§ 182. 
Upprop förrättades, varvid herrar Karlsson och Björsell voro frånvarande utan att hava anmält 
förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 183. 
Frågan rörande herrar Karlsson och Björsells frånvaro bordlades till nästa sammanträde. 
 
§ 184. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar vice ordföranden och 
Sandström. 
 
§ 185. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige inkommit med utgifts- och inkomstförslag för staden 
och dess hamninrättning för år 1924. 
 
Budgetberedningens yttrande över dessa förslag förelåg i följande skrivelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 14 december 1923 med den av stadsfullmäktige i 
Lysekil för granskning av magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1924 tillsatta 
budgetberedningen. 
 
Närvarande: herrar Fritz Lüsch, John Sterner, Axel Ljungberg, Rich. Björsell och Carl 
Brännberg samt herr borgmästaren Axel Sundberg, som även vid sammanträde var 
tillstädsekommen. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, som i egenskap av stadsfullmäktiges ordförande kallat 
till detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till ordförande utsågs enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt 
beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i föreliggande skick med 
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en uttaxering av nio (9) kronor och 50 öre per etthundra (100) kronor beskattningsbar inkomst 
för 1923 års taxering. 
 
§ 4. Drätselkammaren hade vid förslags upprättande till utgifter och inkomster för staden 
under år 1924 anmärkt, att det till skatteexekutor Ljunggren ej borde utgå 
beklädnadsersättning, då han är skyldig hålla sig med uniform. 
 
Budgetberedningen fann denna synpunkt riktig, men ansåg dock, av vissa skäl, att 
ifrågavarande ersättning borde utgå under år 1924, men att den däremot bör upphöra att utgå 
från och med ingången av år 1925. 
 
§ 5. Genom föreliggande skrivelse hade drätselkammaren till budgetberedningen hemställt, 
huruvida det hittills utgående avgifterna till folkskolan med 50 öre per man och 25 öre per 
kvinna fortfarande skola utgå eller ej, då sådana avgifter i en stor del av rikets städer äro 
avskaffade sedan många år tillbaka, och då dessa avgifter här aldrig beräknats i stadens 
utgifts- och inkomststat, fast de på grund av gammal hävd upptagits i debiteringslängden och 
inkasserats vid kommunaluppbörderna. 
 
Ifrågavarande avgifter hava ej heller någon synnerlig betydelse längre för stadens budget, 
helst som restantierna å dem bliva jämförelsevis stora. 
 
Med anledning av vad här ovan anförts beslöt beredningen föreslå stadsfullmäktige, att 
bemälda avgifter ej vidare må upptagas. 
 
§ 6. Budgetberedningen beslöt att bibehålla tre betalningsterminer för stadsutskylderna såsom 
förut i mars, juni och september å tider, som av drätselkammaren närmare bestämmas. 
 
§ 7. Hamninrättningens budgetförslag för år 1924 genomgicks ävenledes punkt för punkt, och 
beslöt beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i oförändrat skick. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Dessa handlingar, vilka före detta sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges 
ledamöter, föredrogs nu, varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt genomgingos. 
 
Utan diskussion beslöto stadsfullmäktige att godkänna magistratens av budgetberedningen 
tillstyrkta utgifts- och inkomstförslag för staden för år 1924 med en uttaxering av nio (9) 
kronor och 50 öre per etthundra (100) kronor beskattningsbar inkomst för 1923 års taxering. 
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Tillika beslöto stadsfullmäktige i enlighet med drätselkammarens av budgetberedningen 
förordade förslag att icke upptaga personliga avgifter till folkskolan, vilka avgifter hittills 
utgått med 50 öre per man och 25 öre per kvinna, samt att beklädnadsersättning till 
skatteexekutor Ljunggren ej skall utgå längre än till och med utgången av år 1924. 
 
Slutligen beslöto stadsfullmäktige, utan diskussion, att bifalla det föreliggande förslaget till 
utgifts- och inkomststat för stadens hamninrättning för år 1924. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dess 
hamninrättning innefattas i denna --- Bilaga N:o 12, 1923. 
 
Sedan de föreliggande utgifts- och inkomstförslagen behandlats, yttrade herr Ehnberg, att 
posten kronor 4.000:- förslagsvis för annonser och trycksaker för stadsfullmäktige och 
nämnder vore rätt stor men borde kunna nedbringas, om drätselkammaren infordrade anbud 
på trycksaker från andra tryckerier, än det man hittills huvudsakligen vänt sig till vid 
beställningar samt hemställde, att så måtte ske. 
 
Herr Ljungberg medgav, att stadens utgifter för trycksaker vore stora, men att man lagt den 
verkliga kostnaden år 1922 till grund för ifrågavarande anslag under nästa år. 
 
Herr Löfving var ense med herr Ehnberg, då det gällde besparingar, och framhöll, att det vore 
onödigt annonsera i någon utanför staden utkommande tidning. 
 
Herr ordföranden delade ock denna mening och hade även en en gång varit förslagsställare 
om sådan indragning av annonsering, som av herr Löfving nämnts, men förslaget hade stött 
på hinder i följd av gällande bestämmelser i kommunallagarna. 
 
Herr Westling understödde herr Ehnbergs förslag och gjorde jämförelser mellan nuvarande 
och 1914 års tryckningskostnader. 
 
Herrar vice ordföranden och Ljungberg visade sig emot den av herr Westling gjorda 
jämförelsen, vilken vore ytterst missvisande, på grund dels därav, att det nu krävs större 
mängd trycksaker, och att dessa väsentligt stigit, dels därför att ifrågavarande post i de äldre 
utgifts- och inkomststaterna för staden upptagits med alldeles för otillräckliga belopp; herr 
vice ordföranden ansåg ock att det skulle bliva förenat med stora svårigheter att beställa 
trycksakerna från en annan stad, och gällde detta särskilt tryckningen av stadsfullmäktiges 
protokoll, men hade dock intet att erinra mot att, saken överlämnades till drätselkammaren för 
att på bästa sätt ordnas. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige i enlighet med herr Ehnbergs förslag. 
 
§ 186. 
I samband med behandlingen av utgifts- och inkomstförslaget för stadens hamninrättning för 
år 1924 beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på yrkande av hamnstyrelsens ordförande, herr 
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Ludvig Andersson, bemyndiga hamnstyrelsen att för nämnda år få förnya hamninrättningens 
kreditivlån i Aktiebolaget Nordiska handelsbanken med fyratiofyratusen (44.000) kronor. 
 
§ 187. 
Herr ordförande yttrade såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige följande: 
 
”Mitt Herrskap! 
 
Lysekils stad har under loppet av innevarande år fyllt 20 år och alltså fullbordat ett femtedels 
sekel, en kort tidrymd i ett samhälles historia, men därunder har denna stad utvecklats på ett 
sådant sätt, att den icke behöver skämmas för sig utan givit de hedervärda medlemmarna av 
bondebeståndet rätt, som redan år 1835 motionerade om en stads anläggande härstäder. Gator, 
vattenledning, belysning, skolväsen m. m. befinna sig i ett tillfredsstäälande skick och den 
kommunala önskelista, som uppställdes som finansplan vid mitt första inträde i denna 
stadsfullmäktigekår år 1913, är för länge sedan förverkligad. Visserligen har detta ej skett 
utan uppoffringar och dryga skatter, hur skulle för övrigt sådant vara tänkbart, men det har 
dock icke varit odrägliga sådana. Och må vi tänka på, att i kommunalskatten, sådan den i dag 
beslutits, ingår allt, även vatten- och renhållningsavgifter. I de flesta städer utgå ju sådana 
extra. 
 
Framtiden är visserligen icke utan sina bekymmer, som tids nog komma utan att vi i förtid 
behöva lasta dem på oss. Även här gäller, att var dag har nog av sin egen plåga. Dock är det 
av vikt att i kommunala ting vara framsynt och vidsynt och räkna med en ålder så hög, att 
man icke behöver tänka på en dylik i ett vanligt människoliv. Jag tror, att vi under det löpande 
arbetsåret icke felat därutinnan och att vi på samma gång sökt iakttaga nödig sparsamhet. 
 
Må detta samhälle även i fortsättningen hava sina invånares och framför allt sina 
kommunalrepresentanters varma kärlek, klokhet, framsynthet och arbetskraft att lita till. Då 
skall det detta samhälle väl gå. 
 
För det kommunala arbete, som stadsfullmäktige detta år nedlagt, beder jag få tacka, och då 
icke minst för nämnders och kommittéers, särskilt drätselkammarens, arbete, vilket icke synes 
så mycket, och föga refereras i tidningarna, men varpå stadsfullmäktige ha att bygga. 
 
Och till sist önskar jag Eder alla en god jul och ett lyckligt årsskifte.” 
 
Härpå svarade herr vice ordföranden med följande ord: 
 
”På egna och stadsfullmäktigeledamöternas vägnar beder jag att få uttala vårt tack för de 
välgångsord, Ni, Herr Ordförande, i afton riktat till oss. Vi erkänna villigt Eder goda förmåga 
att på ett förtjänstfullt sätt kunna leda våra förhandlingar och ena de olika partierna till 
samverkan och beslut i stadens angelägenheter under mottot: ”till samhällets bästa”. Väl veta 
vi att uppgiften vid många tillfällen kan vara svår, men svårigheterna har Ni, Herr 
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Ordförande, genom klokhet och eftertanke undanröjt på ett sådant sätt, att den enighet, som är 
så nödvändig för ett samhälles kommunalpolitik i sund riktning, har kunnat bibehållas. 
 
Måtte så även framdeles ske, och måtte stadsfullmäktige få räkna med att i fortsättningen få 
samlas till sina rådplägningar under Eder beprövade ledning. 
 
Med dessa ord beder jag att få uttala vår vördsamma tacksamhet till Eder, Herr Ordförande, 
för det gångna årets arbete med önskan om en för Eder angenäm julhögtid och ett gott 
årsskifte.” 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
JOHN STERNER. 
KARL SANDSTRÖM. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 14 januari 1924 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 1, 1923. 
 
Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Nämnder och Styrelser 1923. 
 
Drätselkammaren: 
 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. 
 
Anmälan om nyval göres till Magistraten före den 1 november. 
 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter, men består efter valet år 1922 
av 6 ledamöter och 7 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
1) Förvaltaren John Sterner, ordf. 1923, kvarstår till och med 1926. 
2) Byggmästaren Oscar Wallén, kvarstår till och med 1924. 
3. Fabrikören Alfr. Bovik, kvarstår till och med 1924. 
4) Redaktören Axel Ljungberg, vice ordf. 1923, kvarstår till och med 1926. 
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5) Ombudsmannen C. G. Tinggren, kvarstår till och med 1924. 
6) Fabrikören Aug. Mattsson, kvarstår till och med 1926. 
 
Suppleanter: 
 
1) Disponenten Ludvig Andersson, ersättare Sterner, kvarstår t. o. m. 1926. 
2) Byggmästaren Robert Christenson, ersättare Wallén, kvarstår till och med 1924. 
3) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ersättare Bovik, kvarstår till och med 1924. 
4) Fabrikören Aug. Thorsson och Mekanikern Otto Olsson, ersättare Ljungberg, kvarstå till 
och med 1926. 
5) Sparb.-kamrer. Carl Brännberg, ersättare Tinggren, kvarstår till och med 1924. 
6) Grosshandlaren O. G. Löfving, ersättare Mattsson, kvarstår t. o. m. 1926. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter, sålunda valda: 
 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Hälsovårdsnämnden väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Aug. Mattsson, v. ordf. 1923, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Handlanden S. P. Ekblad, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Kontraktsprosten F. Lüsch, ordf. 1923, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Handlanden P. A. Malmrot, vald av Hälsovårdsnämnden för 1923. 
Fabrikören Alfr. Bovik, vald av Drätselkammaren för 1923. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Aug. L. Kihlberg, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Ombudsmannen C. G. Tinggren, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg, vald av Hälsovårdsnämnden för 1923. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, vald av Drätselkammaren för 1923. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 8 ledamöter och 4 suppleanter, därav 4 ledamöter väljas samtidigt för 4 år och 
övriga 4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
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Val företages vartannat år. den 28 jan. 1909 beslöts, att andre stadsläkaren skulle hava rätt att 
närvara vid sammanträden samt deltaga i förhandlingarna, men icke i besluten. Denna styrelse 
väljes av Stadsfullmäktige, som även välja ordf. och v. ordf. Av ledamöterna skall en vara 
kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. till och med 1924, vald till och med 1924. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, v. ordf. till och med 1924, vald t. o. m. 1924. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, vald t. o. m. 1924. 
Stenhuggaren Jakob Pettersson, vald t. o. m. 1924. 
Handlanden E. W, Olsson, vald till och med 1926. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, vald till och med 1926. 
Fru Anna Berger, vald till och med 1926. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1826. 
 
Suppleanter: 
Lärarinnan Hulda Andersson, vald till och med 1926. 
Handlanden Axel Johansson, vald till och med 1926. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, vald till och med 1926. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, vald till och med 1926. 
 
Byggnadsnämnden: 
 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsmedlem är självskriven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 1 suppleant. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1923, självskriven ledamot. 
Byggmästaren Robert Christensson till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
Distriktslantmätaren Frej Hoffner till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Axel Johansson till och med 1926, vald av Stadsfullmäktige. 
Byggmästaren Oscar Wallén, v, ordf. 1923, till och med 1923, vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1926 vald av Stadsfullmäktige. 
Entreprenören C. W. Granberg, till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, till och med 1926, vald av Stadsfullmäktige. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1923, vald av Magistraten. 
 
Hamnstyrelsen: 
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Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, vilka alla 
väljas för 2 år, 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 2 suppleanter 
väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 
ledamöter och 2 suppleanter. Styrelsen utser inom sig ordf. och vice ordf. för en tid av 2 år. 
 
Ledamöter: 
 
Ombudsmannen C. G. Tinggren, t. o. m. 1923, vald av Stadsfullmäktige, v. ordf. t. o. m. 1923 
Disponenten Ludvig Andersson, t. o. m. 1923, vald av Stadsfullmäktige, ordf. t. o. m. 1923. 
Lotsförmannen Gustaf Wallin, t. o. m. 1924, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden S. P. Ekblad, t. o. m. 1924 vald av Stadsfullmäktige. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, t. o. m. vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Hjalmar Carlsson, t. o. m. 1924, vald av Stadsfullmäktige. 
Fabrikören Elis Luckey, t. o. m. 1924, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, t. o. m. 1923, vald av Magistraten. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. enligt 
Hälsovårdsstadgan kap. 1 mom. 1 skall den magistratsperson, som förestår polisen vara 
ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes självskriven ledamot. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1923. 
Doktor Axel Nilsson, vice ordförande 1923. 
1) Fabrikören Aug. Mattsson, till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Sparbankskamreraren Carl Brännberg, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
3) Entreprenören V. W. Granberg, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
 
1) Frisören G. A. Löfgren, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Fabrikören Alfr. Bovik, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
3) Gjutaren Karl Källén, till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 feb. 1917, § 17, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom mådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadsfästelse, skall Lysekils folkskolas angelägenheter handhavas av en 
styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av Stadsfullmäktige och 6 av kyrkostämman. 
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Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
Ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 
2 år. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1923. 
 
Valda av Stadsfullmäktige: 
 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, till och med 1925. 
Juveleraren Gordon Wikström, till och med 192. 
Rektorn Sigfr. Sandström, till och med 1925, v. ordf. 1923. 
Fabrikören Viktor Lindbom, till och med 1923. 
Gjutaren Enok Svensson, till och med 1923. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius, till och med 1923. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
 
Överläraren Anders Jakobsson, till och med 1925. 
Handlanden E. W. Olsson, till och med 1925. 
Bokhållaren Evald Isidor Andersson till och med 1925. 
Ingenjören B. A. de Waern, till och med 1923. 
Byggmästaren Oscar Wallén, till och med 1923. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, till och med 1923. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan: 
 
Enligt S. F. beslut den 3 april 1918, § 43, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 5 
suppleanter, och skola suppleanterna vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, i 
vilken ledamöter och suppleanter här nedan angivits. 
 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1926: 
 
Ledamöter: 
 
1) Fabrikören Elis Luckey, v. ordf. 1923. 
2) Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 1923. 
3) Överläraren And. Jakobsson. 
4) Redaktören Axel Ljungberg. 
5) Bankkamreraren Olof Johansson. 
 
Suppleanter: 
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1) Postmästaren Gösta Boeman, ers. Luckey. 
2) Apotekaren R. Björkman, ers. Berger. 
3) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Jakobsson. 
4) Konduktören Anders Johnson, ers. Ljungberg. 
5) Telegrafkommissarien G. E. Olsson, ersätter Johansson. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
 
Ledamot 1923: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Examensvittnen vid Kommunala Mellanskolans realskoleexamen 1923: 
 
Doktorn Axel Nilsson. 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Telegrafkommissarien G. E. Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
Kammarskrivaren Fr. Nordström. 
Postexpeditör Fredr. Lundqvist. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val för en tid av 4 år. väljes av Stadsfullmäktige. 
 
Valda t. o. m. 1924: 
 
Ledamöter: 
 
Frisören G. A. Löfgren. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 1923. 
Trafikchefen Nils Wickberg. 
Handlanden Axel Johansson. 
Redaktören Axel Ljungberg, v. ordf. 1923. 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren, adjungerande ledamot. 
 
Suppleanter:  
 
Fabrikören Aug. Mattsson. 
Kammarskrivaren Gösta von Gegerfelt. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
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Parkstyrelsen: 
 
Tillsattes av S. F. augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, att 
väljes för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1926: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Robert G. Christenson, ordf. 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck. 
Frisören G. A. Löfgren, v. ordf. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
Fotografen John Westling. 
 
Handels- och Sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnde av 7 ledamöter, vilka väljas för högst 2 
år, dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1924 
 
Ledamöter: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
Lotsförmannen Emilius Hörman. 
Fabrikören Richard Björsell. 
Grosshandlaren O. G. Löfving 
Skeppsmäklaren C. Andersson. 
Handlanden J. A. Jacobsson. 
Fabrikören Elis Luckey. 
 
Polisnämnden: 
 
Enligt S. F. beslut den 24 november 1916, § 180 i protokollet, tillsattes en polisnämnd, som 
skall bestå av Herr Borgmästaren eller den, som är förordnad att uppehålla hans ämbete, 
Brandchefen eller vid förfall för honom, vice Brandchefen samt 3 av S. F. utsedda ledamöter 
med 2 suppleanter, vilka väljas för 4 år i sänder bland stadens röstberättigade män. 
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Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1923. 
Brandchefen Emil Löfberg, vice ordf. 1923. 
 
Ledamöter t. o. m. 1924 års utgång: 
 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad. 
Frisören G. A. Löfgren. 
 
Suppleanter för samma tid: 
 
Inspektören Ludvig Andersson. 
Ombudsmannen C. G. Tinggren. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befallningshavande samt 6 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordföranden och hans suppleant samt 
ledamöter och suppleanter för en tid av 4 år, men så att halva antalet ledamöter och 
suppleanter väljas vartannat år. 
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1925. 
Suppleant: Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1925. 
 
Ledamöter: 
 
Stenhuggaren Patrik Johansson, till och med 1925. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, till och med 1925. 
Bokhållaren Evald Isidor Andersson, till och med 1925. 
Handlanden P. A. Malmrot, till och med 1923. 
Handlanden E. W. Olsson, till och med 1923. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1923. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggaren Jakob Pettersson, till och med 1925. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, till och med 1925. 
Metallsvarvaren Otto Olsson, till och med 1925. 
Frisören G. A. Löfgren, till och med 1923. 
Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren, till och med 1923. 
Brandkorpralen A. J. Nordmark, till och med 1923. 
 
Taxeringsnämnden: 
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Väljes av Stadsfullmäktige varje år före den 15 januari, men väljes i regel under december 
föregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande ordförande och 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1923. 
 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall. 
Ledamot: Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1923: 
 
Ledamöter: 
 
1) Handlanden E. W. Olsson. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Kammarskrivaren Gösta von Gegerfelt. 
 
Suppleanter: 
 
1) Handlanden Evald Andersson. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. R. Montheli. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
5) Postexpeditören Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
 
Av stadsfullmäktige valdes den 14 oktober 1914 för obestämd tid nedannämnda 2 ledamöter i 
kommittén för anstalten: 
 
Borgmästare Axel Sundberg, 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje ledamoten förordas av Konungens 
Befallningshavande och skall vara nämndens ordförande. Se Svensk Författningssamling n:o 
261 2/7 1915, § 7. 
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Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till och med 1923, Disponenten 
Emil Löfberg. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1923. 
 
Ledamöter: 
 
Konsuln Magnus Radhe. 
Fabrikören Gust. Karlsson. 
 
Suppleanter: 
 
Åkaren Viktor Andersson. 
Åkaren Albin Hansson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
 
som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under 
december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter, och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för år 1923: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren C. J. Nordström. 
Byggmästaren Adolf Wennerberg. 
 
Brandbefäl: 
 
Brandchef och vice brandchef väljas av S. F. i november månad för nästföljande 3 kalenderår, 
§ 28 i brandordningen. 
 
Brandchef: Disponenten Emil Löfberg, till och med 1924. 
Vice brandchef: Handlanden Gillis Eriksson, till och med 1924. 
 
Brandstyrelsen: 
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Enligt S. F. beslut den 27 juni 1918 upprättades dylik styrelse bestående av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val sker för 4 år i sänder. 
 
Brandchefen, eller vid förfall för honom vice brandchefen, är skyldig att närvara vid 
styrelsens sammanträden. Han äger rätt deltaga i överläggningarna, och, om han är vald till 
ledamot, även i besluten, dock får han ej väljas till styrelsens ordförande eller vice ordförande. 
 
Valda t. o. m. 1925. 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Aug. Mattsson, ordf. 1923. 
Entreprenören C. W. Granberg, v. ordf. 1923. 
Kammarskrivaren Fr. Nordström. 
Metallsvarvaren Otto Olsson. 
Byggmästaren Robert G. Christenson. 
 
Suppleanter: 
 
Frisören G. A. Löfgren, förste 
Fotografen John Westling, andre. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. välja 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även S. F. 
välja 1 revisor med 1 suppleant: Föreningen väljer 4 ledamöter med 2 suppleanter samt 1 
revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1923: 
 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
 
Suppleant: Järnsvarvaren Alfr. Andersson. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för år 1923: 
 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
 
Suppleant: Byggmästaren Oscar Wallén. 
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Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
 
S. F. utse 12 huvudmän. Huvudman utses för 3 år. 
 
Fabrikören Elis Luckey,   t. o. m.  1925. 
Kamreraren Hugo Hallgren ” 1925. 
Byggmästaren Oscar Wallén ” 1925. 
Handlanden J. A. Jacobsson ” 1925. 
Förvaltaren John Sterner  ” 1923. 
Inspektören A. W. Christenson, ” 1923. 
Disponenten Aug. Kihlberg, ” 1923. 
Konsuln L. Laurin,  ” 1923. 
Fabrikören Aug. Mattsson,  ” 1924. 
Disponenten Ludvig Andersson,  ” 1924. 
Handlanden L. P. Östling  ” 1924. 
Disponenten Hjalmar Carlsson ” 1924. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
 
Ombud: Bankdirektören Ragnar Berger, för 1923. 
Suppleant: Redaktören Axel Ljungberg, för 1923. 
 
Systemaktiebolagets Styrelse: 
 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson, för 1923. 
 
Suppleant: Byggmästaren Robert G. Christenson, för 1923. 
 
Gode män för tillsyn över förmynderskap: 
 
Väljas i december av S. F. för en tid av 4 år. 
 
Direktören P. Grundell, t. o. m. 1924. 
Bankkassören A. H. Lundin, t. o. m. 1924. 
Suppleant: Bankdirektören Ragnar Berger, t. o. m. 1924. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1918 t. o. m. 1923. 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
 
Ida Sannes fond: 
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2 ledamöter väljas av S. F. i december att för viss tid jämte församlingens kyrkoherde, som är 
självskriven ledamot, förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1922 t. o. m. 1924. 
 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Johanna Maria Svenssons fond: 
 
3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige i december för viss tid att förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1922 t. o. m. 1924. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”. 
 
Enligt gåvobrevet av den 6 september 1919 skall styrelsen, som handhvaer stiftelsens 
angelägenheter bestå av stadens borgmästare såsom ordförande samt 2 av Stadsfullmäktige 
valda ledamöter jämte suppleanter för dem. Väljas för 4 år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto den 18 juni 1920 att med anledning av de stiftelsen tillhöriga 
aktierna i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag välja ett ombud att representera vid nämnda 
bolagsstämmor. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, självskriven ledamot och ordförande. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, vald t. o. m. 1925. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald t. o. m. 1925. 
 
Suppleanter: 
 
Bankdirektören Rudolf Lindblad, vald t. o. m. 1925. 
Handlanden S. P. Ekblad, vald t. o. m. 1925. 
 
Stadens ombud vid bemälda bolagsstämmor år 1923. 
 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
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DIVERSE KOMMITÉER, NÄMNDER M. M.  
 
Valkommittén: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas av S. F. första 
januarisammanträde enligt beslut av den 11 december 1914, § 153 i prot. jämte beslut av den 
11 januari 1917. Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för år 1923: 
 
Ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 
Disponenten Ludvig Andersson. 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg. 
Handlanden S. P. Ekblad. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
 
Suppleanter: 
 
Fabrikören Elis Luckey, ersätter Lüsch och Andersson. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, ersätter Brännberg och Ekblad. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, ersätter Björsell. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
 
Tillsatt av Stadsfullmäktige den 2 september 1914 på obestämd tid och består av 9 ledamöter, 
däri inberäknat den av Kongungens Befattningshavande förordnade ordföranden. 
 
Ordförande och vice ordf. förordnade av Konungens Befallningshavande:  
 
Sparbankkamreraren Carl Brännberg, ordf. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, v. ordf. 
 
Av Stadsfullmäktige valda. 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
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Handlanden S. P. Ekblad. 
Gjutaren Karl Källén. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Ludvig Andersson. 
Fabrikören Aug. Mattsson. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist. 
Filaren Svante J. Johansson. 
 
Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
För 1922 valdes: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Förvaltaren John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Frisören G. A. Löfgren. 
Grosshandlaren O. G. Löfving. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
 
Ombud vid mantalsskrivningen 1922: 
 
Väljas i november månad årligen. 
 
Ledamöter: 
 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren. 
 
Suppleant: 
 
Brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; betygas 
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AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 2, 1923. 
 
Lysekils Stads Drätselkammare 
 
får härmed lämna följande redogörelse över stadens räkenskaper och förvaltning för år 
1922. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Stadens tillgångar    2.456.658:43 
Stadens skulder    1.889.884:05 
 Skillnaden utgjorde en kapitalbehållning av Kronor 566.774:38 
 
Enligt Vinst- och Förlust-Konto har staden  
haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Avbetalning från jordkassan å äldre ränteskuld  978:59 
Bidrag från hamnstyrelsen    4.400:- 
Vattenavgifter    2.138:50 
Debiterade utskylder    515.257:30 
Progressivskattens kommunandel   31.521:48 
Tomt- och bergarrenden    10.273:74 
Hundskatt     450:- 
Brännvinsmedel    22.248:- 
Bevillningsavgifter av utländska artister   138:33 
Bötesmedel     125:25 
Hyror     2.650:- 
Köttbesiktningsbyråns inkomster   3.080:45 
Nöjesskatt     4.922:90 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”   231:55 
Reserverade medel för vattenmätare   3.500:- 
Reserverade medel för läroverksbyggnad  32.058:25 
Landstingsbidrag för nödhjälpsarbeten   8.000:- 
    Kronor 641.974:34 
 
UTGIFTER: 
 
S. I. Fattigvården   32.820:- 
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S. II. Sundhetsvården: 
 
Egentliga sundhetsvården  22.289:43 
Köttbesiktningsbyråns utgifter 1.547:67 23.837:10 
 
 
S. III. Undervisningen: 
 
Folkskolan   56.000:- 
Kommunala mellanskolan  20.360:- 
Barnavårdsnämnden  180:- 
Föreläsningsföreningen  500:- 
Folkbiblioteket  300:- 
Teniska aftonskolan  400:- 77.740:- 
 
S. IV. Allmänna byggnader och Platser: 
Utgifter direkt under denna huvudrubrik 22.964:60 
Gators underhåll  13.005:76 
Vattenledningars underhåll  11.963:66 
Bidrag till rensning av Trötemyren 31.549;07 
Avloppsledningars underhåll 5.876:09 
Gatubevattningen  840:15 
Gatubelysningen, ström 5.707:-,  
material 1.215:50  6.922:50 
Renhållningen  9.885:25 
Brandväsendet  14.850:52 
Parkstyrelsen   2.500:- 
Övriga behov under S. IV.  5.492:67 124.950:27 
 
S. V. Verk och inrättningar: 
 
Magistrat och rådhusrätt  18.801:97 
Stadsfullmäktiges och nämnders exped. 24.834:48 
Polisverket   27.002:16 
Uppbördsverket  8.370:52 
Övriga behov under S. V.  19.234:24 98.243:37 
 
S. VI. Avskrivningar å stadsutskylder, se nedan. 
 
S. VII. Räntor   55.621:56 
  Transport  413.212:30 
 
  Transport  413.212:30 
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S. VIII. Avbetalning å lån, framgår av  
jämförelse mellan åren 1921 och 1922. 
 
S. IX. Oförutsedda utgifter, fördelade  
å vederbörande konton. 
 
S. X. Kyrkan   43.000:- 456.212:30 
 
Avskrivningar: 
 
Vattenledningsverket   6.915:68 
Restantier å stadsutskylder, S, VI.  79.222:- 
Restantier å progessivskattens kommunandel 217:50 
Restantier å tomtarrenden   163:24 86.518:42 
 
Överfört till reserverade medel: 
 
Av landstingsbidrag   8.000:- 
För under 1922 beslutade, ej utförda arbeten 4.000:- 
För diverse ändamål under år 1923  23.000:- 35.000:- 
    Kronor 577.730:72 
Enligt förestående tablå utgöra inkomsterna  641.974:34 
Och utgifterna    577.730:72 
Således en skillnad till Kap.-Kontots fördel av Kronor 64.243:62 
 
Fördelningen av kostnaderna å nedanstående konton: 
 
Sundhetsvården: 
 
Avlöningar    10.642:75 
Sundhetssyn m. m.    165:- 
Desinfektion    652:10 
Annonser, trycksaker och telefonavgifter 629:63 
Premier för råttors utrotande  577:05 
Kostnader för fria bad   656:10 
Bidrag till veterinären   120:- 13.442:63 
Hyra, bränsle och lyse m. fl. utgifter för  
köttbesiktningsbyrån    1.547:67 
Kontant inlevererat till barnmorskestyrelsen 1.000:- 
   Transport 1.000:- 14.990:30 
 
   Transport 1.000:- 14.990:30 
Telefonavgifter   106:10 
Förbrukningsartiklar och semesterbidrag  200:- 1.306:10 
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Hyresbidrag för landstingets upptagningsanstalt  600:- 
Bidrag till dispensärverksamheten   416:60 
 
Sjukas vård och underhåll m. fl. utgifter å epidemisjukhuset: 
 
Mathållning    4.411:- 
Bränsle och lyse   528:- 
Medicin enligt apotekets räkning  830:28 
Förbrukningsartiklar   347:- 
Tvätt och extra arbetshjälp   306:12 
Telefonavgifter   101:70 6.524:10 
 
    Kronor 23.837:10 
 
Utgifter direkt under huvudrubriken för Allm. Byggnader och Platser: 
 
Tillbyggnad av Polishuset    8.465:- 
Underhåll av fastigheter    6.146:60 
Anskaffning och underhåll av inventarier  3.248:- 
Anslag till registerkarta    1.000:- 
Inköp av tomtdelar vid elektricitetsverket och  
för Drottninggatans framdragande   3.205:- 
    Kronor 22.064:60 
 
Övriga behov S. IV: 
 
Löner och arvoden    4.590:- 
Brandförsäkringar    750:52 
Annonser, trycksaker och telefonavgifter  152:15 
    Kronor 5.492:67 
 
VERK OCH INRÄTTNINGAR: 
 
Magistrat och rådhusrätt: 
 
Löner    16.973:- 
Skrivmaterial, papper, trycknings-  
och annonskostnader   1.648:30 
   Transport 18.621:30 
 
   Transport 18.621:30 
Telefonavgifter   180:67 18.801:97 
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Stadsfullmäktiges och nämnders expedition: 
 
Löner    16.114:- 
Tryckning, inbindning och annonser  3.958:18 
Skriv- och ritmaterialier   1.003:14 
Postporton    260:- 
Hyra, eldning och städning av stadsingenjörskontoret 930:- 
Avgifter för telefoner och för utsträckt telefontid 1.558:38 
Avgift till Svenska Stadsförbundet  420:- 
Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift 351:- 
Diverse utgifter   239:78 24.834:48 
 
Polisverket: 
 
Löner och beklädnadspengar  23.630:- 
Extra tjänstgöring   1.077:- 
Bränsle och lyse   699:50 
Städning    600:- 
Medicin    131:77 
Skrivmateralier, inbindnings- och annonskostnader 347:69 
Telefonavgifter   431:70 
Rannsakningsfångars underhåll  84:50 27.002:16 
 
Uppbördsverket: 
 
Löner    6.665:- 
Annonser, trycksaker och blanketter  506:02 
Arvoden för taxering, mantalsskrivning  
och kronouppbörd    507:- 
Ersättning till Stadsfogden för kontor  562:50 
Telefonavgift   130:- 8.370:52  
 
Övriga behov S. V.: 
 
Hyra för rådhuslokalerna   4.000:- 
Uppvärmning av d:o   1.054:29 
   Transport 5.054:29 79.009:13 
 

Transport 5.054:29 79.009:13 
Städning av rådhuslokalerna  600:- 
Lyse för rådhuslokalerna   153:25 
Hyra för tullvaktstuga   240:- 
Övriga utgifter för tullkammaren  222:20 
Anslag till skyttegillet   250:- 
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Anslag till Idrottsföreningen Kamraterna 200:- 
Anslag till arbetsförmedlingen  100:- 
Anslag till hyresbidrag åt arbetslösa  1.000:- 
Anslag för transport av nödhjälpsarbetare 2.275:- 
Arvode till arbetslöshetskommitténs ordf. 700:- 
Olyckfallsförsäkring för hos staden anställda 1.471:78 
Krono- och diverse utskylder  1.376:03 
 
Allmänna pensionsförsäkringen: 
 
Stadens utlägg för oguldna  
grundavgifter  2.318:- 
stadens bidrag till pensionstillägg 2.804:54 
Arvode till pensionsnämndens  
ordförande    300:- 
annonser och tryckkostnader 169:15 5.591:69 19.234:24  
    Kronor 98.243:37  
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning    11:84 
Behållning å löp. Räkning med A.-B. Göteborgs Bank  32.164:65 
Jordfastigheter    670.000:- 
Byggnader     65.000:- 
Bryggor     250.000:- 
Vattenverket     175.000:- 
Gator, platser och vattenrätt   1:- 
Inventarier     35.000:- 
Elektricitetsverket med dess anläggningar  375.000:- 
Aktier     670.000:- 
Diverse fordringar    13.812:25 
Restantier å stadsutskylder    12.000:- 
    Transport 2.297.989:74 
 
    Transport 2.297.989:74 
Fattigvårdens kapitalbehållning   30.000:- 
Folkskolans kapitalbehållning   90.000:- 
Kommunala mellanskolans kapitalbehållning  10.000:- 
Förrådet, kranar, rör, ventiler m. m.    15.000:- 
Utlägg för läroverksbyggnaden   11.000:- 
Folkskolans andel i stadens lån i Lysekils Sparbank  60.000:- 
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Förskotterat hyresbidrag    600:- 
Förskotterat för inköp av klosettkärl   1.631:35 
    Kronor 2.516.221:09 
 
SKULDER: 
 
Lysekils Sparbank, stadens lån  203.121:- 
Lysekils Sparbank, elektricitetsverkets lån 375.000:- 
Obligationslånet av år 1905  389.000:- 
Obligationslånet av år 1911  712.000:- 
Hamnens skulder   95.250:- 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”  50.000:- 
Fattigvården, outtaget anslag för år 1922  3.220:-  
 
Reserverade medel: 
 
För hamnundersökning  6.000:- 
För registerkarta  700:- 
För under 1922 beslutade,  
ej utförda arbeten   4.000:- 
För landstingsanslag  8.000:- 
För diverse ändamål 1923  23.000:- 41.700:- 
Förskotterade medel   4.350:- 1.873.641:- 
 
Kapital-Konto    642.580:09 
    Kronor 2.516.221:09 
 
Kapital-Konto har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans 1922    566.774:38 
Gottgörelse från jordkassan för jordlånets amortering  13.000:- 
Minskning av hamnens skulder   5.750:- 
Ökning av folkskolans kapitalbehållning   906:73 
    Transport 586.431:11 
 

Transport 586.431:11 
Ökning av kommunala mellanskolans kapitalbehållning 1.103:16 
Vinst- och Förlust-Konto    64.254:62 
     651.777:89 
 
Avgår följande: 
 
Minskat värde å jordfastigheter genom  
tomtförsäljningar    8.000:- 
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minskning av hamnens kassabehållning  1.197:80 9.197:80 
    Kronor 642.580:09  
 
För den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsälningar lämnas 
följande översikt: 
 
Amortering å jordlånet    13.000:- 
Överfört till Vinst- och Förlust-Konto   978:59 
    Kronor 13.978:59 
 
Tomtförsäljningar under året  Kronor 13.978:59 
 
Lysekil den 3 februari 1923. 
 
FÖR LYSEKILS STADS DRÄTSELKAMMARE: 
 
JOHN STERNER. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1922, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava granskat räkenskaperna och funnit dem förda med synnerlig omsorg och försedda 
med verifikationer samt överensstämmande med Stadsfullmäktiges och Frätselkammarens 
protokoll. 
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes härovan, har av oss genomgåtts och 
befunnits i full överensstämmelse med räkenskaperna. 
 
På grund härav, och då inga anmärkningar förekommit, få vi tillstyrka full och tacksam 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 24 april 1923. 

ERIK HALLGREN. 
FREDRIK LUNDQVIST GORDON WIKSTRÖM. 

 
 
Bilaga N:o 3, 1923. 
 
LYSEKILS FOLKSKOLESTYRELSE FÅR HÄRMED LÄMNA FÖLJANDE 
REDOGÖRELSE ÖVER FOLKSKOLANS RÄKENSKAPER OCH FÖRVALTNING 
FÖR ÅR 1922: 
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Vi årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar    218.426:66 
Skolans skulder    129.333:39 
   Kapitalbehållning Kronor 89.093:27 
 
 
Enligt Vinst- & Förlustkonto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag     60.792:38 
Anslag av staden    56.000:- 
Hyror     4.992:- 
    Kronor 121.784:38 
 
UTGIFTER: 
 
Underhåll av fastighete  2.106:07 
Underhåll och anskaffning  
av inventarier  509:25 
Räntor   4.703:79 
Lärares avlöningar  95.044:41 
Övriga avlöningar  3.862:- 
Pensionsbidrag  1.226:24 
Undervisningsmaterial  2.883:21 
Utgifter för skolköket, utom lön,  
som ingår bland lärarelöner 1.406:15  
bränsle, lyse och renhållningsartiklar 3.638:24 
brandförsäkringar  1.160:66 
 
ÖVRIGA UTGIFTER: 
 
Annonser och trycksaker 194:65 
Porton- och telefonavgifter 136:30 
Diverse utgifter 99:10 430:05  116.970:07 
Kapital-Konto, årets vinst    4.814:31 
    Kronor 121.784:38 
 
SKOLANS EKONOMISKA STÄLLNING VID ÅRETS SLUT ÄR ENLIGT 
UTGÅENDE BALANSERS KONTO FÖLJANDE: 
 
TILLGÅNGAR: 
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Kontant i kassan    67:36 
Löp. Räkning med A.-B. Nordiska Handelsbanken  4.039:11 
Kapitalräkning med A.-B. Göteborgs Bank  68.084:26 
Lysekils Sparbank, innestående för Petrelius fond  1.123:30 
Diverse Personers Konto, innestående bidrag för året  10.062:24 
 
FASTIGHETER: 
 
Nya skolhuset vid Färgaregatan 100.000:- 
2 skolhus, Stora Kyrkogatan 22.23 58.000:- 
1 skolhus, Stora Kyrkogatan 10 10.000:- 
Gamla samskolebyggnaden, Parken 1 13.000:-  181.000:- 
 
INVENTARIER: 
 
I nya skolhuset  6.000:- 
I skolhusen, Stora Kyrkogatan 22.23 4.000:- 
I skolhuset, Stora Kyrkogatan 10 2.000:-  12.000:- 
    Kronor 276.376:27 
 
SKULDER: 
 
Folkskollärarnas Pensionsinrättning 91.421:24 
Kungl. Postsparbanken  7.838:02 
Skolhusbyggnadskassan  8.084:26 
Barnavårdsnämnden  401:87 
Stadskassan, andel i stadens lån  
i Lysekils Sparbank  60.000:- 
Petrelius understödsfond  1.123:30 
Kungl. och Hvitfeldska  
stipendieinrättningen   9.000:- 
förskotterade medel  4.600:-  182.468:69 
 
Kapitalbehållning     93.907:58 
    Kronor 276.376:27 
 
Å lån hava under året amorterats: 
 
Till Folkskollärarnas Pensionsinrättning   1.523:53 
Till Kungl. Postsparbanken   907:72 
    Kronor 2.431:25 
 
Lysekil den 3 februari 1923. 
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För Lysekils Folkskolestyrelse: 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
LYSEKILS FOLKBIBLIOTEKS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1922. 
 
INKOMSTER: 
 
Behållning från år 1921    21:98 
Anslag av staten    200:- 
    Kronor 221:98 
 
UTGIFTER: 
 
Inköpta böcker    155:- 
Frakter, porton och brandpremier   13:45 
Behållning till år 1923    53:53 
    Kronor 221:98 
 
Lysekil den 3 februari 1923. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
 
  AXEL HOLMQVIST. 
  Kassaförvaltare. 
 
LYSEKILS BARNAVÅRDSNÄMNDS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1922, 
 
INKOMSTER: 
 
Återbetalt från folkskolan    271:87 
Bidrag från staden    180:- 
Bidrag av fattigvården    175:- 
    Kronor 626:87 
 
UTGIFTER: 
 
Avgifter för utackorderade barn   225:- 
Fordran av folkskolekassan vid årets slut  401:87 
    Kronor 626:87 
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Lysekil den 3 februari 1923. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
HANNA PETRELIUS UNDERSTÖDSFONDSS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1922. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början  1.122:94 
Upplupen ränta under året    52:36 
    Kronor 1.175:30 
 
Uttaget under året i Lysekils Sparbank för utdelning av premier  
till folkskolebarn     52:- 
innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut  1.123:30 
    Kronor 1.175:30 
 
Lysekil den 3 februari 1923. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
Samtliga förestående räkenskaper reviderade utan anmärkning, varför full ansvarsfrihet för 
den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 15 maj 1923. 
 
K. E. MATTSSON.  ANDERS CHRISTENSSON. 
 
 
Bilaga N:o 4, 1923. 
 
REDOGÖRELSE FÖR KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKIL 
RÄKENSKAPER OCH FÖRVALTNING FÖR ÅR 1922. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar    18.896:84 
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Skolans skulder    5.000:- 
   Kapitalbehållning Kronor 8.896:48 
 
Enligt Vinst & Förlustkonto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag     30.902:28 
Anslag av staden    20.360:- 
Terminsavgifter    6.833:32 
Räntor     282:19 
     58.377:79 
Kapital-Konto    2.066:83 
    Kronor 60.444:62 
 
UTGIFTER: 
 
Lärares avlöningar    48.533:86 
Andra avlöningar    925:- 
Pensionsbidrag    1.579:39 
Anskaffning och underhåll av inventarier  982:95 
Undervisningsmaterial    601:48 
Bränsle, lyse och renhållning   2.666:92 
Lokalhyra     3.700:- 
Skolköket     100:- 
Övriga utgifter: 
Annonser och trycksaker  637:77 
Porton och telefonavgifter  331:65 
Försäkringspremier  187:- 
Diverse utgifter  198:60  1.355:02 
    Kronor 60.444:62 
 
Skolans ekonomiska ställning av årets slut enligt Utgående Balansers Konto följande: 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan    95:07 
Löpande Räkning med A.-B. Göteborgs Bank  35:38 
Diverse personers Konto, innestående bidrag för året  3.499:56 
Inventarier     3.000:- 
Undervisningsmaterial    2.000:- 
    Kronor 8.630:01 
 
SKULDER: 
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Förskotterade medel    1.800:- 
Kapitalbehållning    6.830:01 
    Kronor 8.630:01 
 
Lysekil den 3 februari 1923. 
 
FÖR KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKIL STYRELSE. 
 
AXEL SUNDBERG. 
Ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
Undertecknade, utsedda att granska förestående räkenskaper, hava funnit desamma utan 
anmärkning och med fullständiga verifikationer försedda, varför vi tillstyrka full ansvarsfrihet 
för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 9 maj 1923. 
 
JAKOB FREDRIK CARLSSON. WIKTOR LINDBOM. 
 
 
Bilaga N:o 5, 1923. 
 
SAMMANDRAG ÖVER LYSEKILS KYRKAS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1922. 
 
INKOMSTER: 
 
Kontant i kassan vid årets början 302:47 
Uttagit å löpande räkning, behållning  
vid årets början   2.158:56  2.461:03 
årets anslag av staden  43.000:- 
Sålda gravplatser i Åkerbräckans  
kyrkogård   1.435:- 
Sålda gravplatser i Dalskogens  
kyrkogård    535:- 
Arrenden   125:37 
Räntor å i bank insatta medel 175:65 
Diverse inkomster  22:63  45.293:65  
    Kronor 47.754:68 
 
UTGIFTER: 
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Amortering å lån  6.773:66 
Räntor å lån   11.763:58 
Underhåll av fastigheter  3.209:29 
Inköp och underhåll av inventarier 2.687:74 
Löner och arvoden  15.521:97 
Utgifter för församlingsvård 578.40 
Bränsle och lyse  2.746:34 
Utgifter för Åkerbräckans kyrkogård 2.183:21 
Utgifter för Dalskogens kyrkogård 605:25 
Övriga utgifter  1.200:47  47.269:91 
Innestående å Löpande Räkning  
vid årets slut   447:53 
kontant i kassan vid årets slut 37:24  484:77  
    Kronor 47.754:68  
 
Inventarium den 31 december 1922. 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan  37:24 
Innestående å löpande räkning 447:53 
Kyrkan   209.000:- 
Inventarier   28.800:- 
Prästgården   34.000:- 
Kyrkogården i Dalskogen  25.000:- 
Kyrkogården i Åkerbräckan 10.000:- 
Gamla kyrkans fond  488:49  307.773:26 
    Kronor 307.773:26 
 
SKULDER: 
 
Kungl. Postsparbanken  93.588:78 
Folkskollärarnas Pensionsinrättning 66.058:43 
Lysekils Sparbank  90.250:-  249.897:21 
Kapitalbehållning    57.876:05 
    Kronor 307.773:26 
 
Fonder enligt särskilt bokslut, vilka fonder stå under kyrkårådets förvaltning ägde 
följande behållning den 31 december 1922. 
 
Lysekils Prästänkestånd  12.000:- 
Christina Lyckes Donation  1.761:17 
Alb. Carlssons sjukfond  12.331:58 
Bårtäckskassan  568:40 
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Ljuskronefonden  38:37 
Fond för Lysekils Kyrkas förskönande 89:40 
Lysekils Kyrkas expropriationsmedel 243:06 
Gravfonder enligt specifikation 4.173:47  31.205:45 
    Kronor 31.205:45  
 
Lysekil den 31 december 1922. 
 
LYSEKILS KYRKOKASSA. 
A. W. CHRISTENSSON. 
 
Undertecknade, av Lysekils stads kyrkostämma utsedda att granska Lysekils kyrkas 
räkenskaper och förvaltning för år 1922, få härmed vitsorda förestående berättelses riktighet. 
 
Samtliga fonder, vilka stå under kyrkorådets förvaltning, hava av oss granskats utan 
anmärkning. 
 
Då räkenskaperna äro försedda med vederbörliga verifikationer och förda med utmärkt 
ordning, få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 23 mars 1923. 
 
O. JOHANSSON. GUNNAR NYBLOM. 
 
 
 
Bilaga N:o 6, 1923. 
 
BERÄTTELSE. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva nedanstående berättelse över sin förvaltning för år 1922. 
 
Enligt Vinst- & Förlust-Konto har hamnen haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Avgifter i båthamnen    180:- 
Uppbörd i norra båthamnen   450:- 
Uppbörd för båtar under 10 ton   1.258:21 
Uppbörd för fartyg    6.201:50 
Uppbörd för passagerareångare   8.888:61 
Uppbörd för varor    13.397:21 
Uppbörd för planlegor    2.765:71 
Uppbörd för kranavgifter    170:- 
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    Kronor 33.311:54 
 
UTGIFTER: 
 
Avskrivning å inventarier    728:- 
Diverse utgifter    8.139:36 
Hamnkaptenens lön    3.982:30 
Hamnlotsens lön    800:22 
F. hamnlotsens Pihls pension och tillsyningsarvode  200:- 
Hamnkaptenens provision    127:65 
Hamnkassörens provision    1.918:66 
Räntor     5.407:21 
Bryggors underhåll    6.395:53 
Bidrag till stadskassan    4.400:- 
     32.048:93 
Årets vinst     1.262:61 
    Kronor 33.311:54 
 
Enligt Utgående Balansers Konto har hamnen vid årets slut följande tillgångar och skulder: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning    57:58 
Inventarier     5.000:- 
Bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar  250.000:- 
    Kronor 255.057:58 
 
SKULDER: 
 
Kreditivskuld  18.321:60 
Amorteringslån i Lysekils Sparbank 76.985:98  95.306:60 
Kapitalbehållning    159.750:98 
    Kronor 255.057:58 
 
Lysekil den 17 januari 1923. 
 
För Hamnstyrelsen i Lysekil: 
 
L. ANDERSSON. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 



Kerstin Jungebro 1923 Lysekils stadsfullmäktige 
 

© Kerstin Jungebro Sida 176 
 

Undertecknade, utsedda att granska, Lysekils Hamnstyrelses räkenskaper och förvaltning 
under år 1922, få efter fullgörande härav hänvisa till omstående berättelse, vilken är med 
räkenskaperna överensstämmande. 
 
Som desamma äro förda med ordning och försedda med verifikationer få vi med särskilt 
framhållande av det intresse och den omsorg, som hamnstyrelsens ordförande ägnat åt 
hamnens skötsel, tillstyrka full och tacksam ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 17 maj 1923. 
 
H. LUNDIN.  E. ANDERSSON. 
 
 GÖSTA v. GEGERFELT. 
 
 
Bilaga N:o 7, 1923. 
 
Undertecknade av Lysekils Stadsfullmäktige utsedda att granska Fattigvårdsstyrelsens i 
Lysekil räkenskaper och förvaltning för år 1922, få efter fullgjort uppdrag avgiva följande 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Till bestridande av utgifterna för fattigvården i Lysekil ha under följande medel disponerats: 
 
Kassabehållning från 1921  832:77 
Uppburit av stadskassan  29.600:- 
Landstingsbidrag  7.472:86 
Återbetalningar  6.412:16 
För vård å sjukhemmet  2.114:- 
Inlösta kuponger  2:75 
Utelöpande kuponger till 1923 38:-  46.472:54 
 
Enligt räkenskaperna ha dessa medel använts sålunda: 
 
Utelöpande kuponger från 1921 40:75 
Hospitals & sjukhusavgifter 5.897:02 
Understöd till diverse personer 23.150:88 
Underhåll av understödshemmet 599:01 
Underhåll av stugor  3.438:54 
Bränsle   943:55 
Medicin   347:93 
Arvoden   1.723:50 
Diverse omkostnader  1.955:41 
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SJUKHEMMET: 
 
Kostpengar  3.540:- 
Avlöningar  1.080:- 
Övriga omkostnader 929:15 5.549:15 
Kassabehållning till 1923  2.826:80  46.472:54 
 
Då räkenskaperna äro förda med god ordning och utbetalningarna styrkta med verifikationer 
samt anledning till anmärkning icke förekommit, få vi tillstyrka full och tacksam ansvarsfrihet 
för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 28 maj 1923. 
 
IWAR JOHANSSON. JAMES ÖHNBERG. 
 
 
Bilaga N:o 8, 1923. 
 
Styrelseberättelse.  
 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk får härmed till Stadsfullmäktige avgiva följande 
berättelse över verkets förvaltning år 1922. 
 
Verkets ställning per 31 december 1922 är enligt Utgående Balansers Konto följande: 
 
Tillgångar: 
 
Fastigheter     71.250:- 
Maskiner och instrumentering   162.000:- 
Inventarier     1.897:05 
Ledningsnätet    58.869:68 
Mätare och strömbegränsare   15.916:20 
Motorer, material, brännolja etc.   400:10 
Fordringar     60.015:83 
Innestående å Löpande Räkning   14.900:23 
Innestående å Sparkasseräkning   5.367:14 
Kassabehållning    1.294:35 
    Kronor 391.910:58 
 
Skulder: 
 
Lån i Lysekils Sparbank    375.000:- 
Varuskulder     16.910:58 



Kerstin Jungebro 1923 Lysekils stadsfullmäktige 
 

© Kerstin Jungebro Sida 178 
 

    Kronor 391.910:58 
 
Elektricitetsverkets värde år 1922 (utan avskrivningar). 
 
    Vid årets början. vid årets slut. 

Fastigheten Sillgränd 13   45.000:- 45.000:- 
Transformatorstationen   30.000:- 30.000:- 
Transformator jämte tillh. Instrument  60.000:- 60.000:- 
Dieselmotor med generator  35.000:- 35.000:- 
Omformareaggregat   50.000:- 50.000:- 
Hög- & lågsp. Instrument. i verker  10.000:- 10.000:- 
Ackumulatorbatteriet   20.000:- 20.000:- 
Utjämningsaggregatet   5.000:- 5.000:- 
Ledningsnätet   72.000:- 72.000:- 
Mätare och strömbegränsare  15.106:- 19.895:25 
Inventarier    1.400:- 2.680:54 
Motorer, material, brännolja etc.  1.656:45 400:10 
  I verket bundet kapital 345.162:45 352.975:89 
 
Verkets bokförda värde: 
 
Verkets bokförda värde vid 1921 års slut var  345.162:45 
Tillkommer för utvidgningar och nyanskaffningar 1922 7.813:44 
     352.975:89 
Avgår avskrivningar    42.642:86 
Verkets bokförda värde vid 1922 års slut Kronor 310.333:03 
 
 
Sammandrag av Vinst- & Förlust-Konto utvisar följande siffror:  
 
Inkomster: 
 
Från 1921 överförd vinst    6.500:- 
Mätares konto   3.352:51 
Armatur-konto   700:08 
Energi-konto    130.125:49 
Hyrors konto    750:- 134.928_08 
    Kronor 141.428:08 
 
Utgifter: 
 
Inlöst växel med Skandia-Verken   6.500:- 
Förvaltningskostnader   10.048:39 
Utskylder & försäkringspremier  1.110:31 
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Tillverkningskostnader   49.349:71 
Distributionskostnader   10.368:07 
Intresse-konto   21.408:84 92.285:22 
Fastighetes konto (avskrivning)  3.750:- 
Maskiners konto (avskrivning)  18.000:- 
Inventariers konto (avskrivning)  783:49 
Ledningsnätets konto (avskrivning)  16.130:32 
Mätares konto (avskrivning)  3.979:05 42.642:86 
    Kronor 141.428:08 
 
Såsom av ovanstående sammandrag framgår har bruttoöverskottet av årets rörelse uppgått till 
kr. 42.642:86, vilket belopp Styrelsen beslutit i sin helhet avskriva, för att i någon mån söka 
nedbringa de alltför höga värdena å inventarier och maskiner. 
 
Verket har under året inlöst resterande växlar med Skandia-Verken Aktiebolag, kr 6.500:-, 
vilken förlust täckts genom förut beslutad överföring av nämnda belopp från 1921 års Vinst- 
och Förlust-Konto. 
 
Å lånet av Drätselkammaren har amorterats kr. 9.000:-. 
 
Lysekil i maj 1923. 
 

FRITZ LÜSCH. 
 
AXEL LJUNGBERG.  GUST. A. LÖFGREN. 
 
NILS WICKBERG  AXEL JOHANSSON. 
 
   /IVAR HYLLENGREN. 
 
 
Bilaga N:o 9, 1923. 
 
Utgifts- och inkomststat för Folkskoleväsendet i Lysekil under år 1924. 
 
UTGIFTER. 
 
Underhåll av fastigheter    2.000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier  500:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar   6.000:- 
Undervisningsmaterial    2.500:- 
Lärarelöner jämte bostads- och bränsleersättning  70.521:36 
Lön till vaktmästare Högberg + 700 för parkskolan och  
gymnastikhuset + 600 som ersättning för bostad, bränsle  
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och lyse (bostaden tagen i anspråk till lokaler för  
kommunala mellanskolan    2.500:- 
lön till vaktmästaren Knutsson   1.200:- 
Skolköket     1.500:- 
Räntor och amortering    7.072:91 
Skolbiblioteket    200:- 
Telefon     80:- 
Assuranser     1.000:- 
Annonser, trycksaker och smärre utgifter  500:- 
Sekreterarearvode    200:- 
Betalning av tillfälligt lån hos Kungl. och  
Hvitfeldska Stipendieinrättningen   9.000:- 
Oförutsedda utgifter    806:82 
   Summa utgifter kronor 105.581:09 
 
INKOMSTER. 
 
Överskottsmedel från år 1922   5.000:- 
Statsbidrag     36.901:09 
Ersättning från kommunala mellanskolan för lokalhyra med bränsle 6.500:- 
Hyresinkomst från 4 lägenheter   1.180:- 
Upptagandet av tillfälligt lån av gäldande av skuld till  
Kungl. och Hvitfeldska Stipendieinrättningen  2.000:- 
Uttaxering på bevillning    54.000:- 
   Summa inkomster kronor 105.581:09 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 8 november 1923; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Utgifts- och inkomststat för Lysekils Barnavårdsnämnd under år 1924. 
 
UTGIFTER. 
 
Utackordering på anstalt    300:- 
Oförutsedda utgifter    180:- 
   Summa utgifter kronor 480:- 
 
 
INKOMSTER. 
 
Överskottsmedel från år 1923   280:- 
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Bidrag från fattigvården    200:- 
   Summa inkomster kronor 480:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 8 november 1923; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 10, 1923. 
 
Utgifts- och inkomststat för Kommunala Mellanskolan i Lysekil för år 
1924. 
 
UTGIFTER. 
 
Lokalhyra och bränsle    6.500:- 
Lyse     300:- 
Undervisningsmateriel    500:- 
Inventarier     500:- 
Lärarelöner (för 4 ord. + 1 e. o. lärare)   15.800:- 
Ersättning för hyra och bränsle   6.000:- 
Rektors arvode    1.000:- 
Biträd. föreståndarinnans arvode   200:- 
Skolläkarens arvode    300:- 
Timlärarnas arvoden    7.409:- 
Anslag till lärljungebiblioteket   150:- 
Anslag till skolköket    100:- 
Extra anslag till 1 e. o. lärare   400:- 
Övriga utgifter    1.500:- 
Oförutsedda utgifter    500:- 
Stadens andel i pensionsavgifter   807:67 
    Summa Kr. 41.966:67 
 
INKOMSTER. 
 
Statsanslag (grundanslag)    11.200:- 
” för parallellavdelning   2.800:- 
” för ämneslärares ålderstillägg  700:- 
” för manliga ord. Lärare   1.000:- 
” för manliga e. o. lärare   300:- 
” för rektors arvode   666:67 
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” till biträd. förest. arvode   200:- 
” till skolköket    400:- 
” till kvinnligt handarbete   300:- 
Terminsavgifter    6.800:- 
Anslag från kommunen    17.600:- 
    Summa Kr. 41.966:67 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 8 november 1923; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
  
 /AXEL JOHANSSON. 
 
Bilaga N:o 11, 1923. 
 
Reglemente för styrelsen över Lysekils stads Elektricitetsverk. 
 
§ 1. 
Styrelsen över Lysekils Stads Elektricitetsverk består av fem ledamöter och tre suppleanter, 
vilka för en tid av fyra år i sänder utses av Stadsfullmäktige bland stadens röstberättigade 
män. 
 
§ 2. 
Stadsfullmäktige utse årligen tre revisorer för granskning av kommande årets förvaltning och 
räkenskaper samt två suppleanter för dessa. 
 
§ 3. 
De förhållanden, som enligt Kungl. förordningen den 21 mars 1862, § 29 mom. 1, utesluta 
från valbarhet till Stadsfullmäktig, gälla även i fråga om ledamot och suppleant i styrelsen 
samt om revisor och deras suppleanter. 
 
§ 4. 
Den, som blivit utsedd till ledamot eller suppleant i styrelsen, kan avsäga sig uppdraget, om 
han icke är bosatt i staden eller dess område; om han är ämbets- eller tjänsteman och hindras 
av denna befattning att fullgöra uppdraget; om han såsom ledamot är i tur att avgå ur 
styrelsen; om han uppnått sextio års ålder; eller om han eljest uppgiver hinder, som godkännes 
av Stadsfullmäktige. 
 
§ 5. 
Avgår ledamot eller suppleant under den för honom bestämda tjänstgöringstiden, förrättas 
nytt val för återstående tiden. 
 
§ 6. 
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Vid varje års första sammanträde, som skall hållas i början av januari månad, väljer styrelsen 
inom sig ordförande och vice ordförande. till detta sammanträde utfärdas kallelse av 
föregående årets ordförande eller vice ordförande. 
 
Protokollsutdrag om valens utgång tillställes ofördröjligen Stadsfullmäktige. 
 
§ 7. 
Styrelsen sammanträder efter ordförandens kallelse en gång i månaden och dessutom så ofta, 
som ordföranden anser nödigt eller två ledamöter sådant begära hos ordföranden. 
 
Äro både ordföranden och vice ordföranden hindrade, utfärdas kallelse av den till tjänsteåren 
äldste ledamoten. 
 
§ 8. 
Kallelse till sammanträde skall utfärdas skriftligen, och såvitt möjligt är, upptaga de ärenden, 
som förekomma till handläggning, samt, därest icke något ärende fordrar skyndsammaste 
behandling, senast dagen förut delgivas ledamöterna och erforderligt antal suppleanter. 
 
§ 9. 
Till sammanträde äger styrelsen eller ordföranden rätt att kalla verkets kontrollant som 
rådgivare. 
 
§ 10. 
Ärende får ej företagas till avgörande, om icke tre ledamöter eller i deras ställe inkallade 
suppleanter äro tillstädes; dock att, om fråga är om entledigande av tjänstemän, sådant ärende 
ej får avgöras med mindre än styrelsen är fulltalig och fyra ledamöter om beslutet äro ense. 
 
§ 11. 
Val sker, om någon så yrkar, med slutna sedlar. 
 
Alla andra frågor avgöras genom öppen omröstning och enkel röstövervikt. 
 
§ 12. 
Förekommer fråga, vars utgång kan medföra synnerlig nytta eller skada för ledamot eller för 
någon, som till honom är i det skyldskaps- eller svågerskapsförhållande, som grundlägger 
laga jäv för domare, får sådan ledamot deltaga i överläggningen, men ej i beslutet därom. 
 
§ 13. 
Vid varje sammanträde föres protokoll, som upptager närvarande ledamöter och suppleanter, 
de ärenden, som handlagts, och de beslut, som fattats. 
 
Protokollet justeras vid nästa sammanträde eller därförut, om så finnes nödigt. 
 
Protokoll eller del därav, som genast justeras, skall förut vara skriftligen avfattat.  
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§ 14. 
Den, som vid beslut varit närvarande, kan senast vid justeringen låta till protokollet anteckna 
sin reservation. 
 
§ 15. 
Ordföranden underskriver å styrelsens vägnar alla kontrakt om leverans av ström vilka 
kontrasigneras av sekreteraren. 
 
Övriga kontrakt samt köpebrev, fullmakter, skuldebrev och andra förbindelser undertecknas 
av de ledamöter, och suppleanter, som deltagit i beslutet. 
 
§ 16. 
Det åligger styrelsens ordförande: 
 
att leda styrelsens förhandlingar och tillse att ärendena skyndsamt och ordentligt handläggas: 
 
att bereda och föredraga de till styrelsens avgörande förekommande ärendena, vilka ej till 
annan ledamot eller tjänsteman överlämnats till utredning; 
 
att hava tillsyn över all till verket hörande egendom, räkenskaperna samt verkets tjänstemän 
och övrig personal; 
 
att i övrigt vaka däröver, att styrelsens åligganden enligt detta reglemente iakttagas.  
 
Då ordföranden är hindrad, tillkommer det vice ordföranden att övertaga dennes åligganden. 
 
§ 17. 
Styrelsen har i uppdrag: 
 
att förvalta, underhålla och försäkra stadens elektricitetsverk med allt vad till detsamma hör, 
såsom byggnader, ledningar och stolpar, och äger styrelsen rätt att träffa avtal med sakkunnig 
person som kontrollant och rådgivare; 
 
att ombesörja den av drätselkammaren beslutade elektriska belysningen av stadens gator, 
allmänna platser och planteringar; 
 
att ombesörja servering av elektrisk energi till enskilda förbrukare i överensstämmelse med av 
Stadsfullmäktige antagna bestämmelser; 
 
att utöva kontroll över, att installationer icke utföras av andra entreprenörer än sådana, som 
erhållit Styrelsens tillstånd, vilket skall gälla till dess Styrelsen annorlunda beslutar och på 
villkor, som Styrelsen bestämmer; 
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att utföra mindre ändringar och tillökningar i elektricitetscerket och ledningsnätet samt därtill 
hörande delar; 
 
att upprätta och till Stadsfullmäktige inkomma med förslag jämte kostnadsberäkningar å de 
större arbeten, som under löpande året kunna bliva erforderliga; 
 
att själv eller genom ombud hos domstolar och myndigheter eller där stadens rätt i övrigt kan 
vara i fråga anhängiggöra, utföra och bevaka stadens talan i mål och ärenden, som tillhöra 
Styrelsen förvaltning, och äger Styrelsen att utan Stadsfullmäktiges hörande såväl under 
rättegång som dessförinnan, sluta för staden bindande förlikning samt att i konkurs ingå 
överenskommelse enligt § 149 av gällande konkurslag, samt att antaga ackord. 
 
§ 18. 
Styrelsen skall, om så behöves, med biträde av kontrollanten, verkställa utredningar och 
avgiva yttranden i de frågor, som för sådant ändamål blivit av Stadsfullmäktige dit 
remitterade. 
 
§ 19. 
Över verkets förvaltning och rörelse skola föras fullständiga räkenskaper, vilka avslutas för 
varje kalenderår och tillika med redogörelse före den 1 följande april av Styrelsen avlämnas 
till Stadsfullmäktige. 
 
§ 20. 
Stadsfullmäktige bestämma, sedan Styrelsen därom avgivit förslag: 
 
priset å elektrisk energi; samt fastställa 
 
reglemente för begagnande av elektrisk ström. 
 
Styrelsen äger dock rättighet att i vissa fall göra undantag från de av Stadsfullmäktige 
fastställda taxorna. 
 
§ 21. 
Stadsfullmäktige antaga efter förslag av styrelsen med ömsersidig uppsägning för verket 
erforderliga tjänstemän, nämligen kamrerare, ingenjör och verkmästare samt fastställa 
löneförmånerna för desamma. 
 
Styrelsen antager övrig personal och fastställer löneförmånerna för densamma. 
 
Skulle Stadsfullmäktige finna erforderligt att tillsätta en direktör eller föreståndare, sker detta, 
sedan Styrelsen avgivit förslag, av Stadsfullmäktige, som även bestämma lönen. 
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Samtliga tjänstemän äro skyldiga underkasta sig de ändringar i göromål och löneförmåner, 
som Stadsfullmäktige vid en omorganisation av stadens förvaltning framdeles kunna komma 
att besluta. 
 
Då platser för tjänstemän och övrig personal behöva tillsättas, skola de genom annonsering 
ledigförklaras. 
 
§ 22. 
Styrelsen äger att upprätta instruktion för tjänstemännen och övrig personal med undantag av 
direktören eller föreståndaren, för vilken Stadsfullmäktige fastställa instruktion. 
 
§ 23. 
Vid styrelsens förvaltning anställda tjänstemän och andra personer skola stå under styrelsens 
inseende och lydnad och vara pliktiga att ställa sig vid efterrättelse de instruktioner, som 
antingen stadsfullmäktige efter förslag av styrelsen eller styrelsen enbart, allteftersom 
antagandet skett, för den utfärda. 
 
§ 24. 
Till styrelsen inflytande medel skola i den mån de ej äro behövliga för löpande utgifter, 
insättas å Elektricitetsverkets räkning i någon av de i Lysekil befintliga bankinrättningarna. 
 
§ 25. 
Vid uttagande av penningar, som äro insatta i bank, skall avlämnas anvisning eller fullmakt, 
undertecknad av styrelsens tjänstgörande ordförande och kontrasignerad av kamreraren. 
 
§ 26. 
Styrelsens ledamöter äro gemensamt ansvariga för de medel, som styrelsen har om händer, 
och handhavandet och redovisningen av de till styrelsen lämnade uppdragen och för 
underlättandet att fullgöra de styrelsen åliggande skyldigheter ävensom för de beslut, vid vilka 
ledamot varit närvarande utan att låta anteckna avvikande mening till protokollet, dock med 
den inskränkning, att, om något försummas eller obehörigen utföres av ledamot i uppdrag, 
som genom av Stadsfullmäktige godkänd arbetsfördelning blivit till honom ensam 
överlämnat, han även ensam ansvarar därför. 
 
Den styrelsen sålunda åliggande gemensamma ansvarigheten omfattar jämväl vården och 
förvaltningen av den stadens egendom, som för verkställande av styrelsens uppdrag blivit åt 
samma styrelse överlämnad. 
 
 
Att förestående reglemente antagits av Stadsfullmäktige den 22 november 1923 att gälla från 
och med den 1 januari 1824 betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
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 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 12, 1923. 
 
Utgifts- och inkomststat 
 
för Lysekils stad för år 1924. 
 
Inkomster: 
 
Brännvinsmedel   18.952:- 
Hyra av tullförvaltaren   850:- 
Hyra för stadsparken   1.800:- 
Tomt- och bergarrenden   10.000:- 
Vattenavgifter   3.000:- 
Hundskatt    550:- 
Bötesmedel    100:- 
Bevillningsavgifter för utländska artister  100:- 
Köttbesiktningsbyråns inkomster  3.900:- 
Nöjesskatten    6.000:- 45.252:- 
 
Bidrag från hamnstyrelsen. 
 
Till polisbevakningen   2.700:- 
Till stadsingenjören   1.500:- 
Till renhållningen   200:- 4.400:- 
 
Diverse. 
 
Överskottsmedel från åren 1922 och 1923 58.000:- 
Skatterestantier   12.000:- 
Progressivskatt, kommunalmedel  13.455:- 
Progressivskatt, från främmande kommuner 858:- 84.313:- 
Tillfälligt lån för uppförande av spruthus och  
inköp av brandautomobil    20.000:- 
   Summa inkomster kronor 153.965:- 
 
Utgifter: 
 
I. Fattigvården: 
 
Underhåll av hus och inventarier 1.250:- 
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Underhålltagarnes vård, beklädnad  
och underhåll  17.930:- 19.180:- 
 
För fattigvårdens sjukhem:  
 
3.200 underhållsdagar á 1:30 4.160:- 
Bränsle   400:- 
Arvode till husmodern  720:- 
Arvode till biträde  360:- 5.640:- 
Hospitals- och sjukvårdsavgifter 2.500:- 
Förslagsanslag till barnavårdsnämnden 280:- 
Förslagsanslag till pensionsavgifter 200:- 
Förslagsanslag till nykterhetsnämnden 200:- 
Förslagsanslag till dispensärhemmet  
i Partille   200:- 
Arvode till redogöraren  1.200:- 
Arvode till tillsyningsmannen 200:- 
Oförutsedda utgifter  600:- 5.380:- 
    30.200:- 
 
Avgår beräknad behållning från år 1923 4.000:- 
Avgår beräknat landstingsuppdrag 4.450:- 8.450:- 21.750:- 
 
II. Sundhetsvården: 
 
Förste stadsläkarens lön  1.950:- 
Andre stadsläkarens lön  1.300:- 
Distriktbarnmorskans lön  
(stadens bidrag)  1.400:- 
Hälsovårdstillsyningsmannens lön  
och beklädnadsersättning  3.550:- 
Veterinärsarvode  120:- 
Arvode till hälsovårdsnämndens  
sekreterare   250:- 8.570:- 
Hyresbidrag till landstingets  
upptagningsanstalt  300:- 
Bidrag till dispensärverksamheten 420:- 
Anslag för fria bad  650:- 
Anslag för råttors utrotande 600:- 1.970:- 
  Transport  10.540:- 21.750:- 
 
  Transport  10.540:- 21.750:- 
Kostnad för desinfektioner  700:- 
Annonser och trycksaker  150:- 
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Sundhetssyn m. m.   250:- 1.100:- 
Oförutsedda utgifter   600:- 
 
Köttbesiktningsbyrån: 
 
Telefon och belysning  500:- 
Diverse utgifter  475:- 975:- 13.215:- 
 
III. Undervisningen: 
 
Folkskolans stat för år 1924 54.000:- 
Kommunala Mellanskolans d:o  
för år 1924   17.600:- 
Anslag till föreläsningsföreningen 500:- 
Anslag till folkbiblioteket  500:- 
Anslag till tekniska aftonskolan 400:-  73.000:- 
 
IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
Underhåll av hus och inventarier 8.000:- 
Landsvägsgatan  19.000:- 
Parkskoleplanen  3.200:- 
Polishusets värmeledning  1.200:- 
Utfyllnad av norra hamnplanen 1.900:- 
Underhåll av gator  5.000:- 
Stadens planteringar  2.500:- 
Renhållningen, förslagsvis  12.000:- 
Gatubelysningen, inkl. material 6.000:- 
Gatubevattningen  1.000:- 
Spruthus vid norra hamnen, förslagsvis 6.000:- 
Ändring av ingång till huset n:o 1  
Bansviksgatan, förslagsvis  2.000:- 67.800:- 
 
Vatten- och kloakledningar: 
 
Underhåll av vattenledningarna med  
tillhörande byggnader   7.500:- 
underhåll, spolning och rengörning  
av avloppsledningarna  5.500:- 
  Transport  13.000:- 67.800:- 107.965:- 
 
  Transport 13.000:- 67.800:- 107.965:- 
Sekreterararvode  250:- 
Justering av brandposter  1.000:- 
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Planerade nya arbeten  9.800:- 24.050:- 
 
Brandväsendet: 
 
Arvode till Brandchefen  700:- 
Beklädnadsersättning till d:o 100:- 
Beklädnadsersättning till v. d:o 100:- 
Brandkorpralen län 3.000:- och  
beklädnadsersättning 250:-  3.250:- 
Lön till 15 brandsoldater á 200:- 3.000:- 
Lön till 5 d:o á 150:-  750:- 
Två förmansarvooden  50:- 
Extra tjänstgöring, förslagsvis 400:- 
Beklädnad och utrustning för  
brandsoldaterna, förslagsvis 400:- 
skorstensfejarens lön  800:- 
Alarmering av värnplitiga brandkåren 30:- 
Brandsynearvoden  450:- 
Annonser, porton m. m.  250:- 
Kol, ved och trassel m. m., förslagsvis 300:- 
Nyanskaffning och underhåll av  
brandattiralj och brandtelegraf 800:- 
Uppvärmning av brandstationen 100:- 
Belysning för 12 brandskåp 180:- 
Belysning av brandstationen och stall 15:- 
Bidrag till underhåll av 3 hästar 150:- 
Oförutsedda utgifter  500:- 12.325: 
Inköp av brandautomobil   19.000:- 
 
Övriga behov: 
 
Lön till stadens förman  3.300:- 
Tillsyn å Grötö  450:- 
  Transport 3.750:- 123.175:- 107.965:- 
 
 
  Transport 3.750:- 123.175:- 107.965: 
Brandförsäkring av stadens byggnader 1.000:- 
Förmannens telefon  120:- 4.870:- 128.045:- 
 
V. Verk och inrättningar: 
 
Magistraten och Rådhusrätten: 
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Borgmästarens lön och  
tjänstgöringspenningar 4.000:-,  
personligt lönetillägg 3.500:- 7.500:- 
2 rådmanslöner 1.500:- och 500:- 2.000:- 
Extra rådmannen  200:- 
Stadsfiskalens lön och  
tjänstgöringspenningar 1.500:-,  
personligt lönetillägg 1.200:- 2.700:- 
Stadsvaktmästarens lön  1.500:- 
Skrivmaterialier, papper och  
tryckningskostnader m. m.  2.000:- 
Telefonavgifter  200:- 16.100:- 
 
Stadsfullmäktiges och nämnders expedition: 
 
Lön till stadsfullmäktiges sekreterare 1.200:- 
Lön till drätselkammarens kamrer,  
sekreterare och stadskassör 5.500:- 
Stadsingenjörens lön  6.000:- 
Annonser och tryckning, förslagsvis 4.000:- 
Skrivmaterialier, förslagsvis 400:- 
Lön till biträde å drätselkammaren 1.200:- 
Porton, förslagsvis  200:- 
Hyra, eldning och städning av  
stadsingenjörskontoret  930:- 
Rit- och skrivmaterial åt 
stadsingenjören  400:- 
Stadsingenjörens telefon  200:- 
Drätselkammarens telefon  200:- 
  Transport 20.230:- 16.100:- 236.010:- 
 
  Transport 20.230:- 16.100:- 236.010:- 
Telefonsamtal  150:- 
Avgift för utsträckt telefontid 550:- 
Avgift till Svenska Stadsförbundet 308:- 
Svenska Stadsförbundets tidskrift 312:- 21.550:- 
 
Polisväsendet: 
 
Löner, ålderstillägg och  
beklädnadsersättning åt 5 ordinarie  
poliskonstaplar och 2 extra konstaplar 17.150:- 
Extra tjänstgöring  1.000:- 
Bränsle och lyse  600:- 
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Städning   600:- 
Medicin   150:- 
Skrivmaterialier, inbindnings-  
och annonskostnader  350:- 
Telefonavgifter  400:- 
Underhåll åt rannsakningsfångar 75:- 20.325: 
 
Uppbördsverket: 
 
Stadsfogdens och  
kronouppbördskassörens lön 1.200,  
personligt lönetillägg 1.000 2.200:- 
Ersättning för kontor, eldning  
och städning   500:- 
Telefon och avgift för samtal 150:- 
Arvode till ombud vid  
mantalsskrivningen och upprättande  
av pensionslängd  100:- 
Uppbördsblanketter, skrivmaterial,  
bokbinderiarbeten och porton,  
förslagsvis   900:- 
Bötes- och skatteexekutorns lön 3.000:-  
och beklädnadsersättning 250:- 3.250:- 
Arvode till ledamöterna i  
taxeringsnämnden samt utgifter  
vid kronouppbörden  500:- 7.600:- 
  Transport  65.575:- 236.010:- 
 
  Transport  65.575:- 236.010:- 
 
Övriga behov: 
 
Hyra för rådhuslokalerna  4.000:- 
Eldning för rådhuslokalerna, förslagsvis 1.000:- 
Städning av d:o  600:- 
Lyse   200:- 
Hyra för tullvaktstugan  240:- 
Kronoskatt m. fl. utskylder  1.500:- 
Olycksfallspremier  1.500:- 
Anslag till Idrottsföreningen  
Kamraterna   350:- 
Anslag till skyttegillet att utgå av  
hundskattemedel  250:- 
Annonskostnad för pensionsväsendet 200:- 
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Stadens bidrag för pensionstillägg 3.000:- 
Anslag till arbetsförmedlingen 100:- 
Pensionsnämndens ordförande 400:- 
Stadens bidrag för oguldna  
pensionsavgifter  1.500:- 
Anslag till nykterhetskurs  200:- 15.040:- 80.615:- 
 
VI. Avskrivning å kommunalutskylder: 
 
Beräknat för år 1924    55.000:- 
 
 
VII. Räntor å lån: 
 
Ränta och provision å 1911 års  
obligationslån å 800.000:-   31.468:- 
Ränta å tillfälligt lån för brandattiralj m. m.  1.000:- 
1924 års ränta å stadens jordlån  15.040:- 
Ränta å amorteringslån i Lysekils sparbank 8.288:- 55.796: 
 
VIII. Avbetalning å lån: 
 
Å obligationslånet 1911   15.000:- 
Å lån i Lysekils Sparbank   5.000:- 20.000:- 
IX. Oförutsedda utgifter    10.344:- 
   Summa utgifter 457.765:- 
 
   Transport  457.765:- 
Då härifrån avgår beräknad inkomst med   153.965:- 
     303.800:-’ 
Härtill kommer av kyrkostämman beslutad uttaxering  42.000:- 
   Alltså total brist kronor 345.800:- 
 
Bristen täckes på följande sätt: 
 
Uttaxering av kr. 9 och 50 per bevillningskrona; och då bevillningen  
av fastighet och inkomst, efter avdrag av vad på staden själv belöper,  
utgör kr. 36.400:- uppstår härigenom ett belopp av kronor 345.800:- 
 
Betalningsterminerna bliva tre, nämligen i mars, juni och september å tider, som 
drätselkammaren närmare bestämmer. 
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande 
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UTGIFTS- OCH INKOMSTFÖRSLAG. 
 
Inkomster: 
 
Tomtförsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. 
 
Utgifter: 
 
1924 års amortering av stadens jordlån   Kr. 13.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 20 december 1923; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 

/AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Utgifts- och Inkomststat  
 
för Hamninrättningen i Lysekil för år 1924. 

 
Inkomster: 
 
Beräknad hamnuppbörd   32.000:-  32.000:- 
 
Utgifter: 
 
Hamnkaptenens lön   3.000:- 
Hamnlotsens lön   600:- 
F. d. hamnlotsen Pihls lön   150:- 
F. d. hamnlotsen Pihls tillsyningsarvode  50:- 
Ordförandens räkenskapsarvode  200:- 
Sekreterarens arvode   200:- 
Uppbördsprovisioner förslagsvis  1.800:-  6.000:- 
 
Underhåll: 
 
Bojar och förtöjningar   1.000:- 
Bryggor och kajer   5.800:- 
Hamnkontorets eldning   150:-  6.950:- 
 
Till Stadskassan: 
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Bidrag till polisbevakningen  2.700:- 
Bidrag till stadsingenjörens lön  1.500:- 
Bidrag till renhållningen   200:-  4.400:- 
Hamnbelysningen     4.600:- 
Kreditivavgift   440:- 
Kreditivränta    2.500:- 
Amortering å lån i Lysekils Sparbank  3.835:- 
Ränta därå      10.050:- 
    Summa kronor 32.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 20 december 1923; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
Bilaga N:o 13, 1923. 
 
Följande ärenden hos Stadsfullmäktige i Lysekil äro vid 1923 års slut oavgjorda: 
 
1916 Mars 16 § 62. Herr Bergers motion om adressnummer, rem. kom., herrar Jonsson, 
Hörman och Ehnberg. 
1916 Maj 25 § 97. Herr Bergers motion angående Gamla stadens tomter, rem. 
Drätselkammaren, Hamnstyrelsen och Byggnadsnämnden. 
1918 Febr. 5 § 25. Ärendet angående Slättens införlivning med staden, överlämnat till en 
delegation bestående av herrr Borgmästaren Sundberg, Mattsson, Tinggren, Löfgren och 
Stadsingenjören Lundgren. 
1918 Juli 30 § 127. Fru Augusta Backmans ansökan om tomtköp, förklarad vilande. 
1918 Nov. 14 § 208. Herr Ordförandens i Brandstyrelsens motion om brandordningens 
omarbetande, uppdraget överlämnat till Brandstyrelsen, och där bordlagt i avvaktan på ny 
brandstadga för rikets städer. 
1919 April 10 § 77. Förslag om Grötöns förbindelse med fastlandet genom järnvägsbank, 
ärendet överlämnat till Grötökommittén för sakkunnig utredning. 
1920 Maj 20 § 67. Frågan om inrättande av obligatorisk fortsättningsskola, bordlagd. 
1921 Nov 10 § 150. Motion av herr Sterner om införande av vattenskatt. Rem. Vatten- och 
Kloakstyrelsen. 
1921 Nov 24 § 160. Frågan om genombrott mellan hamnbassängerna i södra hamnen, 
återrem. Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
1921 Nov 24 § 162. Frågan om anordnande av fiskförsäljningen å Rosvikstorg, rem. 
Drätselkammaren. 
1922 Aug 10 § 99. Frågan om nytt system för stadens renhållning, rem. Hälsovårdsnämnden 
och Drätselkammaren. 
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1923 Mars 22 § 45. Granskning av stads- och hamningenjörens taxa, rem. Byggnadsnämnden. 
Lysekil den 31 december 1923. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Register 1923. 
 
Anslag:  Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift 112, prenumeration 113. 
 Polishusets värmeledning, 130. 
 Folkskolan, ordinarie lärare, 131. 
 Fattigvården, ombudsmannen, höjt arvode, 133. 
 Föreläsningsföreningen, 138. 
 Tekniska aftonskolan, 139. 
 Skyttegillet, 140. 
 Nykterhetsundervisning, 145. 
 Idrottsföreningen Kamraterna, 158. 
 Hamnen, skrotstensutfyllnad på norra piren, 159. 
 Brandväsendet, brandbil och spruthus, 166. 

Gatuarbeten, enligt särskild plan, 168, flyttning av Emma Jonssons trapphus, 
169. 

Avsägelser:  fattigvårdsstyrelsen, Fru Anna Berger, 39, Kontraktsprosten Fritz Lüsch, 151, 
Lärarinnan Hulda Andersson, 162. 

 Vattenstyrelsen, Kontraktsprosten Fritz Lüsch, 151. 
 Arbetslöshets- och hjälpkommittén, Kontraktsprosten Fritz Lüsch, 151.
 Stiftelsen ”Maria Murrays minne”, styrelsen, Kontraktsprosten Fritz Lüsch, 151. 
 Stadsfullmäktige och drätselkammaren, Förvaltare John Sterner, 161. 
Arbetslöshets- och hjälpkommittén, avsägelse, Kontraktsprosten Fritz Lüsch, 151. 
Avsöndring av mark, Oscar Walléns vägran, 94. 
Arbetsförman Hellby, ålderstillägg, 174. 
Adressnumrering, 181. 
Annonser och trycksaker, kostnaders nedbringande, 185. 
Automobilbesiktningsman, 180. 
Alarm, brand-, nytt system, 24, 122. 
Avslutningstal, 187. 
Brännvinförsäljning, Systembolaget, förvaltnings- och revisionsberättelser, 103.  
Bad, under vintern, anslag 110, kommunala, 120. 
Brandväsendet,  nytt system för brandlarm, 24, 122, brandsyneersättning, 176, 

brandsoldaternas timpenning, 175. 
  Stationär motorspruta, 121, 166, brandbil och spruthus, 166. 
Badhusbolaget, aktieteckning, 52, 65. 
Barnavårdsnämnden, revisionsberättelse, 97, utgifts- och inkomststat, 141.  
Dyrtidstillägg, stadens befattningshavare, 177. 
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Drätselkammaren, förvaltnings- och revisionsberättelser, 86, 
 Avsägelse, ledamotskap. Förvaltaren John Sterner, 161. 
Domstolsväsen, städernas yttrande, 96. 
Elektricitetsverket, styrelse- och revisionsberättelser, 101, ersättning till maskinisterna för 
uppeldning av ångsprutor, 48, nytt reglemente, 134, 157, kamrerarens tillsättande och 
löneförmåner, 136, 156m utförda arbeten, 135, sänkning av taxa, 137. 
Eldsvådealarm, 24, 122. 
Föreläsningsföreningen, års- och revisionsberättelser, 49, 102, anslag, 138. 
Fattigvården, styrelse, avsägelser, Fru Anna Berger, 39, Kontraktsprosten Fritz Lüsch, 1451, 
Lärarinnan Hulda Andersson, 162, revisionsberättelse, 100, ombudsmannen, höjt arvode, 133, 
värmeledning i f.d.  epidemisjukhuset, 85, utgifts- och inkomststat, 143. 
Folkskolan, påbyggnad gamla folkskolehuset m. fl. arbeten, 22, reparation av gamla 
folkskolehuset, ändring av gamla samskolebyggnaden, byggandet av gymnatikhus, 70, 
ordinarie lärarebefattning, 131, redogörelse och revisionsberättelse, 97, skolbibliotekets 
revisionsberättelse, 97, pensionsfråga, skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin och slöjdläraren 
John Kristiansson, 132, utgifts- och inkomststat, 141. 
Fastighetsregistreringen, tillsyn över, yttrande, 119, 128. 
Göteborg, jubileumshögtidligheter, representation, 59, adress, 64, tacksamhetssyrelse, 104. 
Gator, Landsvägsgatan, stensättning, 26, markförvärv från Martin Bovik, 82, markförvärv 
från Carl Johansson, 83, redogörelse, 179, markavsöndring, Oscar Walléns vägran, 94, 
gatuarbeten enligt särskild plan, 168, Emma Janssons trapphus, 169, vatten- och 
avloppsledningsarbeten enligt särskild plan, 170. 
Grötö, försäljning av byggnader, 95. 
Gatuskyltning, ordningsföreskrifter, 75. 
Hamnen, hamnavgifter, 30, 116, styrelse- och revisionsberättelser, 99, hamnavgifts- och 
grundpenningväsendet, yttrande, 54, 67, skrotstensfyllnad å norra hamnpiren, 159, utgifts- 
och inkomststat, 185, kreditivlån, 186. 
Häkte, förvaring av personer i, yttrande, 118. 
Handelsbod, tiden för öppethållande, undantag, 29. 
Hälsovårdstillsyningsman Ehnberg, ålderstillägg, 173. 
Hundskatt, ny förordning, höjning, 115. 
Idrottsföreningen Kamraterna, anslag, 150, 158. 
Jubileumshögtidligheter i Göteborg, representation, 59, adress, 64, tacksamhetsskrivelse, 104. 
Kötthandel på torget, ordningsföreskrifter, 47. 
Kommunala mellanskolan, redogörelse och revisionsberättelse, 98, skolkökskurs, 117, utgifts- 
och inkomststat, 142. 
Kullgrens Enka, skrotstenstransport, 159. 
Kommunalutskylder, restantier, konsul L. Laurins skrivelse, 111. 
Lysekils Nya Badhus Aktiebolags aktieteckning, 52, 65. 
Lysekils Järnvägsaktiebolag, instruktioner till ombud, 76, avstängning av väg, 91. 
Lån, för brandväsendet, 106, hamnens kreditiv, 186. 
Läroverksorganisation, yttrande, 23. 
Larmsignal, eldsvåda, 24, 122. 
Landstingets sjukupptagningsanstalt, hyresbidrag, 74, 144. 
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Livräddningssällskapet, Svenska, kommunalt bad, 120. 
Markförvärv, från Martin Bovik, 82, från Carl Johansson, 83, från C. A. Johansson, 93. 
Murrayska stiftelsen, styrelsen, avsägelse, Kontraktsprosten Fritz Lüsch, 151. 
Nödhjälpsarbeten, Landsvägsgatan stensättning, 26, utfyllnad av skrotsten å piren i norra 
hamnen, 159. 
Nykterhetsnämnden, redogörelse, 51. 
Nykterhetsundervisning, anslag, 145. 
Nationalmuseum, tavlors deponering i rådhussalen, 125. 
Oförutsedda utgifter, Landsvägsgatan, 26, vinterbad, 110. 
Ordningsföreskrifter, tiden för handelsbods öppethållande, 29, velocipedåkning, trafik å 
Rosviksgatan, 58, kötthandeln på torget, 47, gatuskyltning, 75. 
Pensionering, skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin och slöjdläraren John Kristiansson, 132. 
Polisväsendets i rikets omorganisation, yttrande, 25. 
Polishuset, värmeledning, 130. 
Poliskonstaplarna, dyrtidstillägg, 177. 
Pilsnerdricka, försäljning till avhämtning, Patrik Johansson, 72, kommunal servering, 56, 68. 
Petrelius understödsförening, revisionsberättelse, 97. 
Prenumeration, Svenska Stadsförbundets tidskrift, 113, Post- och Inrikes Tidningar, 114. 
Restantier, stadsutskylder, konsul L. Laurins skrivelse, 111. 
Rusdrycker, olovlig införsels bekämpande, 148. 
Stads- och hamningenjörens taxa och instruktion, granskning och omarbetning, 45.  
Stadsfullmäktiges, ledamöter, 2, sammanräkning efter Fru Anna Berger, 34, porträtt av 
ordförandena, 64, oavgjorda ärenden, 32, tider för sammanträden, 31, 57, valurnans 
överlämnande, 33, utevaro från sammanträde utan anmält förfall, 106, avsägelse, 
ledamotskap, Förvaltaren John Sterner, 161. 
Sundhetsvården, hälsovårdstillsyningsmannen Ehnberg ålderstillägg, 173. 
Systemaktiebolaget, förvaltnings- och revisionsberättelser, 103. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 73, anslag, 140. 
Simundervisning i folkskolan, 120. 
Stadens befattningshavare, dyrtidstillägg, 177. 
Signal, alarm vid eldsvåda, 24, 122. 
Skyltar-, gatu-, ordningsföreskrifter, 75. 
Skolkommissionens betänkande, yttrande, 53, 66. 
Stadens räkenskaper, förvaltnings- och revisionsberättelser, 86. 
Städernas domstolsväsen, yttrande, 96. 
Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 112, prenumeration å tidskrift, 113. 
Sjukupptagningsanstalt, landstingets, hyresbidrag, 74, 144. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentins pensionsfråga, 132. 
Slöjdläraren John Kristianssons pensionsfråga, 132. 
Skolkökskurs i kommunala mellanskolan, 117. 
Stadsutskylder, restantier, Konsul L. Laurins skrivelse, 111. 
Skrotstenstransport, Kullgrens Enka, 139. 
Stadens utgifts- och inkomststat, 185. 
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Tomtförsäljningar, C. A. Nilsson, 28, Mina Christensson, 42, Klas Zetterström, 43, Fritz 
Hörman, 44, Lysekils Mek. Verkstads A.-B., återgång, 46, Albert Olsson, 69, Lysekils 
Järnvägsaktiebolag, 108, N. C. Löfvendal, J. V. Johansson, 129, C. L. Eliasson, 84, C. A. 
Tobiasson, 92, Carl Olsson, 171, Otto Bovik, 172. 
Tomtreglering, Färgaregatan n:o 8, 27, Östra Kronbergsgatan, 93. 
Trafik å Rosviksgatan, ordningsföreskrifter, 58. 
Tekniska Aftonskolan, revisionsberättelse, 87, anslag, 139. 
Trycksaker och annonser, kostnaders nedbringande, 185. 
Upptagningsanstalt, landstingets, hyresbidrag, 74, 144. 
Utgifts. Och inkomststater, folkskolan, 141, kommunala mellanskolan, 142, staden och dess 
hamninrättning, 185. 
Utskänkning, utsträckt tid för brännvinsservering inom badhusområdet, 55, utsträckt tid för 
brännvinsservering å Systembolaget restaurant, 178, servering av pilsnerdricka, Maria 
Fredrika Rundberg, 71, 146, Bernhard Hedberg, Gustaf Johansson, 71, kommunal 
pilsnerdricksservering, 56, 68. 
Val, Stadsfullmäktiges, ordförande, 4, vice ordförande, 5, sammanräkning efter Fru Anna 
Berger, 34, valkommittén, ledamöter och ordförande, 8, drätselkammaren, ordförande och 
vice ordförande, 9, vatten- och kloakstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 10, 
folkskolestyrelsen, ordförande och vice ordförande, 15, elektricitetsverkets styrelse, 
ordförande och vice ordförande, 20, brandstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 19, 
hälsovårdsnämnden, ordförande och vice ordförande, 16, hamnstyrelsen, vice ordförande, 17, 
byggnadsnämnden, ordförande och vice ordförande, 21, polisnämnden, ordförande och vice 
ordförande, 18, handels- och sjöfartsnämnden, ledamot, 38, länets sjukupptagningsanstalt, 
kommittéledamot, 38, gode män för tillsyn över förmynderskap, suppleant, 38, Lysekils 
järnvägsaktiebolag, ombud vid stämmor med suppleant, 38, Lysekils Nya Badhus Aktiebolag, 
ombud vid stämmor, 38, adressnumreringskommitté, ledamot, 38, Slättens införlivning, 
kommittéledamot, 38, fattigvårdsstyrelsen, Fru Anna Bergers avsägelse, 39, kommunala 
mellanskolan, styrelsen, ledamot, 38, ordförande och vice ordförande, 40, ordförande, 81, 
terminsavgiftsnämnd, ledamot, 38, parkstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 41, 
budgetberedningen, ledamöter och suppleanter, 126, mantalsskrivningsombud, 127, 
kommunala befattningar, 165. 
Vatten- och avloppsledningar, arbeten enligt särskild plan, 170. 
Vattenstyrelsen, ledamotskap, avsägelse, Kontraktsprosten Fritz Lüsch, 151. 
Vattenleverans, Lantmännens mejeri, 155. 
Vattenklosetter, Doktor Axel Nilsson, 160. 
Velocipedåkning, ordningsföreskrifter, 58. 
Wallén, Oscar, markavsöndring, vägran, 94. 
Vägar, enskilda, lag om, yttrande, 147, 167. 
Väg, Lysekil – Ferlev, iståndsättande, 149. 
Vinterbad, öppethållande, 110. 
Ålderstillägg, hälsovårdstillsyningsman Ehnberg, 173, arbetsförman Hellby, 174. 
 
 
Förteckning av årets numrerade bilagor. 
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N:r 1. Förteckning över ledamöter och suppleanter i stadens nämnder och styrelser under år 
1923. 
N:r 2. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 3. Folkskolans, dess biblioteks, barnavårdsnämndens och Petrelius´fonds förvaltnings- 
och revisionsberättelser. 
N:r 4. Kommunala mellanskolans redogörelse och revisionsberättelse. 
N:r 5. Kyrkans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 6. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 7. Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse. 
N:r 8. Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
N:r 9. Folkskolans och barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststater. 
N:r 10. Kommunala mellanskolans utgifts- och inkomststat. 
N:r 11. Reglemente för styrelsen över elektricitetsverket. 
N:r 12. Stadens och dess hamninrättnings utgifts- och inkomststater. 
N:r 13. Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige vid 1923 års slut. 
 
./ 
 
Avskrift klar 2013-06-24, Kerstin Jungebro. 
 
Vissa mindre justeringar gjorda 2013-07-14 av Per Stenros (cirka, per, …). 
 
./ 


